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SVET KRAJEVNE SKUPNOSTI MESTA KRŠKO

Na podlagi 4. čtena Statuta KS mesta Krško in doto-
čil pravilnika o podeljevanju priznanj KS mesta Kr-
ško objavlja

R A Z P I S

ZA PODELITEV PRIZNANJ IN NAGRADE KS MESTA KRŠKO

Priznanja se podetjujejo podjetjem, zavodom, drugim organizacijam in skup-
nostim, organom, društvom in klubom, skupinam ljudi in posameznikom za
izjemno uspešno delo, ki imajo izreden pomen pri uresničevanju napredka in
razvoja KS mesta Krško in širšem prostoru.

Priznanja KS so :
1. Ptaketa KS mesta Krško, ki se podeljuje za več kot 10-letno uspešno delo.
2. Priznanje KS mesta, ki se podeljuje za več kot 5-letno uspešno delo.
3. Nagrada KS mesta Krško, ki se podeljuje samo fizičnim osebam za po-

membne dosežke, za katere je zaslužen posameznik in ne pomenijo pro-
fitne dejavnosti.

Predloge lahko podajo politične stranke, podjetja, skupine ljudi, društva in
klubi ter posamezniki.
Predlog za priznanja mora vsebovati: podatke o predlagatelju, vrsto predla-
ganega priznanja, podatke o predlaganem prejemniku priznanja in obrazlo-
žitev k predlogu.

Predloge je potrebno poslati na naslov: KRAJEVNA SKUPNOST MESTA KRŠKO,
CKŽ 23, Krško, najpozneje do 23. maja 2005.

Svet Krajevne skupnosti mesta Krško
Predsednik Sveta KS

Jože Habinc
Krško, 18. april 2005

Sami izberite idealno bivališče

STANÖVANJSKI KREDIT VAM PRISKRBIMO Ml
Bančni, pravni in prostorski nasvet na enem mestu
Združeni stanovanjski strokovnjaki vam obljubl|amo brezplačne odgovore na vaša
vprašanja najkasneje v petih delovnih dneh! Vpraša|te nas: 080 15 13, nasvet@skb.si

Svetujemo v sodelovan)u z:

MTTROPOLA www.skb.si ' SKBBANKAD.D.

posnvie info
INFORMACUSKO SRE01ŠČE POKRAJINC POSAVJE

hseSkupni podvig
Izgradnja HE na spodnji Savi

Župnija Sv. križ - Podbočje
Podbočje 69, 8312 Podbočje
tel.:07/49 78 227

VPIS OTROK V ŽUPNUSKI VRTEC

Vabimo vas, da vpišete svojega otroka v župnijski vrtec za šolsko le-
to 2005/06!
Dnevni program: od 1 do 3 let in

od 3 tet do vstopa v šolo

Poslovalni čas od 6. do 17. ure, če bo dovolj prijav, pa do 19. ure.
Vse informacije in prijavnice dobite v Župnijskem uradu Sv. križ -
Podbočje, Podbočje 69 do sredine maja.

France Novak, župnik

LJÜDSKA ÜNIVERZA KRŠKO
učimo se za življenje

Vabimo Vas, da se nam phdružite v
TEČAJIH RAČUNALNIŠTVA:

• začetni (osnove worda, excela in interneta)

• nadaljevalni

Vse, ki imate kakršnokoli vprašanje, dilemo v zvezi z
izoraževanjem, tehnikami učenja oz. ISčete Vam ustrezen
izobraževalni program, vabimo, da se oglasite v našem
Svetovalncm središču Posavie. ki deluje v prostorih Ljudske
univerze Krško, na Dalmatinovi 8 v Krškem.

DELOVNI ČAS SVETOVALNEGA SREDIŠČA POSAVJE
• Svetovanje po telefonu (07 48 81 173):

vsak dan od 8.00 do 12.00 in ponedeljek od 14.00 do 18.00

• Osebno svetovanje (na sedežu Ljudske univerze Krško):
vsak dan od 8.00 do 12.00 in sreda od 15.00 do 18.00

• Svetovanje po e-pošti: svetovalno.središče@lukrsko.si

Ljudska univerza Krško
07 488 11 60
info@lukrsko.si

www.lukrsko.siI'portal
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Posavski obzornik izdaja
Zavod Neviodunum v Krškem
Direktor zavoda
Silvester Mavsar
Uredništvo:
Trg Matije Gubca 3, 8270 Krško
Tel.: 07 49 Q5 782
Faks: 07 49 05 781
www. posa v j e. i n f o
obzornik@volja.net
TRR: 03155-1086687920
Odgovorni urednik
Silvester Mavsar
Izvršna urednica
Lidija Petrišič
Urednik informativne priloge
Občine Krško
Matej Drobnič
Urednica tematske priloge
Živeti v Posavju
Mojca Lovšin Dostal
Novinarja
Bojana Mavsar
Peter Pavlovič
Prelom in priprava za tisk
Studio Neviodunum, Krško
Vodja trženja
Katarina Požun
tel.: 07 49 05 780
Posavski obzornik izhaja od 15. 12.
1997 kot mesečnik za področje ob-
čin Krško, Brežice in Sevnica pravilo-
ma 30. v mesecu. Rok za rezervacijo
oglasnega prostora je 10., za oddajo
nenaročenih prispevkov pa 15. v me-
secu. Za točnost podatkov v naroče-
nih rubrikah in prilogah odgovarjajo
njihovi uredniki.

Tisk
Delo-TČR, d. d., Ljubljana
Naklada
15.000 izvodov

Po aprilsko
Aprilska številka je že bolj počitniško obarvana, saj tokratna
priloga Živeti v Posavju odkriva bolja ali manj znana posav-
ske počitniške možnosti, njegove prednosti, tepote in dediš-
čino, ki jih tudi sami kot domačini prevečkrat obidemo in jih
prepogosto niti ne poznamo. A če jih ne bomo poznali sami
in jih znali ceniti, jih tudi drugi ne bodo.

V intervjuju s Sevničanom Borutom Vebrom, tekačem na
srednje in dotge proge, ki je v tern športu doma dosegel vse
in si želi mednarodnih tekem, si preberite več o tem, kako
do takšnih športnih uspehov.

Sicer pa sta med drugim aprilskih trideset dni zaznamova-
la obiska dveh ministrov. Šolski se je sestal s posavskimi rav-
natelji osnovnih in srednjih šol in z župani posavskih občin,
minister za zdravje pa je ocenil situacijo v brežiški bolniš-
nici, kjer bo potrebno še kaj postoriti, sicer pa se j i ni bati
prihodnosti. Med drugim je tudi zasebnim patronažnim me-
dicinskim sestram obljubil pomoč in podporo v zasebništvu,
za katerega se v Posavju odloča vse več patronažnih medi-
cinskih sester.

April pa je tudi mesec, ko svoj praznik obeležujejo Romi.
V leskovški osnovni soli, kjer delo z romskimi učenci do-
bro ocenjujeta tako ravnatelj kot tudi romski svetnik krške-
ga občinskega sveta, ta praznik že tradicionalno obeležijo s
plesom in glasbo.

Kljub temu da je še prejšnji mesec kazalo na neenotnost Po-
savja, pa se je pokazalo, da ko gre za bolezen in stisko, hi-
tro priskočimo na pomoč. Akcije darovanja krvi potencialnih
darovalcev kostnega mozga za obolelo Sevničanko se je ude-
ležilo veliko občanov, že v začetku maja bodo akcijo organi-
zirali tudi v Brežicah. V krški občini pa je stekla akcija zbi-
ranja sredstev za nakup dvigala, ki ga nujno potrebuje če-
trtošolka Katja.

Vse tri posavske občine so si enotne tudi glede prostorske
stiske v knjižnicah. Medtem ko je brežiška že dobila oddelek
za najmlajše, je v Sevnici zaenkrat največja ovira za prese-
litev knjižnice v večje prostore zraven hotela Ajdovec previ-
soka cena. Če bi jim jo uspelo s pogajanji znižati, bi jo lah-
ko preselili v nekaj letih, sicer pa bodo morali poiskati novo
lokacijo. To so na zadnji seji krškega občinskega sveta do-
ločili v Krškem, in sicer med Hočevarjevim trgom in Šofer-
sko ulico ter za objekti ob CKŽ, skratka v starem mestnem
jedru Krškega.

Prišel pa je tudi Zeleni Jurij...

Uredništvo

ČESTITKE OB PRAZNIKU DELA!

ObzorhiK april 2005 3



trideset dni

Šolski minister oöiskal Posavje
Minister za šolstvo in sport dr. Milan Zver se je 15. aprila mudil na ob-
isku v Posavju. Najprej se je v Vrtcu Sevnica seznanil s tamkajšnjimi
prostorskimi težavami, nato se je v Gimnaziji Brežice sestal z ravnatelji
srednjih šol v Posavju, ki so ga seznanili s potrebami po novih investici-
jah, beseda pa je tekla tudi o združevanju krške in sevniške Srednje so-
le v en srednješolski center. Minister je v nadaljevanju obiskal Mladinski

center Breiice,
kjer ga je di-
rektorica Patri-
cia Čular pre-
pričala, da so
mladinski cen-
tri največji ne-
izkoriščen po-
tencial, ki ga
ima šolsko mi-
nistrstvo, želi-
jo pa imeti tu-
di zdaj neob-
stoječo pravno
podlago za svo-

Dr. Milan Zver na srečanju s srednješolskimi rav- J e delovanje.
natelji Zver se je za-

tem v OS Juri-
ja Dalmatina Krško sestal še z ravnatelji posavskih osnovnih šol, ki jih
je med drugim zanimalo tudi aktualno dogajanje v zvezi s sprememba-
mi šolskih okolišev. Ob tern se je minister sešel tudi s posavskimi župa-
ni, predstavniki občin in poslancem Pajkom ter jim zagotovil, da se bo
država lokalne skupnosti razbremenila nekaterih bremen in jim name-
njala več sredstev. P.P.

Minister Bručan v brežiškl bolnišnicj
Minister za zdravje Andrej Bručan je 12. aprila obiskal brežiško bolniš-
nico in po pogovorih z vodstvom zagotovil, da bo brežiška bolnišnica de-
lovala tudi v prihodnje, bo pa potrebno z dodatnimi programi izboljša-
ti financiranje ustanove, kot tudi rešiti težave intenzivnega oddelka ter

pomanjkanja diplomiranih medicinskih sester. Seznanil se je še z razme-
rami v brežiškem zdravstvenem domu in jih pozitivno ocenil.

Ž8 skoraj polovica patronažnih sestor v zasebništvu

Zasebne patronažne medicinske sestre iz Posavja so v Krškem pripravile
vseslovensko srečanje zasebnih patronažnih medicinskih sester, na ka-
terem so z ministrom za zdravje Andrejem Bručanom in drugimi gosti
spregovorile o zaseb-
nem delu na podro-
čju zdravstvene ne-
ge. V Krškem je tre-
nutno pet patronažnih
sester zasebnic, karje
že skoraj polovica, za-
to je toliko bolj pereč
problem stroškov. Pa-
tronažne sestre iz Kr-
škega so dale pobudo,
da se točno določi,
kaj od materialov, ki

jih uporabljajo patro- , zdravstve-
nazne sestre, je stro- . c . . . * . .-
šek naročnika - zdrav- no z™J°™J* stan\s^ ^er podzupa-

. . . . . . ... ma Nusa Somrak, minister Andrej Brucan
nika in kai lzvaialke - . ,. ,. ,_ ,, I. „ , ,, , ...
patronažne sestre. Mi- %*?ttor Z° KrSk° Rud°'f Uld'ka ™ "+
nister je_udeleženkam ^ u

zatrdil, da si bo prizadeval za oblikovanje takšne zakonodaje, ki bo do
zasebnikov jasna in prijazna, ter se zavzel za pristop, ki bo omogočal
razvoj zasebništva v zdravstvu. L.P.

Za enakopravno vlogo v regiji
Sevniški župan Kristijan Jane je 14. aprila predstavil aktualna dogaja-
nja in pomembnejše zastavljene projekte v občini Sevnic. Poleg gospo-
darskih, energetskih ter infrastrukturnih posegov je beseda tekla tudi
o prijavi Občine Sevnica za lokacijo za odlagališče nizko in srednje ra-
dioaktivnih odpadkov.
Jane je predvsem izpostavil kritično stanje v sevniški tekstilni industri-
j i , kjer je še vedno negotova usoda preko dvesto delovnih mest. Jane

w&< k/u*£fvo

Čhmi KZ Bohor o dafei v 2005
Člani Kmečke zadruge Bohor so se 3.
aprila zbrali na rednem občnem zbo-
ru na Senovem, na katerega so pova-
bili tudi predstavnike krške upravne
enote, odbora za kmetijstvo Občine
Krško, predstavnike Kmetijsko sveto-
valne službe ter Zadružne zveze Slo-
venije. Razpravljali so in sprejeli po-
ročili upravnega in nadzornega odbora
zadruge za preteklo leto ter pregleda-
li in sprejeli zaključni račun za prete-
klo leto. Potem ko so izvolili nov upra-
vni in nadzorni odbor, pa so si zadali še
smernice za leto 2005.

Prad 80. obletnico vrnitve
Članice in člani krajevne organizaci-
je Društva izgnancev Krško se v letoš-
njem letu podobno kot v drugih orga-
nizacijah pripravljajo predvsem na 60.

obletnico vrnitve izgnancev v domovi-
no, o čemer so govorili tudi na občnem
zboru 19. aprila. Potem ko so poteg-
nili črto pod opravljeno delo pretekle-
ga leta, so izvolili tudi novo vodstvo.
Predsednik krške krajevne organizaci-
je še vedno ostaja Jože Habinc, ki po-
udarja, da je cilj društva predvsem
ohranjanje društva v celotnem Posav-
ju, podali pa so tudi že pobudo, da bi
eno od ulic ali trgov v Krškem poime-
novali po izgnancih. Krška krajevna
organizacija šteje sicer okoli 320 čla-
nov, sodelujejo pa tudi z drugimi iz-
gnanskimi organizacijami v občini.

Kožnirak vporastu
Posavsko in obsoteijsko društvo za boj
proti raku je 15. aprila za svoje člane
v Termah Čatež pripravilo srečanje, na
katerem so udeleženci lahko prisluhni-
li predavanju doc.dr. Igorja Barteni-

jeva, dr. med., o kožnem raku. Mela-
nom, imenujemo ga tudi maligni me-
lanom, je najnevarnejša vrsta kožnega
raka, ki v zadnjih letih izrazito naraš-
ča, glede na druge vrste raka najhitre-
je, in je pri večini bolnikov povezana
s pretiranim sončenjem, prav tako ne-
varni so lahko solariji. Zelo pomemb-
no je, da zgodaj prepoznamo sumlji-
ve kožne spremembe. Po predavanju
so na srečanju podelili tudi priznanja
in zahvale društva.

Mali princ si žBli igrišča
Vrtec Leskovec oziroma enota Mali
princ v nakupovalnem centru Krško je
edini vrtec v krški občini, ki sploh nima
svojega igrišča, zato so v letošnjem le-
tu izpeljali projekt Tudi mi si želimo
igrišča. V okviru projekta so izpeljali
več akcij, pridobili številne donatorje
ter tako zbrali 1.500.000 SIT in že na-

ročili igrala. Ker potrebujejo še nekaj
sredstev za pripravo prostora in ogra-
jo, so 14. aprila v klubu Pole v Leskov-
cu pripravili koncert skupine Bepop,
zaslužek od prodane pijače in približ-
no 320 prodanih kart pa bodo namenili
za omenjene potrebe.

Zasodobnejšošolo
Na osnovni soli XIV. divizije Senovo le-
tos organizirajo že dvanajsto dobro-
delno prireditev z naslovom Za so-
dobnejšo šolo, v okviru katere želijo
z nabavo opreme in učnih pripomoč-
kov izboljšati pogoje izobraževanja. V
okviru te akcije so 9. aprila pripravi- •
li osrednjo prireditev oziroma igro Moj
deda socialistični mrtvak ali Prvi pri-
mer inšpektorice Darje (1991) v izved-
bi gtedališke skupine DKD Svoboda Se-
novo. Kot pravi ravnatelj Vinko Hostar,
je bila udeležba povprečna, izkupiček

4 april 2005 OblöfhiK
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je v nadaljevanju poudaril tudi za Sevnico zelo pomemben medregijski
projekt Tretja razvojna os, ki se nanaša na izboljšavo prometnih pove-
zav severa z jugom. Govoril je o prostorski problematic sevniške knjiž-
nice, med veqimi investicijami pa je omenil tudi izgradnjo športnega
doma TVD Partizan, ki naj bi bil dokončan v prihodnjem letu, investicijo
v ureditev prizidka sevniškega zdravstvenega doma. Ob koncu je poleg
ostalih energetskih in infrastrukturnih posegov na območju občine po-
jasnil tudi nedavno prijavo Občine Sevnica na izbor za lokacijo odlaga-
lišča nizko in srednje radioaktivnih odpadkov. V zvezi s tem je Jane de-
jal, da želijo še naprej sodelovati pri vseh pomembnih odločitvah v re-
giji in da bi bila pasivnost Občine v tem primeru nedopustna, kar se je
v preteklosti prepogosto dogajalo. B.M.

Romski praznik v OS Leskovec
V Osnovni šoli Leskovec pri Krškem so 12. aprila drugo leto zapored pri-
pravili kulturno prireditev ob svetovnem dnevu Romov, ki ga pripadni-
ki te etnične skupnosti obeležujejo 8. aphla v spomin na prvi sveto-

vni romski kongres le-
ta 1971 v Londonu.
Udeleženci prireditve
so si v kratkem filmu
Zorana Zlatiča z na-
slovom V šolo in nazaj
ogledali tipičen šolski
dan romskih otrok na
leskovški šoli. Romski
otroci so v romskem
jeziku zaigrali Rde-
čo kapico, pokazali
so tudi svoje plesne in

Tgrald v romski Rdeči kapici P e v s k e sposobnosti, v
programu pa je sode-

lovala tudi Glasbena sola Krško, med drugim z romsko himno Oelem de-
lem. Leskovško šolo sicer obiskuje 55 romskih otrok, z njihovim položa-
jem na soli pa sta zadovoljna tako ravnatelj leskovške sole Anton Biz-
jak kot romski svetnik v krškem občinskem svetu Zdravko Kovačič. P.P.

nosnvie I info
mmwim seiffl * u i mvi

Štiridnevno praznovanje na Zdolah
Letošnji krajevni praznik s tradiconalnim jurjevanjem so v Krajevni
skupnosti Zdole praznovali kar štiri dni. Po nogometnem tumirju za po-
kal KS Zdole so se 22. aprila s posaditvijo lipe ob dnevu zemlje pridruži-
li akciji, ki je potekala širom po Sloveniji, hkrati pa obeležili stoletnico
delovanja Turistične zveze Slovenije in deseto obletnico delovanja do-

mačega Hortikultur-
nega društva Zdole.
Društvo je tudi letos v
sodelovanju s Krajev-
no skupnostjo Zdole
pripravilo tradicional-
no jurjevanje, ki so
ga v zgodnjem nedelj-
skem jutru odprli s
potrkavanjem zvonov,
budnico krškega pihal-

Lipo so pri isrišču posadili podpredsednik nega orkestra, v nada-
KS Zdole Joie Dular, predsednik THD Zdole Ijevanju pa za krajan-
Daniel Novak in podiupanja Občine Krško k e in krajane ter ste-
r n a Nuša Somrak. vilne obiskovalce spe-

kli cvrtje iz več kot tri
tisoč jajc. Preko dneva in popoldne pa so zbrane domačine in obiskoval-
ce bližnjih in daljnih krajev zabavale glasbene skupine. B.M.

Drugo jurjevanje naRaki
Na Rako je v organizaciji tamkajšnje krajevne skupnosti na sončno so-
boto, 23.aprila, že drugo leto zapored prijezdil zeleni Jurij. Na trgu ga
je pričakalo veliko število tako domačinov kot obiskovalcev, ki sta jih
nagovorila in pozdravila predsednik Sveta KS Raka Lojze Kerin in pod-
županja Občine Krško Ana Somrak, zavetnika konj in prinašalca pomla-
di pa je blagoslovil tamkajšnji župnik Franc Levičar. Z dobro kapljico in
kulinariko so jurjevanje popestrili in obogatili člani nedavno ustanovlje-
nega Vinogradniškega društva Raka in članice Aktiva kmečkih žena, ki so
za to priložnost pripravile tudi žrebičkov golaž, glasbeni program pa so
prispevali Ljudski godci in člani Moškega pevskega zbora z Rake. B.M.

pa je znašal 130.000 SIT. Poleg tega so
nekaj sredstev soli namenili tudi dona-
torji in sponzorji. Zbrana sredstva bo-
do namenili predvsem za nakup pripo-
močkov za tretj i in prvi razred deve-
tletke, za igrala za senovski vrtec ter
med drugim tudi za opremo za knjižni-
co za prehod na črtno kodo.

Pokusina nagrajenih vin
Na rajhenburškem gradu je 14. apri-
la potekala degustacija izbranih vin
vinogradništva in kletarstva družine
Fabjančič iz Brestanice, ki se z vino-
gradništvom ukvarjajo že več kot dva-
najst let, s kletarjenjem pa vse od le-
ta 1997. Obiskovalci so lahko poizkusi-
li modri pinot, modro frankinjo, mod-
ro frankinjo barrique, renski rizling,
chardonnay, vsi letnik 2003, sauvig-
non letnik 2000 ter penino Valerija in
chardonnay suhi jagodni izbor. Gre za

vina, ki so prejela visoka priznanja in
diplome doma in na tujem, predstavil
pa jih je enolog Rastko Tement iz Ma-
ribora. Obiskovalci so si lahko ogleda-
li tudi Galerijo vin, ki je sicer v lasti
Občine Krško, družina Fabjančič pa jo
upravlja, ter likovna dela Staneta Fab-
jančiča in Vlada Cedilnika.

Seminar zaposavske
kadrovske delavce
Društvo kadrovskih delavcev Posavja
je za svoje člane 19. aprila v Krškem
pripravilo seminar, na katerem so stro-
kovnjaki spregovorili o izvajanju zako-
na o zaposlitveni rehabilitaciji in zapo-
slovanju invalidov, o programu ukrepov
aktivne politike zaposlovanja za letoš-
nje leto in o e-storitvah Zavoda za za-
poslovanje za delodajalce. Posavsko
kadroviško društvo sicer obstaja že če-

trt stotetja in se ukvarja predvsem z
izobraževanjem o novostih v zaposlo-
valni politiki in zakonodaji. Letno pri-
pravijo vsaj tri seminarje, ki so po be-
sedah predsednika društva Antona Ko-
rena vedno dobro obiskani, udeleženci
pa na njih tudi aktivno sodelujejo.

28. srečanja starejšHi
krajanov
Krajevna organizacija Rdečega križa
Brestanica je tako kot vsako leto 17.
aprila organizirala srečanje starejših
krajanov iz Brestanice, starih več kot
70 let. Že 28. srečanja po vrsti se je
udeležilo več kot 90 krajank in kraja-
nov. Poleg predsednice krajevnega od-
bora Rdečega križa Brestanica Tatja-
ne Stropnik in drugih prostovoljk od-
bora sta jih pozdravila tudi predsed-
nica območnega odbora Rdečega kri-

ža Meta Habicht in predsednik sveta
Krajevne skupnosti Brestanica Miros-
lav Mikeln. Dan pa so starejšim kraja-
nom s pesmijo in glasbo polepšali tu-
di učenke in učenci OŠ Adama Bohori-
ča Brestanica.

Svetovni dan zdravja
Svetovni dan zdravja 7. april je bil
letos posvečen zdravju mater in otrok.
Kot vsako leto so ga z aktivnostmi obe-
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Krajevne skupnosti prioakujejo več
V začetku meseca so se na vabilo predsednika sveta KS Pišece Uroša
Škofa v pišečkem gasilskem domu zbrali predstavniki KS občine Bre-
žice z novim županom Ivanom Molanom in njegovimi sodelavci iz ob-
činske uprave.

V uvodu je župan Ivan Molan poudaril, da s tem srečanjem potrjuje svoj
namen in žetjo po čim boljšem sodelovanju s krajevnimi skupnostmi, in
dejal, da ne želi komentirati dela svojega predhodnika na tem podro-
čju. Ko so dobili besedo predstavniki KS, je bilo po pričakovanju slišati
veliko problemov, s katerimi se ukvarjajo v posameznih KS, večina raz-
prav pa se je vendarle nanašala na načelna vprašanja vloge KS v razmer-
ju do Občine in na pričakovanja, da bodo župan in njegova uprava v pri-
hodnje bolj upoštevali glas KS.

V zvezi z letošnjim proračunom in potrebami KS po finančnih sredstvih
so večkrat ponovili, da nekateri projekti v KS čakajo na realizacijo tu-
di po pet in več let. Predstavnik ene manjših KS je pozval župana, na]
pove, koliko denarja bodo dobili letos oziroma naj uprava pove, koli-
ko denarja bo za posamezno KS, te pa bodo nato temu prilagodile svo-
je načrte. Slišali smo očitke, da KS vsako leto ponovno dostavljajo svo-
je načrte, Občina pa ima posluh le za nekatere zadeve, za druge pa ne.

Po mnenju KS te potrebujejo in si zaslužijo več sredstev, ker jih tudi
najbolj plemenitijo oz. racionalno porabijo. Predsednike KS je zanima-
lo tudi, ali občina dovolj intenzivno pridobiva t . i . državna in evropska
sredstva. V KS brežiške občine želijo, da bi imel njihov župan več ča-
sa za KS, in to ne le za veselice in razne otvoritve. Izrazili so tudi boja-
zen, da bi ob tako velikih pričakovanjih do občinskega proračuna mor-
da komu celo ustrezalo, da KS sploh ne bi delovale. Status in pomen KS
kot enote lokalne samouprave se po mnenju nekaterih izrazito slabša-
ta, kar se je posebno pokazalo ob zadnjih referendumih za krajevne sa-
moprispevke.
V odgovorih občinske uprave je Bojan Tičar povedal, da zelo dobro po-
znajo potrebe in želje KS, vendar se sredstva za komunalno infrastruk-
turo v občini Brežice že nekaj let dejansko zmanjšujejo. Župan Molan je
zbranim pojasnil, da bo Občina še naprej dajala prednost programom,
ki jih je dolžna zagotavljati po zakonih (1,4 milijarde), nato pa tistim,
za katere j i uspe pridobiti sredstva tudi iz državnega proračuna ali Ev-
rope. Letošnji proračun naj bi znašal toliko kot lanski, t . j . okoli 3,5 mi-
lijarde tolarjev, najavljenih potreb in želja pa je preko 5 milijard, zato
bo potrebno še veliko usklajevanj, kljub temu pa naj bi proračun spre-
jeli v drugi polovici maja. Glede problemov v KS pa je navedel možnost,
da bi KS pripravile in sprejele svoje razvojne programe za pet do šest
let, na podlagi ten pa bi bilo mogoče njihove projekte vsaj postopoma
uresničiti. Zadnjo besedo pa bo po njegovem imel Občinski svet. Župan
je udeležence posveta tudi obvestil, da je sedaj polno zaposlen na Ob-
čini in bo zato imel več časa za županovanje. S.Mavsar

V Sevnici želijo dokoncno urejen ZD
Direktor Zdravstvenega doma (ZD) Sevnica Željko Halapija in sevniški
župan Kristijan Jane sta se sestala z državnim sekretarjem ministrstva
za zdravje mag. Dušanom Blaganjom, ki vodi sektor za investicije. Be-
seda je tekla o možnostih sofinanciranja dokončne ureditve prostorov
v drugem nadstropju prizidka ZD, za kar so že pridobili dokumentacijo,
Občina pa je projekt ureditve prijavila tudi na državni razpis. Ministr-
stvo naj bi predvidoma v maju obvestilo Občino o deležu sofinanciranja
v naslednjih proračunskih letih, svoj delež pa bosta zagotovila tudi Ob-
čina in ZD. Kot so sporočili z Občine, bo Sevnica v primeru pozitivne od-
ločitve ministrstva v roku dveh let dobila dokončno urejen zdravstveni
dom, saj bodo službe dobile nove prostore, ki so sedaj zgrajeni do tret-
je gradbene faze. L.P.

rufr fvicCfflvo
ležili tudi v Agenciji za mlade Punkt.
V sodelovanju z brežiškim in krškim
zdravstvenim domom so o pomenu
zdravja osveščali obiskovalce, ki so si
s pomočjo osebja zdravstvenega doma
v prostorih Agencije za mlade Punkt v
Krškem in Brežicah lahko izmerili pri-
tisk, ob tem pa so jim svetovali, kaj
lahko sami naredijo za svoje zdravje.
Delili so jabolka, ustekleničeno vodo
in promocijske izvode revij o zdrav-
ju in zdravem načinu življenja, obis-
kovalci pa so si tudi lahko nabrali več
strokovne literature o zdravi prehrani
in preventivi.

Za kvaHteto življenja
Devetega aprila so se v Krškem na let-
nem občnem zboru sestali člani Dru-
štva upokojencev Krško, ki šteje skup-
no okoli 1200 članov. Med aktivnostmi,
ki so jih opravili v lanskem letu, so se
upokojenci seznanjali med drugim tudi

z novelami zdravstvene in pokojninsko
- invalidske zakonodaje, se udeleževa-
li vrsto srečanj in prireditev tako doma
kot po raznih krajih po Sloveniji, spla-
varili po reki Muri in in se odpravili po
dolini Krke do izvira Ljubljanice. Poleg
raznih športnih srečanj in aktivnosti so
za svoje člane organizirali tudi letova-
nja v Izoli, na Hvaru in Malem Lošinju.
S pestrim društvenim življenjem, ki bo
prispevalo tako k izobraievanju kot
dvigu kakovosti življenja članov, bodo
po besedah predsednice društva Anice
Pajič nadaljevali tudi v tem letu, ob-

čni zbor pa so si popestrili z glasbenim
programom, ki sta ga prispevala Tatja-
na in Bojan Kaplan ob spremljavi Adol-
fa Moškona, po uradnem delu pa so se
ob klepetu in pogostitvi zadržali še v
avli kulturnega doma.

Hoja za zdravo zivQenje
V krškem zdravstvenem domu so že
tretje leto zapored v sklopu projek-
ta Slovenija v gibanju - z gibanjem do
zdravja 8.aprila organizirali test hoje
na dva kilometra, ki se ga je udeležilo
preko 60 udeležencev. Po besedah vod-
je projekta Vlaste Curhalek test hoje
pokaže telesno pripravljenost in pora-
bo energije med hojo ali tako imenova-
ni fitnes indeks. Test je enostaven, na-
tančen, varen in ponovljiv, izračunajo
pa ga z upoštevanjem spola, starosti,
telesne teže in višine, časa hoje in src-
nega utripa. Naslednji test oziroma ko-
liko smo izgubili ali pridobili na fizični

pripravljenosti, posledično pa tudi na
zdravju, bodo v krškem zdravstvenem
domu organizirali čez pet mesecev, na-
tančneje - 23.septembra 2005.

Trajni pomnik v Zalokah
V krškem Območnem združenju vete-
ranov vojne za Slovenijo bodo predvi-
doma 20.oktobra letos v kraju Zaloke v
Krakovskem gozdu odkrili obeležje kot
pomnik bojev in enega ključnih brani-
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Množičen odziv - vecje upanje
Na Osnovni soli Savo Kladnik Sevnica je 14. aprila potekala akcija od-

vzema vzorcev krvi
za potencialne daro-
valce kostnega moz-
ga enajstletni učen-
ki te sole, ki je obo-
lela za akutno levke-
mijo. Odvzema krvi
se je udeležilo pre-
ko petsto ljudi, od
teh pa je zdravstve-
no osebje Zavoda RS
za transfuzijsko me-
dicino po izpolnjenem
vprašalniku in pogovo-
ru z zdravniki odvzelo

Odvzema krvi se je udeleiilo preko pet- vzorec 487 potencial-
sto ljudi. nim darovalcem kost-

nega mozga. Vsi pa upajo, da bi ustrezal vsaj eden in tako pomagal k
ozdravitvi mlade Sevničanke. B.M.

Tudi v Brežicah akcija za Savnicanko ^ _
SRRRM

Akcijo bodo podprl i tudi na Ekonomski in trgovski soli v Brežicah, in
sicer v sredo, 4. maja, ob 12. uri v prostorih sole. Pred odvzemom kr-
vi bodo strokovnjaki z Zavoda RS za transfuzijsko medicino predava-
l i . Vsi, ki bi se akcije želeli udeležit i , naj se pr i javi jo v tajništvu so-
le ali po telefonu 07/49 92 550.

AVTOŠOLA
rT5% popusta za člane'

P o sa v c

pqs^yd TÄ^
Posavc d.o.o.. Levstikova ullca 2a. 8250 BREŽICE u/uiw.poSQüC.si

Katja potrebuje dvigalo
Enajstletna Katja Gerdovič iz Krške vasi je invalid že od rojstva. Njeni
starši že dolgo časa razmišljajo o dvigalu, s katerim bi hčeri omogočili
lažjo dostopnost do bivalnih prostorov in s tem večjo samostojnost. La-
ni je bila Katja operi-
rana na hrbtenici, za-
to jo še bolj s strahom
prenašajo po stopni-
cah. Katjina mama
se je zato za pomoč
obrnila na zavod VID,
katerega predstavni-
ki so Katjo obiskali in
se odločili, da izpe-
Ijejo akcijo, s katero
bodo poskušali zbrati
potrebnih 4,5 milijo-
na tolarjev za izgrad- ^7~- • J ( - • . , T

. . . . p, •• Katja je odlocna in vesela, zelo uspes-
nio dvigala. Donacne ~ . » . . ' -

,. . 5 . . . na ucenka cetrtega razreda osnovne so-
zbirajo na transakcij- . . ^ . s p r e m l j e v a l k o K o t v s a k o

s k e m r a c u n u , k i g a j e ' -- . ~ . .. .. .., . .. . . .

zavod VID zaradi zago- ^""IT* ° ^* C"" b°'J $°'
tavljanja nadzora nad
porabo prispelih sredstev darovalcev izključno za vodenje dobrodelnih
akcij odprl pod nazivom Fundacija Izpolnimo otroške želje, št. 05100-
8011104261 s pripisom "dvigalo za Katjo." L.P.

U T M H SO igrišce
V blokovskem naselju na Cesti 4. julija v Krškem je pribliino 300 stano-
vanj oziroma med 600 in 800 prebivalcev. Mnogi izmed njih so se pridru-
žili zbiranju sredstev in prostovoljnemu delu za obnovo športnega igriš-
ča ter klopic okoli blokov, ki so bile poškodovane ali povsem uničene. V
nekajmesečni akciji so od številnih sponzorjev in s prostovoljnimi pri-
spevki zbrali okoli 300.000 tolarjev in postavili lepo število novih klopic,
z novima košema so opremili košarkarsko igrišče, poskrbeli pa so tudi za
gole za mini rokomet. R.S.

kov pri osamosvajanju Slovenije. Od-
kritje spomenika, ki terminsko sovpa-
da z izgradnjo avtocestnega počivališ-
ča v Zalokah, je le ena od aktivnosti
341-članskega območnega združenja,
ki j ih po besedah predsednika Rudi-
ja Smodiča načrtujejo v letošnjem le-
tu. Sicer pa so na občnem zboru v za-

četku aprila podelili tudi priznanja za
vidnejše delo v združenju, kakor tu-
di predstavnikom stanovskih organi-
zacij, s katerimi krško združenje ve-
teranov tesno sodeluje. Prejeli so jih
Jože Zupančič (OOZB Krško), Anton Vo-
dopivec, Albin Namestnik, Vlado Bez-
jak (vsi trije PVD SEVER), Tomaž Te-
ropšič (0ZWS Brežice) in clan krškega
združenja Abram Dragutin, še posebej
pa so v svoji sredi pozdravili in česti-
tali čtanu združenja Ernestu Breznikar-
ju, dobitniku srebrnega častnega zna-
ka svobode RS za zasluge pri obram-
bi svobode in uveljavljanju suverenosti
Republike Slovenije.

Anton Pleterski ostaja na
čeluDUSenovo
Člani Društva upokojencev Senovo, v
katerega so včlanjeni upokojenci kra-
jevnih skupnosti Senovo in Koprivnica,

so na aprilskem občnem zboru izvoli-
li novo vodstvo, predsednik pa še ved-
no ostaja Anton Pleterski. Bivšemu in
novemu predsedniku bosta pri delu po-
magala njegova namestnika Alojz Pav-
lič in Ivan Abram. V letu 2005 si želi-
jo končno urediti lastništvo prostorov
društva, ki jih je potrebno tudi obnovi-
ti in preurediti, poleg tega bodo še na-
prej organizirati pohodništvo, sportni-
ki se bodo udeležili tekmovanj posav-
ske regije, organizirali bodo srečanja
starostnikov nad 75 let in obiske čla-
nov nad 90 let na domu. Podelili so tu-
di priznanja Zveze društev upokojen-
cev Slovenije, ki so jih prejeli Antonija
Požun, Pavle Petan in Franc Uduč, če-
trto priznanje pa je bilo namenjeno že
preminulemu Francu Petroviču.

NaoradnaioranaTVKrško
V aprilu je na lokalni televiziji TV Kr-
ško potekala nagradna igra s privlačni-

mi nagradami Krke Zdravilišč in Zavoda
Neviodunum. Podelil so sedem nagrad,
in sicer bone v vrednosti 10.000,00,
6.080,00 in 5.000,00 SIT, dve majici
ter dve kapi. Odziv je bil velik, zato
bodo tudi v bodoče nadaljevali z na-
grajevanjem zvestih gledalcev.

Prvo nayado je Andreji Strnad s
Senovega predala Katarina Poiun,
vodja trženja Zavoda Neviodunum
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Borut Veber, atlet

»Uspehe moraš graditi več let
ne pridejo kar po enem ali dveh«

Sevniški tekač na srednje in dotge proge Borut Veber je pri svojih 23 letih v Sloveniji osvojil tako rekoč vse, kar je bilo mogoče (pred dne-
vi je že 40-ič postal državni prvak), zato se spogleduje predvsem z mednarodnimi nastopi in konkurenco. Želi si močnih tekem, na katerih
tekači "vlečejo" eden drugega, saj je na domačih tekmovanjih v glavnem obsojen na "solo teke". Trenira dvanajstkrat tedensko in ob tern
spoznava meje človeških zmogljivosti, njegov dolgoletni trener Rafko Povhe (na spodnji fotografiji ob Borutu) pa pove, da »v zadnjih desetih
letih ni izpustil nobenega treninga, tudi ko je bil bolan«, premagal pa je tudi »krizna« leta, ko z glavo ni bil le pri atletiki. Kot amaterskemu
športniku materialno zaenkrat še nekako gre, - »toliko, da imam za bencin« -, želi pa si predvsem kakšnega večjega sponzorja.

V vaših zbirki se je nabralo že im-
presivno število naslovov držav-
nega prvaka, samo v lanskem le-
tu ste jih osvojili sedem. Vam še
predstavljajo motiv, glede na to,
da ste jih v preteklih letih zbira-
li kar serijsko?

Motiv je mogoče res malo manjši,
kot je bil na začetku. Moji cilji so
zagotovo višji od državnih naslovov.
Trenutno si želim predvsem toliko
izboljšati rezultate, da si bom pri-
boril mednarodne tekme, kjer lah-
ko dosežem boljše rezultate. Naj-
večja težava je v tern, ker je težko
pnti na kvalitetnejše tekme, če ni-
maš res dobrih rezultatov. Na moč-
nih tekmah pa te močna konkuren-
ca »potegne« in lahko odtečeš ve-
liko hitreje. Konkurence v Sloveniji "
pa razen veterana Romana Kejžarja
tako rekoč ni, zato je težko naredi-
ti res dober rezultat.

Na slovenski sceni ste navajeni
zmagovanja. Kako pa se počuti-
te na kakšnem mednarodnem tek-
movanju, kjer uvrstitey ni povsem
v vrhu, je to težko za vas?
Zagotovo je drugačen občutek kot
na domačih tekmah, predvsem je
to dobra izkušnja za naprej. Imam
pa tudi z mednarodne scene do-
bre uvrstitve, denimo sedmo me-

sto na 800 m na olimpijadi mladih
leta 1999.

Teki na daljše proge niso ravno
najbolj priljubljen sport med mla-
dimi, saj veljajo za garaški šport.
Kako to, da ste se odločili za te

discipline?
Če ne treniraš, je go-
tovo zelo naporno
preteči daljšo raz-
daljo, ko pa si enkrat
navajen vsakodnev-
nih treningov in te-
kem, je to drugače,
ni tako zelo težko,
kot se komu zdi.

Ste se kdaj poskusi-
li še v kakšnem dru-
gem športu ali le v
atletiki?
Začel sem s tekom,
potem pa me je to
toliko pritegnilo, da

nisem niti poskušal z drugimi špor-
t i . Sem pa bil navdušen nad smuča-
njem in smučarskimi skoki...

...po telesni konstituciji bi lahko
bili smučarski skakalec...
...vendar za to pri nas seveda ni pra-
vih pogojev. Atletiko sem začel tre-
nirati, ker so moji prijatetji obisko-
vali atletski krožek in po neki sol-
ski tekmi me je trener povabil na
trening. Ker smo bili sami kolegi, je
bilo dobro vzdušje in smo se imeli
»fajn« na treningih. Začel sem do-
segati dobre rezultate in tako sem
ostal v atletiki.

Še kdo od teh prijateljev trenira
ali ste ostali sami?
Večina jih je odnehala, nekateri
zaradi rezultatov, drugi zaradi so-
le... Kritičen je predvsem prehod iz
mladincev v člane oziroma po kon-
cu srednje sole, ko gredo nekateri
študirat, nekateri v atletiki ne vidi-
jo svojega cilja, v glavnem jih veli-
ka večina neha trenirati.

Kako ste zadovoljni s pogoji za
trening v Atletskem klubu Sev-
nica?
Pogoji so dokaj slabi, vse, kar ima-
mo, je krog v parku ob Savi in gar-
derobe. Prej smo imeli še TVD Parti-
zan, pa so ga podrli. Upam, da se bo
čim prej kaj naredilo glede štadio-
na v Sevnici, ki je obljubljen že ne-
kaj mandatov. Moram pa se zahva-
liti gospodu Kelemini, do lanskega
leta predsedniku kluba, ki je prido-
bil nekaj sponzorjev, tako da lahko
dokaj normalno treniramo. Skupaj z
Boštjanom Bučem pa precej treni-
ram tudi v Celju, kar mi zelo poma-
ga, saj se lahko'izmenjujeva v dikti-
ranju tempa na daljših distancah.

I mate kakšne težave s poškodbami
ali innate srečo glede tega?
Težave imam predvsem z Ahilovimi
tetivami, ki me bolijo predvsem pri
ogrevanju, potem je malo boljše.
To je kar tipična tekaška poškodba.

Kolikšno vlogo ima v teku na dalj-
še proge talent, moraš to že eno-
stavno »imeti v nogah«?
V mlajših selekcijah, kjer se še ne
trenira tako intenzivno, talent veli-
ko pomeni, v članski konkurenci pa
zelo malo, večino uspeha prinese
trening. Pomembna je tudi prehra-
na, pa način življenja nasploh, po-
goji za trening, pomoč z masažami,
način treninga, mnogo stvari. Atlet-
ske uspehe moraš graditi več let,
uspehi ne pridejo kar po enem le-
tu ali dveh.

Ko ste že omenili prehrano: tekači
na dolge proge ste po telesni kon-
stituciji "suhci". Morate za tako
postavo stradati?
Sam s 167 centimetri in 62 do 63 ki-
logrami nisem tako ekstremno suh,
sicer pa nam, tekačem, k sreči ni
treba stradati. Moramo paziti, da
ne jemo mastne hrane, da jemo do-
volj ogljikovih hidratov, s katerimi
po treningu nadoknadimo izgublje-

no energijo. Drugače pa ne gledam
preveč na prehrano, kajti če treni-
raš dvakrat na dan, »pokuriš« vse,
kar poješ.

Kaj pa način življenja, ponoče-
vanje, se je treba zelo prilagodi-
ti športu?
Ponočevanje se mi ne zdi tak pro-
blem. Ko sem bil januarja z olim-
pijcem Boštjanom Bučem na pripra-
vah na Portugalskem skupaj z nem-
ško reprezentanco - tarn sem spo-
znal tudi Dieterja Baumanna, za-
dnjega Evropejca, ki je na olimpija-
di (Barcelona 1992, op. a.) zmagal
na 5000 m -, sem videl, da so hodili
spat ob polnoči in vstajali ob osmih,
pa so tekači svetovnega razreda. Pa
tudi pojedli so vse, že za zajtrk poln
krožnik mastne hrane. Vsak sam za-
se mora ugotoviti, kaj je dobro zanj
in kaj mu ustreza.

Imate kakšne posebne rituale
pred tekmovanji?
Niti ne, poskušam se le čim bolj
skoncentrirati, se pripraviti na
konkurenco. S trenerjem posku-
šava predvideti, kako približno bo
potekala tekma, poskušava pripra-
viti taktiko, tako da mi med tekom
ni treba razmišljati, kaj naj nare-
dim, če kdo drug potegne naprej,
če je tempo prehiter ali prepoča-
sen. Težko je predvsem na tek-
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intorvju

BORUTVEBER iz Orešja pri Sevnici je rojen 9. marca 1982, at-
letiko je začel trenirati pri devetih letih. Po osemletki, ki jo
je obiskoval v Sevnici, je končal Srednjo šolo Krško, zdaj pa
se posveča predvsem športu. Na državnem nivoju je zbral že
105 medalj (77 zlatih, 21 srebrnih in sedem bronastih), po-
leg številnih medalj s šolskih državnih prvenstev in raznih
krosov si je na državnih prvenstvih v pionirski, mladinski in
članski konkurenci pritekel skupno že 57 medalj, od tega kar
40 zlatih. Samo v članski kategoriji ima že dvanajst naslovov
državnega prvaka, šest drugih in štiri tretja mesta, poleg te-
ga je osvojil še 13 medalj (devet zlatih) na atletskem poka-
lu Slovenije. V njegovi lasti je šest državnih rekordov, štiri za
pionirje in dva za mlajše mladince. Od ieta 1996 je v različnih
kategorijah zbral 30 reprezentančnih nastopov, od tega de-
set članskih. Med drugim je nastopil na evropski olimpijadi
mladih (sedmi na 800 m), na več evropskih prvenstvih v kro-
su, večkrat tudi v prvi evropski ligi reprezentanc. V izboru
atleta Ieta je Ieta 1997 prejel največ glasov v pionirski kon-
kurenci, v naslednjih štirih letih je bil v mladinskih kategori-
jah drugi. Je večkratni atlet Ieta v Atletskem klubu Sevnica,
trikrat je bil razglašen tudi za športnika Sevnice. Od samega
začetka trenira pod vodstvom Rafka Povheta.

Mislim, da veliko pomeni že, če
si dober v Evropi. Bolj pomemb-
ni se mi zdijo rezultati, ni nuj-
no, da premaguješ Kenijce. Si-
cer pred njimi ne smeš imeti »re-
špekta«, ne smeš se jih ustraši-
t i , saj tudi niso vsi tako zelo do-
bri. Drugače je pa že državne re-
korde težko dosegati, saj so za
Slovenijo kar visoko postavljeni,
vendar menim, da imam še ve-
liko rezerve in da jih na 5000 in
3000 metrov lahko dosežem. Po-
trebujem le prave, dovolj močne
tekme. Sploh pa so za malo dalj-
še proge prava Ieta med 25 in 30,
saj je treba imeti dosti let trenin-
ga v nogah.

V kateri disciplini imate po vašem
največ možnosti v članski konku-
renci?
Do pred dvema letoma sem tre-
niral predvsem 800 metrov, zdaj
sem na daljših progah, saj sva s
trenerjem ugotovila, da sem za
800 metrov prepočasen. Da bi bil

Ste kdaj seštevali, koliko kilome-
trov dnevno, tedensko, letno pre-
tečete?
Na teden naredim v pripravljal-
nem obdobju od 160 do 170 kilome-
trov, v obdobju pred tekmami malo
manj, od 120 do 130. Na dan to po-
meni 25 kilometrov, koliko je to let-
no, si lahko izračunate.

Ne prevozi vsak avtomobil toliko
kilometrov letno...
Ja, res. Pa tudi precej intenzivno
pretečem te razdalje. Najpočasnej-
ši tempo je štiri minute za kilome-
ter, to je za iztek. Delam pa tudi
treninge, na katerih pretečem 25-
krat po 400 metröv s polminutnimi
pavzami in tempom 69 sekund na
krog, kar je zelo naporno.

Obstaja meja, do katere je tre-
ning še produktiven, naprej pa
ne več?
To moraš seveda ugotoviti sam gle-
de na utrujenost in pulz ter na do-
ločeni točki malo popustiti, pre-

mah, kjer ni prave konkurence in
moram teči sam, tako je težko do-
seči dober rezultat. Razen, če se s
kom dogovorim, da vsaj prvo polo-
vico teka teče pred mano kot »za-
jec«, drugo polovico pa odtečem
sam in poskušam narediti nek re-
zultat.

Imate med uveljavljenimi tekači
kakšnega vzornika?
Od vsakega poskušam posnemati t i-
sto, kar je najboljše, od nekoga re-
cimo tehniko... Tehnika teka je zelo
pomembna, pravilno delovanje rok,
pravilno postavljanje bokov, pravil-

na dria telesa, vse to vpliva na re-
zultat.

Laično mišljenje je, da je tek pre-
cej enostaven, da pač tečeš in to
jeto.
Ne, sploh, ne, če nimaš popolne
tehnike, ne moreš pričakovati do-
brih rezultatov.

Sicer pa na srednjih in dolgih pro-
gah še vedno prevladujejo temno-
polti atieti iz Kenije in Etiopije,
pa Severnoafričani. Kako ocenju-
jete svoje možnosti v tej svetovni
konkurenci?

v tej disciplini konkurenčen, bi
moral 100 metrov preteči v enaj-
stih sekundah, jaz jih pa v dva-
najstih. Tako treniram daljše pro-
ge, od 3000 metrov naprej, kjer
ima vlogo predvsem količina tre-
ninga. Čez nekaj let bom mogo-
če poskusil še z maratonom, kjer
bi se še najlažje uvrstil na olim-
pijske igre.

Torej ciljate tudi na olimpijado.
Ja, upam, da bom nastopil že čez
tri Ieta v Pekingu, če ne drugače,
pa v maratonu, kjer niso tako hu-
de norme. Do sedaj sem se posku-
sil le v polmaratonu na 21 km, je pa
maraton zelo naporna stvar in lah-
ko odtečeš le dva letno. Zdaj že-
lim predvsem popraviti osebne re-
korde, morda doseči tudi kakšnega
državnega, velik uspeh pa bi bil tu-
di kakšen finale na evropskem pr-
venstvu.

tiravanje seveda ni dobro. Pozna-
ti moraš sam sebe in vedeti, kje je
ta meja.

Ste jo kdaj že prešli?
Ja, že večkrat. Takrat naslednje ju-
tro težko vstanem, v glavi se mi vr-
t i , noge se mi tresejo, Ahilove teti-
ve me tako bolijo, da sploh ne mo-
rem stopiti na noge. Čez kakšno uro
je že bolje. Po zelo napornih distan-
cah se včasih zaradi bolečin in kr-
čev ponoči vstanem in hodim, saj
ne morem spati. To moraš pač spre-
jeti, saj potem na tekmah doživiš
neko zadovoljstvo in užitek.

Peter Pavlovič
Foto: Robert Sajovec
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ADRIAPLINOV KOTIČEK

Zemeljski plin je poceni
V teh tednih zaključujemo letošnjo dolgo kurilno sezono in mno-
gi lastniki stanovanjskih objektov se zaradi starih naprav nahaja
pred obnovo obstoječega kurilnega sistema. Ob tovrstnih sanaci-
jah prihaja pogosto do zamenjave obstoječega energenta. Zgraje-
no plinovodno omrežje v posavskih občinah na srečo že omogoča
velikemu delu občanov začetek porabe zemeljskega plina.

Leto 2004 je bilo zaznamovano z nenehnimi podražitvami kuril-
nega olja, saj se je cena slednjega od meseca maja 2004 do apri-
(a 2005 povečala za 30 SIT/liter. Primerljivo se je, npr. v Breži-
cah, na letni ravni v istem časovne obdobju cena zemeljskega pli-
na za gospodinjstvo dvignila za samo 13,37 SIT/m3. Naj omenimo,
da se cena zemeljskega plina oblikuje na podlagi cen naftnih de-
rivatov, zato se jim phlagaja z določenim časovnim zamikom. Ze-
lo težko je napovedovati, kakšne bodo cene zemeljskega plina v
prihodnjih kurilnih sezonah. Pomembno dejstvo pa je, da je cena
zemeljskega plina vedno konkurenčnejša od cene kurilnega olja
ter dejstvo, da podjetje Adriaplin zagotavlja najnižjo možno ceno
zemeljskega plina. Za nadzor nad oblikovanjem cen zemeljskega
plina skrbita tudi Občina Krško in Občina Brežice.

Omenjeno gibanje cen določa tudi letni strošek ogrevanja, ki bre-
meni posamezno gospodinjstvo. Dejstvo, da je zemeljski plin za-
radi svoje cene ugodnejši od kurilnega olja, se pozna tudi na let-
nih stroških ogrevanja. Pripravili smo informativni izračun za pov-
prečno gospodinjstvo v občini Brežice, ki letno porabi 2000 li-
trov kurilnega olja. Glede na današnja cenovna razmerja bi stro-
šek nabave kurilnega olja za ogrevanje znašal skupaj 271.800 SIT
in sicer gorivo (2000 L x 132,00 SIT/L) in stroški prevoza (2000 L
x 3,90 SIT/L), ki se zaračunavajo ob dostavi. Na podlagi kalorič-
ne vrednosti energentov ter izkoristkov ogrevalnih naprav na ze-
meljski plin lahko rečemo, da je 1m3 zemeljskega plina enak 1 li-
tru kurilnega olja. Tako bi strošek letnega ogrevanja na zemeljski
plin po današnjih cenovnih razmerjih znašal 201.205 SIT in sicer
gorivo (2000 m3 x 93,61 SIT/ m3), ter fiksni strošek (12 mesecev
x 1.165,41 SIT/mesec), ki ga gospodinjstvo plačuje mesečno glede
na dejansko porabo. Če upoštevamo dejstvo, da imajo stara oljna
trošila bistveno slabše izkoristke od sodobnih plinskih trošil znaša
letni prihranek ob uporabi zemeljskega plina do 100.000 SIT, kar
pa je že znaten znesek.

Za tekoče spremljanje cen zemeljskega plina kakor tudi za poda-
tke o stroških prehoda na uporabo zemeljskega plina pokliäte na-
šega svetovalca v vašem kraju na tel. 01 234 21 00.

N.Č.

Adräwlin ,o.o.
LJUBLJANA

1000 LJUBLJANA - DUNAJSKA CESTA 7 - SLOVENIJA
TEL. (+386) 01 23 42 100, TEL./FAX: (+386) 01 432 10 93

http-.l I www, adriaplin.si, E-mail: adnaplin@siol.net

VAŠ DISTRIBUTER ZEMELJSKEGA PLINA

Deseti sejem in
robotska variina celica

V Krški vasi na sedežu podjetja Ino Brežice je od 8. do 10. aprila potekal
deseti jubilejni hišni sejem, na katerem so predstavili novosti iz proiz-
vodnega programa podjetja, delovanje različnih strojev za kmetijstvo,

Direktor Ino Brežice Branko Kos in gospodarski minister mag. Andre)
Vizjak na otvohtvi sejma

vinogradništvo, sadjarstvo, vrtnarstvo in urejanje dvorišč, potekale pa
so tudi predstavitve vin ter predavanja za vinogradnike in čebelarje. Se-
jem je odprl minister za gospodarstvo mag. Andrej Vizjak, ob tern pa s
simboličnim pritiskom na gumb zagnal računalniško-robotsko varilno ce-
lico, s katero bodo v podjetju po besedah direktorja Branka Kosa pove-
čali produktivnost in izboljšali kakovost. P.P.

Znova za odpravo dovoljenja za ZRC Baršt
Krajevna skupnost Cerklje ob Krki je 4. aprila predlagala ustreznim in-
štitucijam odpravo gradbenega dovoljenja za izgradnjo zbirno reciklaž-
nega centra komunalnih odpadkov na Borštu po nadzorstveni pravici.
Dovoljenje je - ponovno - izdala Upravna enota Brežice 16. februarja le-
tos. Predlog je pripravil Odbor civilne iniciative Boršt, kot razloge zanj
pa navajajo neprimerno lokacijo, ignoriranje lokalne skupnosti pri od-
lodtvah o lokaciji, degradacijo okolja, perspektivno onemogočen raz-
voj in kršenje zakonodaje. Predlog za odpravo gradbenega dovoljenja
po nadzorstveni pravici so poslali na urad glavnega inšpektorja na mi-
nistrstvu za okolje in prostor, na inšpektorat RS za notranje zadeve, na
državno pravobranilstvo v Ljubljani ter na oddelek v Novem mestu, na
višje državno tožilstvo v Ljubljani, na okrožno državno tožilstvo v Kr-
škem in varuhu človekovih pravic.P.P.

Zastaj nuklaarka
Nukleama elektrarna Krško se je 10. aprila zaradi napake pri zmanjše-
vanju moči za izvedbo rednega mesečnega testa turbinskih ventilov sa-
modejno zaustavila. Ponovni zagon naslednji dan zaradi odpovedi manj-
šega odzračevalnega cevovoda na vstopu v kondenzator na sekundar*-
ni - nejedrski - strani elektrarne ni uspel, zato so elektrarno preventiv-
no ročno zaustavili. 12. aprila so nuklearko ponovno vključili v elektro-
energetski sistem. Kot so zatrdili v NEK, so vsi sistemi ves čas delovali
normalno in brez vplivov na okolje in ljudi. P.P.
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2d poslovnih načrtov v
okviru PoslPa

1. aprila se je zaključil natečaj
za najboljši poslovni načrt, ki sta
ga v sklopu projekta PosIP razpi-
sala podjetje Kenex d.o.o. in Mla-
dinski center Brežice. Na natečaj
je v predpisanem roku prispelo 24
poslovnih načrtov, med njimi pa
bo petčlanska strokovna komisija
PosiPa iskata presežke pri izvirno-
sti poslovne zamisli, vpetost v lo-
kalno okolje, uresničljivost in sa-
mo prepričljivost vsebine poslov-
nega načrta. Končni rezultati na-
tečaja bodo znani v maju. P.P.

Sarija delavnic o turizmu
Razvojna turistična agencija Ke-
nex in Zavod za turizem obä-
ne Brežice sta 5. aprila v pros-
torih Mladinskega centra Breži-
ce pripravila posebno delavni-
co na temo "Priložnosti turizma
v Posavju". Nanjo sta povabila
vse, ki imajo ideje, kako prispe-
vati k boljšemu in razvojno hitre-
mu napredku naših krajev. Prepri-
čani so, da je na našem področju
veliko neizkoriščenih potencialov
in turizem je eden izmed tistih,
ki veliko obeta. Sicer gre za seri-
jo treh delavnic, saj bodo po eno
pripravili še v Krškem in v Sevni-
ci. P.P.

rilRMOELEKTRARNA
B R E S T A N I C A d..... hse

Holding Slmenske elektrame a.o.o.

VIR PROIZVODNJA OBRATOVALNE URE ŠTEVILO ZAGONOV
PLINSKIBLOK1 98.100 kWh 4 2
PLINSKI BLÖK 2 80.520 kWh 4 2
PLINSKIBLOK3 122.224 KWh 5 1
PLINSKI BLÖK 4 2.100.000 kWh 23 7
PLINSKI BLÖK 5 1.288.000 kWh 14 5
PARNATURBINA1 16.092 kWh 2 1
PARNATURBINA2 3.379 kWh 1 4

MERITVE EMISIJ - MAREC 2005

p r o j z v SO„ NOx CO Dimno število
enota Corivo mq/m3 mg/m3 mg/m3 Bacharach

izmerjeno dovoljeno izmerjeno dovoljeno izmerjeno dovoljeno izmerjeno dovoljeno
PB1 KOEL 256 1700 368 450 17 100 4-5 6
PB2 KOEL 201 1700 385 450 15 100 5 6

ZP 0 35 241 350 12 100 0 2
PB3 ZP 0 35 217 350 12 100 0 2
PB4 ZP 0 35 89,2 100 3 100 0 2

MIX 8,2 1700 108,4 150 11 100 0 2
PB5 ZP 0 35 94,5 100 2,3 100 0 2

MIX 15,3 1700 115 150 10,3 100 0 2

KOEL - kurilno olje ekstra lahko
ZP - zemeljski plin
MIX - kurilno olje + zemeljski plin

Studio

EOQ
ODMEVI ODMEVI ODMEVI ODAAEVI

Šeomuzejuspidveja
V 88. številki Posavskega obzornika smo objavili poročilo z občnega zbora Av-
to moto društva Krško, v katerem smo navedli, da je predsednik društva Pet-
er Žigante izjavil, da se odnosi v društvu sicer izboljšujejo, bil pa je kritičen
do Franca Tomažiča in nekaterih nekdanjih krških voznikov, ki so si za cilj za-
dali ustanovitev muzeja spidveja v Krškem, o nameri pa naj ne bi obvestili
društva. V zvezi s to netočno trditvijo gospoda Žiganteja smo prejeli v ured-
ništvo več protestov in se zato odločili, da objavimo naslednje pojasnilo: Ide-
ja o osnovanju slovenskega muzeja spidveja v Krškem je nastala v okviru Za-
voda Neviodunum, javnosti jo je predstavil urednik Silvo Mavsar v Posavskem
obzorniku že leta 2002, ponovno pa na srečanju voznikov veteranov septem-
bra lani v Kostanjevici na Krki, katerega sta organizirala nekdanji spidvejski
funkcionar Franci Tomažič in voznik Ivan Molan iz Krškega. Silvo Mavsar, sicer
avtor prve slovenske knjige o spidveju, je že veliko pred srečanjem v Kosta-
njevici o tej in drugih idejah za boljšo promocijo sicer neformalno seznanil
predsednika AMD Krško, prav tako kot posamezne bivše voznike, ki so jo kot
številni drugi Ijubitelji tega športa sprejeli z odobravanjem. V Zavodu Nevi-
odunum pa z obžalovanjem ugotavljamo, da se je tudi tokrat - kot že v ne-
katerih drugih primerih v Krškem • namesto podpore dobrim idejam pokaza-
la zavist. Menimo, da krški spidvej, predvsem pa njegova zgodovina, pred-
stavlja izjemno tehnično in kulturno dediščino, ki si je ne more lastiti nihče,
prav pa bi bilo, da bi imela lokalna skupnost in njeni vidni predstavniki več
posluha za tiste, ki bi jo želeli in znali ohraniti.

Silvo Mavsar, Zavod Neviodunum

Bai na blzaljčana 2005
Na že tradicionalni domiselni prireditvi »Bal na bizeljčana« v organiza-
ciji Društva študentov Brežice ter Društva Ijubiteljev bizeljčana je 13.
aprila v prestolnici ob ritmih Petra s kitaro ter Veselih štajerk zadišalo
tudi po tunah, s ppsebnim napisom na majicah: "Jaz sem samo navadno
vino, rad bi bil pa bizeljčan!"
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Prostorske in druge st
V mesecu aprilu so se vsi trije posavski občinski sveti ukvarjali ne le s problemom odlagališča radi-
oaktivnih odpadkov, pač pa tudi z nadaijnjimi usodami svojih najpomembnejših kulturnih ustanov,
pravzaprav z njihovimi prostorskimi problemi. Za vse, ki si že vrsto let prizadevajo za kolikor to-
liko normalne pogoje v knjižnicah, je pomembno že to, da so lokalni politiki sploh sprejeli razpra-
vo o razvoju knjižnic na svoje dnevne rede, vendar pa bodo na koncu šteli le rezultati. To naj bi bi-
la sodobna kulturna, informacijska, izobraževalna in družabna središča vsaj v vsakem izmed naših
"glavnih" mest.

Savnica:
Rašitevjeblizumdaleč
Da je potrebno pri načrtovanju gradenj in prostorskih ureditev upošte-
vati in predvideti razvoj posameznih dejavnosti za več desetletij na-
prej, zgovorno priča tudi prostorska problematika knjižnice v Sevnici.
Ta po dobrem desetletju delovanja na novi lokaciji namreč zaradi pros-
torske stiske takorekoč poka po šivih.

Sevniška knjižnica se je preselila v prostore na lokaciji Trg svobode 10
v Sevnici leta 1992. Od tedaj pa do danes se je število članov knjižnice

Vhod v sevniško knjižnico

povečalo skoraj za šestkrat, iz prvotno okoli 680 na skoraj 4.000 članov.
Prav tako se je v trinajstih letih za več kot trikrat povečalo število knjiž-
ničnih enot, izposojenih del pa iz okoli 8.800 kar na preko 153.000 izpo-
sojenih del na leto. Knjižnica Sevnica se razprostira trenutno na borih
170 kvadratnih metrih površine, v skladu z minimalnimi pogoji za izva-
janje knjižnične dejavnosti pa naj bi razpolagala vsaj z 800 do 900 kva-
dratnimi metri prostora. Zato so se na Občini Sevnica naprej pred dve-
ma letoma lotili iskanja rešitev v obstoječem objektu, ki bi ga nadgra-
dili, vendar se je izkazalo, da bi bilo potrebno opraviti več konstrukcij-
skih posegov na plošči nad knjižnico, saj ta ne zagotavlja ustrezne no-
silnosti. Poleg tega bi z ureditvijo mansardnih prostorov zagotovili si-
cer skupno 700 kvadratnih metrov površirie, kar pa je še vedno prema-
lo oziroma odstopa od že omenjenih normativov površine za opravljanje
knjižnične dejavnosti. Tako so bili primorani začeti iskati možne pros-
torske rešitve tudi na drugih lokacijah, med katerimi po mnenju dr. Sil-
ve Novljanove, svetovalke za splošne knjižnice pri Narodni univerzitet-
ni knjižnici, najbolj ustrezajo prostori v Prostorsko-poslovnem centru

TPC Sevnica, ki se nahaja med upravno stavbo družbe Lisca in hotelom
Ajdovec in kjer bi bilo možno zagotoviti okoli 1.090 kvadratnih metrov
površine. Vendar pa ima omenjena lokacija predvsem dve slabosti, in
sicer da se nahaja ob glavni cesti, kar bi se še dalo potencialno rešiti z
idejnimi zasnovami drugega vhoda v objekt, zaenkrat pa ostaja največ-
j i problem za Občino Sevnica nesprejemljivo visoka cena za kvadratni
meter površine, ki jo želi iztržiti lastnik prostorov. Če bo župan Kristi-
jan Jane po pooblastilu občinskega sveta uspel izpogajati nižjo in spre-
jemljivejšo ceno, bi lahko knjižnico na omenjeno lokacijo preselili v ro-
ku dveh let, sicer pa bodo morali poiskati dodatno lokacijo, ki bo tako
kot v sosednjem Krškem pomenila odmik investicije za nekaj let naprej
in nesprejemljive pogoje za delo in razvoj knjižnice, tako za zaposlene
kot tudi za uporabnike.

BrežicB:
Korak do največje knjižnico v Posavju
V soboto, 2.4.2005, so v brežiški knjižnici ob mednarodnem dnevu knjig
za otroke in letošnji 200-letnici rojstva velikega danskega pravljičarja
Hansa Christiana Andersena slovesno odprli oddelek za mladino. Z otvo-
ritvijo 400 m2 prostorov se zaključuje prva faza prostorske širitve knjiž-
nice, ki bo v drugi fazi širitve, predvidoma do leta 2006, pridobila še
okoli 1000 m2. Knjižnica, ki se je v sedanje prostore ob dijaškem domu
preselila leta 1981, se s prostorsko stisko srečuje že od devetdesetih let
20. stoletja, saj se je v tern obdobju znatno povečala zaloga gradiva,
prav tako pa tudi izposoja, obisk in število članov.

Poleg slavnostne govornice, sekretarke na ministrstvu za kulturo Jel-
ke Gazvode, ki je poudarila pomen pridobitve in izrazila podporo MZK

1 otvohtve v Breiicah
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kultura

iske posavskih knjižnic
gradnjam novih in adaptacijam knjižničnih zgradb po Sloveniji, sta o
pomenu dogodka spregovorila tudi župan Občine Brežice Ivan Molan in
direktorica Knjižnice Brežice Tea Bemkoč. Otroci so tako pridobili pri-
jeten, svetel prostor, kjer se bodo družili, širili znanje, vstopali v čarob-
ni svet pravljic pod okriljem njihove nove '»maskote« Kristijana v obli-
ki želoda, ki spominja na nekdanji brežiški hrastov gozd, imenovan Hra-
stinca. Otvoritev so z glasbenimi točkami popestrili učenci Glasbene so-
le Brežice. V novem mladinskem oddelku so otroci že isti dan v družbi
pevke Andreje Zupančič in knjižnega junaka Frančka potovali v »De-
želo Tamtaram«.

Krsko:
Po štirih letih do lokacijo, kdaj do novogradnjo?
V Krškem so potrebo po novi knjižnici zaznali že pred osmimi leti, ko so
na okrogli mizi z naslovom »Kakšna bo naša knjižnica v 21. stoletju?«
opredelili probleme nadaljnjega razvoja knjižničarstva v občini. Med
konkretnejše korake v tej smeri prav gotovo sodita otvoritvi krajevnih
izposojevališč v Kostanjevici na Krki leta 2000 in na Senovem februar-
ja letos, s tern pa vendarle niso bili rešeni vse težji prostorski problemi
občinske knjižnice v Krškem. Že leta 2001 je na pobudo Sveta knjižnice
prišlo do sestanka z županom Bogovičem in državnim sekretarjem Ba-
škovičem, kjer je bilo jasno povedano, da mora Občina najprej poskrbe-
ti za lokacijo in drugo dokumentacijo, šele nato se lahko vključi država.

Polled na izbrano lokacijo za novo knjiinico
Sledila je vrsta aktivnosti za čim boljše informiranje javnosti o perečem
problemu in o viziji, da v Krškem hkrati s pokrajino dobimo tudi območ-
no (regijsko) knjižnico. Resnici na ljubo so takšno vizijo razmeroma hi-
tro podprli vsi odločevalski faktorji tako v občini kot v Krškem, zatikati
pa se je začelo pri iskanju lokacije. Vse bolj je postajalo jasno, da ta-
ko zajetna investicija ne more tea brez mnogih stranskih interesov t i-
stih, ki so se zbali za svojo vlogo pri odločanju o investicijskih sredstvih
občine za nekaj let.

Občinski svet občine Krško je po dolgotrajnem odlašanju 20. aprila spre-
jel sklep o izboru mikrolokacije za novo knjižnico na okvirnem območju
med Hočevarjevim trgom in Šofersko ulico ter za objekti ob CKŽ in po-
bočjem Trške gore. Ker pa zemljišča na tern območju še niso v lasti Ob-
cine, mora uprava pridobiti zemljišča na tej lokaciji do konca letošnje-
ga leta. Zaradi nove zakonodaje morajo biti rešitve za umestitev objek-

ta knjižnice v prostor, oblikovanje le-tega ter ureditev okolice prido-
bljene z javnim natečajem, to pa pomeni, da se gradnja še vsaj tri le-
ta ne bo začela.

Svet Valvasorjeve knjižnice Krško je v zvezi s predlogom sklepa o izbiri
lokacije za izgradnjo nove knjižnice na seji 18.4.2005 sprejel nekaj sta-
lišč, v katerih je med drugim protestiral, ker je zadnja faza v postop-
ku odločanja o lokaciji potekala »brez sodelovanja vodstva knjižnice,
predstavnikov Sveta in knjižničarske stroke«. Nadalje Svet opozarja,
da ob upoštevanju mnenja prebivalcev starega mestnega jedra ni bilo
upoštevano mnenje ostalih 28.000 prebivalcev občine, kar ilustrirajo z
mnenjem, da je knjižnica že 40 let v starem mestnem jedru, a proble-
ma praznjenja oätno ni rešila.

Že mnogo pred zadnjo sejo Občinskega sveta je namreč postalo jas-
no, da župan Bogovič ne bo izpolnil javno dane obljube, da bodo gra-
ditev novega objekta začeli leta 2006. To bi bilo namreč mogoče le, če
bi se že v samem začetku odločili za lokacijo na Spodnjem Griču ob no-
vem zdravstvenem domu, za katero so se do zadnjega zavzemali tudi
vsi v knjižnici. Vsi, ki j im to zadnje case očitajo, pozabljajo, da so prav
v knjižnici že v samem začetku predlagali lokacijo ob sedanji zgradbi, a
jim je kmalu postalo jasno, da bo kakršnakoli lokacija v tern delu mesta
zahtevala večletne odmike gradnje in s tern tudi rešitve njihovih stisk.
Napovedane visoke odškodnine za zemljišča, stroški rušitev obstoječih
zgradb in preurejanja prometa, gradnja garažne hiše in novega trans-
formatorja - vse to priča, da se želja po novi krški knjižnici kot soci-
alnem, kulturnem, informacijskem in izobraževalnem središču občine
in regije odmika sedanjim generacijam. Odgovornost za to je namesto
stroke očitno v celoti prevzela krška politika.

Bojana Mavsar

Rocna dela in slike mame in hčero
Mama in hči Irena in Mojca Kožuh (na fotografiji) iz Brestanice sta
se med 22. in 24. aprilom na rajhenburškem gradu na prvi samostoj-
ni razstavi pod okriljem Kulturnega društva Svoboda Brestanica pred-

stavili z ročnimi deli
oziroma slikami. Mama
Irena Kožuh se je roč-
nih spretnosti s pletil-
kami učila že v najstni-
ških letih od svoje ma-
me in vse do zdaj je
naredila že ogromno
prtičev, prtov, štikala
je in kvačkala. Na raz-
stavi so si obiskovalci
lahko ogledali 126 nje-

nih izdelkov, največ pozornosti pa so pritegnile njeni kvačkani šopki
rož. Hči Mojca, sicer tudi članica krškega likovnega društva Oko, je
na razstavi predstavila 26 slik v različnih tehnikah, predvsem pa gre
za kombinacijo akvarela in akrila. Med njimi so bile tako slike izpred
desetih let, kot tudi čisto zadnje izpred dveh tednov.
Odprtje razstave 22. aprila so z narodnimi pesmtmi popestrili So-
nja Avsenak, Andreja Bračun, Metka Grilc, Marko Železnik, Tomaž
Omerzel in Janko Avsenak ob sprernljavi Jasmine Levičar ter Žan
Bregar s harmoniko. L.P.

ObžorniK april 2005 13



kultura NOVICE ob robu

HITRE INTERNET POVEZAVE
Internet postaja vse bolj nepogreštjiv medij z najrazličnejšimi infor-
macijami in možnostmi. Na intemetu imate dostop do informacij o
številnih podjetjih in organizacijah, preko intemeta lahko kupuje-
te, prodajate, opravljate bančne transakcije, iščete kontakte, za-
bavo, pošitjate elektronsko pošto. Je najcenejši in najhitrejši medij
za komuniciranje na daljavo, pa naj bo to z univerzo, banko, pod-
jetjem ali prijatelji. Možnosti dostopa do interneta je vsak dan več,
HIP pa lahko povezujemo s hitrim, preprostim, privlačnim in cenov-
no ugodnim dostopom do interneta.

H P DSL - NOVA DIMENZIJA INTERNETA
V podjetju HIP Komunikacije d.o.o. vam predstavljamo HIP hitri do-
stop do interneta v Posavju in na Dolenjskem, za katerega ne po-
trebujete telefonske linije. Ta način vam nudi neomejen dostop do
interneta 24 ur na dan vse dni v tednu in vsebuje zaščito pred zna-
nimi'virusi.
Cena priklopa za samostojne priključke - stanovanjske hiše - znaša
od 29.000,00 SIT datje, za stanovanja v večstanovanjskih objektih
pa od 16.000,00 SIT dalje (z vključenimi popusti), kar lahko stranka
poravna v več mesečnih obrokih. V primeru, da stranka sklene na-
ročniško razmerje za najmanj 24 mesecev, j i nudimo popust pri pri-
ključnini, ki je odvisna od HIP paketa. V ceni priklopnine so zajeti
vsi potrebni stroški priklopa; naročnik nima nobenih dodatnih stro-
škov, kot so modem, mrežna kartica, ... V cenah je že vključen 20%
DDV.
HIP paketi so vam na voljo že od 3.000,00 SIT na mesec in so prilago-
jeni za različne uporabnike interneta, elektronske pošte, elektron-
skega bančništva, surfanja in prenosa programov, glasbe, videa.

HIP pakati
• HIP 3000 za dnevne uporabnike elektronske pošte, bančništva in

za surfanje,
• HIP 5000 za zahtevnejše uporabnike, za hitri prenos programov,

glasbe, videa,
• HIP 8000 za zahtevnejše uporabnike, za prenos neomejene koli-

čine programov, glasbe, videa,
• HIP STUDENT z nižjo ceno za več interneta
• HIP NEO letni vključuje prednosti paketa HIP 8000 s plačilom ce-

loletne naročnine vnaprej.

Izberite si najljubšo HIP INTERNET POVEZAVO.

Za več informacij smo dosegljivi na telefonski številki 07 4880 134.
Pokličite in se seznanite z najcenejšo možnostjo dostopa do inter-
neta z velikimi hitrostmi.

SOS telefon 031 324 469
e-mail: info@hipkom.net
http:/1 www, hipkom. net

HIP
HITRE INTERNET POVEZAVE

Pesem Posavja
2005

V dvorani Alberta Felicijana na
gradu Sevnica je 22.4. potekala
prva v nizu območnih revij odra-
slih pevskih zborov Pesem Posavja
2005. Nastopili so MePZ KUD Bre-
žice,- MPZ Sromlje, ŽPZ Prepeli-
ce Dolenja vas, MPZ Društva upo-
kojencev Brežice, oktet Orlica,
MePZ Lisca Sevnica, vokalna sku-
pina Corona, MePZ Cerklje ob Kr-
ki, Posavski oktet in vokalna sku-
pina Solzice. 23. aprila je v cerkvi
sv. Roka v Brežicah potekal dru-
gi koncert, na katerem so nasto-
pili vokalna skupina Valvasor Kr-
ško, ŽPZ KUD Oton Župančič Ar-
tiče, MePZ KD Franc Bogovič Do-
bova, Lovski pevski zbor Globo-
ko, MePZ Koprivnica, Lovski pev-
ski zbor LD Krško, MePZ KD Zvez-
da Dobova, MePZ KUD Anton Kreč
Čatež, MPZ Kapele in MePZ Primož
TrubarLoka. V avli Kulturnega do-
ma Krško pa je 24. aprila pote-
kal še tretji koncert, na katerem
so nastopili MPZ Bizeljsko, MPZ
Slavček Velika Dolina, MPZ Plani-
na Cerklje ob Krki, ŽPZ KD Orli-
ca Pišece, MPZ Svoboda Brestani-
ca, MePZ KUD Oton Župančič Arti-
če, oktet Jurij Dalmatin Sevnica in
MePZ Viva Brežice.

ČatPtl haiku tabor
15. aprila so v Sevnici v prosto-
rih Lekos galerije Ana odprli če-
trt i mednarodni haiku tabor Češ-
njev cvet - Sakura 2005, v okvi-
ru katerega so odprli tudi razsta-
vo haig. V literarnem dopoldne-
vu so obiskovalci tabora lahko pri-
sluhnili haikujem udeležencev ta-
bora Bogdanke Stojanovski, Silve
Mizerit, Ljubinke Tosič, Zvonka
Petroviča, Enesa Kiševiča, Mari-
jana Maukoja, Ranka Pavloviča,
Zdenka Oreča, Rudija Mlinarja
in Jožice Krhen. Ob odprtju raz-
stave so podelili tudi zlate plake-
te Češnjev cvet - Sakura 2005 pes-
niku Zvonku Petrovicu, podelili
spominske plakete in haige udele-
žencem tabora in predstavili slo-
vensko izdajo haig Sevničana Ru-
dija Stoparja. L.P.
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Filmska trilogija
oGorjancih
V Kostanjevici na Krki, natančneje v
Lamutovem likovnem salonu, je 13.
aprila potekala predpremiera filmske
trilogije o Gorjancih. Trije polurni do-
kumentarni filmi Med bajko in resnič-
nostjo, Posvečeni kraji, posvečene tiši-
ne in Po sieden svetnikov in ljudskega
izročila so nastali v produkciji Televizi-
je Slovenije v okviru izobraževalnega
programa in so del serije Razgledi slo-
venskih vrhov.

Srečanje pevskih zborov
Kulturno društvo Žarek iz Dolenje va-
si je 9. aprila pripravilo srečanje treh
pevskih zborov iz Posavja. V premajhni
dvorani Gasilskega doma Dolenja vasi
so se najprej s pesmijo predstavili čla-
ni moškega pevskega zbora iz Kapel.
Sledila je pesem ženskega pevskega
zbora Prepelice iz Dolenje vasi. In na-
zadnje še pesem članic in članov me-
šanega pevskega zbora KUD Oton Žu-
pančič iz Artič.

"Pojz menoj"
Sevniški sklad za kulturne dejavnosti
in Zveza kultumih društev Sevnica sta
14. aprila v Kulturni dvorani Sevnica
pripravila območno srečanje otroških
pevskih zborov občine Sevnica "Poj z
menoj", na katerem so se predstavi-
li otroški pevski zbori z osnovnih šol
Bianca, Šentjanž, Krmelj, Boštanj ter
otroški pevski zbor Glasbene sole Sev-
nica in Otroški pevski zbor Šentrupert.

Štirje letni časi v Leskovcu
Člani dramske sekcije Kulturnega dru-
štva Leskovec so se 15. in 16. aprila
predstavili z novo igro, komedijo Vin-
ka Moederndorferja »Štirje letni časi«
v režiji Rastislava Florjančiča. Zaigra-
li so Janez Kerin, Klavdija Mirt, Tanja
Grebenc, Boštjan Arh, Janko Božič, Jo-
že Žabkar in Anton Bizjak. Scena je bi-
la delo Iztoka Arha in Avgusta Fabjan-
čiča - Gunija, za tehniko pa je poskr-
bel Drago Perec.
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V vsakem izmed nas se skrivajo številne tako dobre kot malo manj
dobre lastnosti. Vprašanje je le, kako in katero izmed vseh, ki jih skri-
vamo v sebi, poudarimo in izpostavimo. Ravno takoje z okoljem, v ka-
terem živimo. Če znamo opazovati, videti in povedati kaj lepega, po-
tem si del takega okolja okoli sebe lahko zgradimo. Če iz nas veje-
jo le nezadovoljstvo, negativizem in kritika, potem ne moremo vide-
li mavričnih barv niti v najlepšem in največjem diamantu na svetu.
Med pripravljanjem te priloge nas je vodila želja po odkrivanja oko-
lja, mimo katerega (pre)pogosto tudi sami brezbrižno hitimo. Če ga
mi ne bomo znali ceniti in nanj opozoriti, zanj ne bodo izvedeli drugi
in ne bo ga cenil nihče.
Kot je neizmerno kulturno, zgodovinsko in naravno bogastvo Posav-
ja, tako nedokončana je zgodba o posavskem turizmu. Hvala vsem, ki
ste jozačeli...



Zsfett
v Posa^Ju

TURIZEM V POSAVJU
Slovenski turizem je, povzeto po strategiji sloven-
skega turizma 2002-2006, za slovensko gospodarstvo
in družbeni razvoj pomembna poslovna priložnost.
Slovenija načrtuje, da bi ta gospodarska panoga še
v tem desetletju postala ena vodilnih panog sloven-
skega gospodarstva. Narava, mir, počitek in podneb-
je naj bi bili po ocenah snovalcev strategije najpo-
membnejši motivi za turistični obisk Slovenije. Te-
meljni vzvod turističnega razvoja pa naj temelji na
projektnem pristopu ter povezovanju turistične po-
nudbe v zanimive in doživljajske turistične ponud-
bene grozde.

Zanimiva in doživljajska ponudba
Ko je Slovenija leta
1995 opredelila pr-
vo strategijo razvo-
ja slovenskega tu-
rizma z Resolucijo
o strateških ciljih
na področju turiz-
ma in prvo Strate-
gijo gospodarskega
razvoja v obdobju
1996-2000 so se ši-
rom po Sloveniji kot
tudi v Posavju priče-
le stvari hitro odvi-
jati. V vseh treh po-
savskih občinah so

bile izdelane različne študije, popisane
etnološke, naravne, kulturno-zgodovin-
ske ter kulinarične posebnosti in značil-
nosti. Mnogi, tudi v Posavju, so podjet-
niške priložnosti, ki jih ponuja turizem,
že dodobra obrnili sebi prid.

Turizem je ena izmed gospodarskih pa-
nog, ki je blizu zelo številnim prebival-
cem in uporabnikom. Morda tudi zato,
ker smo vsi v življenju tudi tako ali dru-
gače turi^ti. Turizem ocenjujemo kot do-
ber ali slab, iščemo predloge in možno-
sti, kako bi nam kot turistom ponudniki
najbolj ustregli. Pri tem smo tudi kritič-
ni, ker v nekem delu turizem ponovno
vidimo kot gospodarsko dejavnost, se-

stavljeno iz mno-
žice opravil, ki
so nam vsako-
dnevno blizu, ki
jih bolj ali manj
spretno delamo
mnogi vsak dan.
Tako hitro vrže-
mo oko in smo
merilci nivoja
čistoče, ocenju-
jemo in presoja-
mo kakovost pri-
pravljene hrane
in ponujenih pi-
jač, ogledujemo
pogrinjke, anali-
ziramo obnaša-
nje, prijaznost in
uslužnost - vse
to naj bi namreč
vsak od nas ob-
vladoval. Pa ven-
dar je turizem kot
gospodarska pa-
noga še mnogo
več in prenekate-
ro obnašanje ima na zakaj svoj zato.

Kljub vsemu pa ima na turizem velik vpliv tudi okolje, v kate-
rem »turizem« živi. Prijazno in odprto lokalno prebivalstvo, pri-
sotnost služb in dejavnosti, ki dajejo turistu občutek varnosti in
dobrega počutja in nešetete možnosti za preživljanje počitniške-
ga časa. Pri tem mislimo na turiste, ki pridejo v določen predel
od drugod, velik pomen pa ima prisotnost turistične ponudbe tu-
di za okoliške prebivalce. Če želimo svoje okolje kot turistično

ponudbo dobro prodati in tržiti,
je zelo pomembno, da ga tudi sa-
mi dobro poznamo. Pa ne samo
poznamo, da to okolje cenimo,
da spoštujemo ponudbo okolja
in vse to na vsakem koraku tu-
di negujemo. Že star slovenski
rek pravi, če ti ne boš cenil, tudi
od drugega tega ne moreš priča-
kovati. Koliko pa mi, ki živimo v
Posavju, svoje širše okolje pozna-
mo, kako pozitivno ga cenimo in
ocenjujemo in cenimo ljudi oko-
li nas, ki to okolje predstavlja-
jo in ga gradijo? Naravnih, kul-
turnih, etnoloških, kulinaričnih
posebnosti imamo brezštevilno.
Pa smo se kdaj zazrli v sosedo-
vo kmetijo z negovanim kozol-
cem, kot slovenskim posebne-
žem, videli staro negovano lese-
no prešo, ki izumira v svoji funk-
cijo, opozorili prijatelje na žvrgo-
lenje redke ptice ali peljali svo-
je otroke pogledat rastišča cveV
ja, ki je v Posavju naravna nego-
vana danost?

M.D.
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O turizmu v občini Brežice
Turizem je postal največja servisna industrija na svetu, priznan kot enakopraven sektor pridelovanju hrane, kul-
turi, izobraževanju in znanosti, industrijskemu razvoju in podobno. Poživlja slovenske kraje, mala, srednja in
kajpak velika podjetja, posameznike, družine in skupnost, spodbuja ohranjevanje okolja, preprečuje, da bi šla
domača tradicija v pozabo in na splošno koristi nacionalnemu gospodarstvu. Turistična rast je mogoča samo ob
široki podpori lokalnega prebivalstva kakor tudi domačega turističnega gospodarstva. Moramo združiti javno,
zasebno in privatno iniciativo, če želimo narediti korak naprej. Lokalno prebivalstvo mora razumeti turizem kot
odlično gospodarsko in kulturno priložnost. Ljudi je potrebno omehčati, jih narediti bolj prijazne med seboj in
do turistov. Gre za spreminjanje kulture ljudi. Potrebno jih je vzpodbujati, da še več potujejo naokrog in spozna-
vajo drugačne kulture. Kajti bolj pogosto, kot je človek turist, bolj je odprt, toleranten in komunikativen ter bolj
bogat s spoznanjem sveta in drugih Ijudi. Nazadnje tudi samega sebe.

Pri vzpostavljanju pozitivne klime okolja imajo turistična dru-
štva neprecenljivo vlogo. V brežiški občini pokrivajo že skoraj
vsako krajevno skupnost in že desetletja že olepšujejo okolico.
V prvi vrsti zaradi sebe, ker je lepo živeti v urejenem okolju, po-
sredno pa tudi zaradi turistov, ki jih bodo obiskali. Organizira-
jo številne prireditve na lokalni ravni in se trudijo za ohranja-
nje naravne in kulturne dediščine. Zato so zelo pomemben del
razvoja turizma. Občina Brežice bo letos za njihovo delo name-
nila 7,2 milijonov, od tega za OTZ (Občinska turistična zveza)
tri milijone SIT.

Zavod za turizem občine Brežice ima nalogo promocije, trže-
nja, raziskav in ustvarjanja boljših pogojev za razvoj turistič-
ne infrastrukture in ponudbe. V letošnjem letu bo za promo-
cijo turizma namenil 10 mio. SIT, ostala sredstva pa bodo na-
menjena za projekte, od katerih sta najpomembnejša "Posavje
- Biseri Save in Krke", s katerim bo Zavod turistično ponudbo
Posavja zaokrožil kot turistično destinacijo, jo ucinkovito pred-
stavljal in promoviral; drug pomemben projekt pa je "Mreža
postaj za avtodome po Sloveniji", ki jo bo Zavod razvijal v prvi
fazi v sedmih obmejnih statističnih regijah, v drugi fazi pa tu-
di na ostalih območjih širom Slovenije.

Brežiška občina ima ugodne naravne razmere za razvoj turiz-
ma (izviri termalne vode, zavarovana območja itd), bogato kul-
turno in zgodovinsko dediščino, kakor tudi dobro razvito tu-
ristično panogo (zdraviliški turizem). Če govorimo o turizmu
v občini Brežice, ne moremo mimo našega največjega ponud-
nika, to so Terme Čatež. Da je razvoj turizma v naši občini na
takšni stopnji, kot ga vidimo danes, gre v veliki meri zasluga
prav njim. Iz vročih čateških vrelcev, odkritih konec 18. stolet-
ja, so Terme Čatež v dvesto letih zrasle v največje slovensko na-
ravno zdravilišče in drugo največje slovensko turistično središ-
če. Ljudje se zavedajo, da jih vsak trenutek preživet v bazenu,
sprošča in navdihuje s čistimi mislimi. Radi se zadržujejo ob
vodi in cenijo njene pozitivne učinke, ki jih je z vsakim dnem
več. Terme Catež so prostor za sprostitev od vsakdanjega stre-
sa, njihovi bazeni, savne, itd. pa nam pomagajo, da se čistimo
in napolnimo z novo energijo. So prostor, namenjen iskrenemu
veselju, skupnim družinskim trenutkom, druženju s prijatelji
ter prostor za proslavljanje svečanih dogodkov. TiC obišče na
mesec od 400 do 1000 njihovih gostov (odvisno od sezone), ki iš-
čejo informacije o ponudbi v ostalih delih občine Brežice. V za-
dnjem času je veliko povpraševanja po dobrotah na turističnih
kmetijah, po ogledu repnic, degustacij v vinskih kleteh ipd.

Zaposleni v TiC-u pa ne pomagajo turistom le pri odkrivanju
lepot samo v brežiški občini, ampak Slovenije v celoti kot deže-
le na sončni strani Alp, še posebej pa naših sosedov, s katerimi
se združujemo pod imenom Posavje, torej Krškega in Sevnice.

Zavedamo se namreč, da je vsaka meja, bodisi občinska ali dr-
žavna, za turista nepomembna. Za nas je edini cilj zadovoljen
gost, zato se je treba prilagajati njegovim željam.

V samem mestu Brežice bo v prihodnje potrebno poudariti nje-
govo urejenost, še posebej na ulici CPB (urediti pločnike, za-
menjati svetilke, postaviti lamele v skladu s pravilnikom itd.), -
potem pa mestu vdahniti vsebino. Mesto je primerno za razvi-
janje kulturnega turizma, saj ima za to vse danosti. Pot je še
dolga, vendar v turizmu zmagujejo optimisti.

In še nekaj o težavah, s katerimi se sooča turizem v občini Bre-
žice (podobno je tudi v ostalih delih Slovenije). To so predvsem
slaba turistična infrastruktura na podeželju, nizka stopnja tr-
ženja kulturne dediščine, pomanjkanje izmenjave informacij
med ponudniki in skupno trženje, pomanjkanje turističnih
produktov, pomanjkanje medobčinskega, kakor tudi čezmej-
nega sodelovanja, nezadostna promocija posameznih ponud-
nikov itd.

Torej imamo v prihodnosti še veliko dela. Najprej bo potreb-
no defmirati kriterije za kakovost gostinske ponudbe na držav-
ni ravni (npr. lastna hrana in/ali pijača itd.), prenesti obstoječe
kriterije kakovostne gostinske ponudbe v sistem in potem za-
četi s sistematičnim svetovanjem ponudnikom, da bomo čim
bolj zmanjšali razkorak med pričakovanjem turistov in dano
ponudbo.

Zahvaliti sem moramo vsem ponudnikom turističnih storitev
v občini Brežice, ki so veliko naredili na razvoju turizma, mar-
sikaj spremenili, kljub temu da je veliko želja še ostalo. Spo-
štujemo jih zaradi njihove energije in optimizma, zaradi boga-
tega znanja, zaradi vsega, kar je zaradi njih v naši občini zdaj
boljše.

Svet se vrti naprej. V nov optimizem in v nove ideje, nove načr-
te in veselja. V tlakovanje začrtanih cest in raziskovanje nove-
ga, skupaj zmoremo vse!

Zdenka Žrlič Bahčič

Vse informacije dobite:
Zavod za turizem občine Brežice in TiC Čatež ob Savi
Topliška cesta 35
8251 ČatežobSavi
tel.: 07/ 49-36-757 fax.: 07/ 49-36-758 gsm: 041-530-427
e-mail: turizem-brezice@siol.net
http://www.visitbrezice.com
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Predlogi za izlete

Po vinski cesti
Dnevni potep bomo začeli na Svetih gorah. Na poti si bomo
ogledali pet kapelic, ki so jih postavili na sveti poti. Na vrhu
gore si bomo ogledali cerkev in odkrili prekrasen pogled na
slovenske in hrvaške kraje.

Po doživetju sakralne dediščine se bomo odpravili na Bi-
zeljski grad, ki je v zasnovi srednjeveški, danes pa kaže re-
nesančne in baročne poteze. Najbolj znamenita je kapela
Sv.Hieronima iz leta 1623, kjer je še vedno ohranjena stropna
štukatura in lep baročni oltar. Za kratek čas se bomo ustavili

v Vinski kleti Pin-
terič in se okrep-
čali s toplo vino-
gradniško malico.

Pot nas bo nato
popeljala do rep-
nic (Repnica Naj-
ger, Repnica Gra-
ben, Repnica Kel-
her), krajev, ki
vedno preseneti-
jo in očarajo - v
nenavaden pešče-
ni svet, tako po-
seben in še neod-
krit. V lesku tiso-
čerih kristalčkov
rjavo rumenega
peska se odkriva
popolnoma drug
svet. Prijazni do-
mačini nam bo-
do razkazali pod-
zemeljski svet in
nam povedali, ka-
ko pomembno je
sodelovanje med
človekom in nara-

vo. Na koncu druženja bomo lahko degustirali tudi pristno
domačo kapljico, ki jo danes hranijo v repnicah.

Naše dnevno potepanje bomo nadaljevali v sodobno opre-
mljeni vinski kleti Klet penin Istenič, ki jo obkroža 5 ha
lastnih vinogradov. V svet vinogradništva nas bodo pope-
ljali z multivizijsko prestavitvijo predelave in proizvodnje
vin. Lastnik nam bo z veseljem pokazal in predstavil način
proizvodnje penin. Ob prigrizku bomo degustirali nekaj sort
vin, katere bo možno tudi kupiti.

Pogled nazaj, v preteklost, ko bi želeli zvedeti več, kako so
ljudje v teh krajih živeli, kako so obdelovali svojo zemljo in
vinograd, kako so se veselili dobre vinske kapljice, pa žalo-
stili ob manj dobrih letinah, nam odkriva posebna etnograf-
ska zbirka Marije Sušnik. V stoletni stanovanjski hiši in go-
spodarskem poslopju je namreč prikazan celostni razvoj teh
krajev iz prejšnjega stoletja. Tu je stalna razstava kmetijske
opreme, knjižnega in fotografskega gradiva s poudarkom na
vinogradništvu. Na ogled so tudi ročna dela, vezana z doma-

čimi motivi, orodje in naprave za pridelovanje lana. Nada-
lje jo dopolnjujejo še zbirke starih knjig, listin, razglednic
in numizmatike. V zbirki je na ogled tudi komplet cepilnih
klešč stolpere, ki so se uporabljale od 1880 leta dalje, ko je
vinsko trto napadla trsna uš.

Konec dneva moramo vsekakor končati ob mizi obloženi z
domačo hrano v eni izmed bizeljskih gostiln: Kmečki turi-
zem Balon, Turistična kmetija Pudvoi, Gostilna Kocjan, Vi-
noteka Bizeljsko "Pri peču", Gostilna Šekoranja.

Šport in rekreacija ob Krki
Naše dnevno potepanje bomo začeli v gradu Brežice, ki je v
zgodovini odigral pomembno vlogo pri obrambi mesta. Stro-
kovni sodelavec gradu, kjer je svoj prostor našel Posavski
muzej, nam bo pokazal zbirke in nas popeljal nekaj stole-
tij nazaj.

Po ogledu zgodovinskih zbirk nas bo v stilno urejeni vinski
kleti pričakal predstavnik Vina Brežice. Grajsko klet upo-
rabljajo za donegovanje najboljših vin. Ob kozarčku dobre
vinske kapljice bomo lahko občutili vznemirljivost preteklo-
sti in se med mogočnimi oboki predali užitkom plemenitih
arom sedanjosti.

Nato pa se bomo odpravili dogodivščinam naproti. Za sport-
no razigranost bodo poskrbeli na obrežju reke Krke na
Športno rekreacijskem centru Grič. Veslanje po rekah z ma-
lo brzicami postaja priljubljena oblika rekreacije. Z vodni-
ki se bomo spustili s kajaki in kanuji po dolenjski lepotici.
Kdor bo želel se bo lahko preizkusil v adrenalinski preizkuš-
nji - paintballu. Na piknik prostoru bo poskrbljeno tudi za
gostinsko ponudbo s strani Gostilne pension Les.

Da bo dan popoln, bomo priredili tekmovanje v odbojki na
mivki. Za zmagovalno ekipo pa bodo pripravljene simbol-
ne nagrade.
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Šampioni Grajske kleti
živijo z nami

Prostori brežiškega gradu so polni zgodb in vonja po tem, kako je nastajala zgodo-
vina. Veliko najboljšega in pomembnega je shranjeno v njegovih prostorih. V pre-
novljeni Grajski kleti v brežiškem gradu, najmanjši in najlepši kleti iz zbirke kleti Vina Brežice, pa je na
milijone vinskih kapljic, pridelanih in iztisnjenih iz grozdja, zraslega na vinogradniških legah na Bizelj-
skem in v Pišecah, polnjenih v tisočere steklenic.

Ustrezni talni in klimatski pogoji omogočajo Vinu Brežice
proizvodnjo penečih, vrhunskih sortnih, zlasti predikatnih
vin. V Orešju na Bizeljskem še vedno zorijo njihova vrhun-
ska in predikatna Vina v lesenih sodih, nato pa so z vso po-

zornostjo negovana in I
stekleničena v kleti Vi- I
na Brežice. I

Bogat arhivski asorti- I
man v Grajski kleti v I
Brežicah se bohoti s I
preko 100 različnimi I
vrstami vin, predvsem I
posebnih kakovosti, I
nagrajenih na različ- I
nih ocenjevanjih, dva-
najst vin med njimi pa
nosi naziv šampion.

Ste kdaj pomislili,
da bi znance, pri-
jatelje ali sorod-
nike presenetili
in jim odstrli vra-
ta Grajske kleti?
Tam vas Marjan
Malus (vedno do-
segljiv na tel. št.
031/210-377) stro-
kovno in prijaz-
no popelje skozi
najboljše iz proiz-
vodnje, predstavi
in ponudi tudi po-
sebno vino Mos-
con Tawny, pri-
delano po metodi
portskih vin iz vr-
hunskih sort, do-
negovano in sta-

rano desetletja v lesenih sodih. Skozi vodeno degustaci-
jo se bo razkrila zgodba o grozdju, o pridelovalcih, o vi-
nu in tistih, ki ga negujejo. Zgodba, ki vtisne pečat v spo-
min. Zgodba, ki jo v Grajski kleti lahko slišite in okusite
vsako sredo med 14. in 17.uro ali po dogovoru v času, ki
ustreza vam.

»Minister za zdravje opozarja:
PREKOMERNO PITJE ALKOHOLA ŠKODUJE ZDRAVJU!«
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IZ KULTURNO-ZGODOVINSKEGA MOZAIKA POSAVJA
Ste morda vedeli, da je bilo v projektu
»Usposabljanje za poslovanje in trženje v
turizmu« v zadnjih letih preteklega stolet-
ja v Posavju popisanih in opisanih več kot
590 kulturno-zgodovinskih značilnosti in
posebnosti v Posavju? Se kdaj vprašate, ko-
liko jih je v vast neposredni bližini, tistih,
mimo katerih hitimo vsak dan in jih niti ne
opazimo?

Bližnja in predvsem daljna zgodovina sta nam
v Posavju pustili ogrom.no sledi. Sedanji in bo-
dočim generacijam je ostala bogata dedišči-
na. Koliko znanja in ohranjenih pomnikov na-
ze preteklosti bomo prepustili bodočim rodo-
vom, je odvisno od nas. Medtem fco si Sloven-
ci trumoma ogledujemo kulturno-zgodovinske
znamenitosti evropskih in izvenevropskih de-
žel in jih glasno občudujemo, se na primer ne
zavedamo, da se lahko samo v Posavju spreho-
dimo mimo enaintridesetih gradov in dvorcev.
Vsak izmed njih pa ima svojo zgodbo, vsak od
njih je bil drobec v življenju naših prednikov.
Ob tem se je veliko pretekle dediščine ohrani-
lo in na ogled so jo postavili v galerijah in mu-
zejih, hranijo jo knjižnice, neizmerno bogastvo
najdemo po cerkvah in kapelah, v starih hišah,
znamenjih, itd. O tem pričajo postavljeni spo-
meniki in številna najdišča, ki pa zal vsa še
niso našla odgovornih skrbnikov, ki bi oživeli
zgodbe iz kamene, keltske, in rimske dobe, ki bi
znali za današnji čas primerno povedati, kakš-
no je bilo življenje v teh krajih v srednjem ve-
ku, a tudi o mnogo mlajših obdobjih bi imeli v
Posavju povedati veliko zanimivega...

Bazilika Lurške Marije v Brestanici

Zaznamovali so naše kraje
V kulturno-zgodovinsko bogastvo Posavja prav gotovo sodijo tu-
di številni nekdanji znameniti prebivalci teh krajev, ki so z nji-
mi povezani zaradi rojstva, bivanja ali kako drugače, vsekakor
pa so s svojim delom in delovanjem presegli lokalni pomen. Za
ilustracijo poglejmo nekaj imen osebnosti, ki jih najpogosteje
omenjajo (umetnostni in literarni) zgodovinarji:

V Brežicah je v gradu Franc Karel Remb poslikal največjo baroč-
no poslikano dvorano pri nas, slikar Flurer pa je tu poslikal stop-
nišče in kapelo. V muzeju je deloval slikar in grafik Franjo Sti-
plovšek. Med znamenitimi Brežičani omenjajo teologa Jurija iz
Brežic, v frančiškanskem samostanu pa je bival tudi Valentin
Vodnik. Politično življenje je močno obeležil politik in pesnik Ra-
doslav Razlag, iz Brežic izhajata prirodoslovec Leopold Poljanec
in pesnica Ljudmila Poljanec.

Na Čatežu so bili rojeni ali tu delovali: slikar krajinar in grafik Vla-
dimir Lamut, vojak - general, pisec vojaških strokovnih člankov
Lado Ambrožič - Novljan, prosvetni in narodno gospodarski orga-

nizator ter animator domače obrti Božo Račič. Z Mosteca je naj-
bolj znani sodobni jezikoslovec Jože Toporišič, na Mokricah je ži-
vel in pisal Friderik Gagern, iz Velike doline je gospodarski publi-
cist, organizator planinstva Josip Pretnar, v Dobovi se je rodil po-
litik in pisatelj Franc Šetinc, v Kapelah pa prvi slovenski enolog
Andrej Žmavc. Iz Stare vasi pri Bizeljskem je bil gospodarstve-
nik, zaslužen za obnovo vinogradov Ivan Balon, na Bizeljskem je
živel nekaj časa tudi Anton Martin Slomšek, v Pišecah se je rodil
in je pokopan jezikoslovec in prevajalec Maks Pleteršnik. V Arti-
čah omenjajo Luko Sevška, župnika in pesnika.

V Krškem se lahko pohvalijo z vrsto znamenitih imen, med ka-
terimi so nekatera zelo znana in jih ni treba posebej predstavlja-
ti (Adam Bohorič, Jurij Dalmatin, Janez Vajkard Valvasor, Janez
Mencinger), druga pa šele zadnje čase doživljajo potrebno pozor-
nost (šolnik in pisatelj Ivan Lapajne, duhovnik in pesnik Leopold
Turšič, bibliotekar in literarni zgodovinar Alfonz Gspan, itd.). Iz
Leskovca izhajajo ali so z njim tako ali drugače povezani slikar
Janez Wolf, botanika in strokovna pisca Alfonz Paulin in France
Vardjan, pisatelj Jaroslav Štoviček in kipar Vladimir Štoviček.
Na Velikem Trnu se spominjajo Antona Žaklja - Rodoljuba Le-
dinskega in Ivana Vesela - Vesnina, na Zdolah pa politika in pisa-
telja Bena Zupančiča.
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Prizadevanja se obrestujejo
Pomena turizma kot gospodarske dejavnosti se v občini Krško zavedajo že nekaj let in v tern času so bila v
podporo turizmu vložena velika sredstva. V občini se zavedajo tudi pomena podpore številnim turističnim,
športnim, kulturnim, turističnim in drugim društvom, ki s svojim delom in aktivnostmi pomembno prispe-
vajo tudi k turistični podobi kraja, občine in posledično tudi širšega področja.

»Zavedamo se, da je društvena dejavnost za turizem po-
membna, je pa ljubiteljska in tu težko zahtevamo in pričaku-
jemo stalno pripravljenost. Tudi namen društev, na primer
turističnega, ni trženje, temveč prisotnost v okolju, ko se sku-
pina ljudi druži in skozi ljubiteljsko druženje vpliva na odno-
se sokrajanov do okolja in stvari v kraju, da s poznavanjem
ohranjajo običaje, kulturo, spodbujajo k lepem in urejenem
okolju...,« nam je v razgovoru povedal Franc Černelič, vodja
oddelka za gospodarsko dejavnost na občini Krško.

»Vrsto let opozarjanja in nakazovanja možnosti razvoja v pa-
nogi turizma seveda motijo tudi različni koncepti in pogledi
posameznikov, ki delajo v turizmu, vendar ocenjujem dose-
danje obdobje kot uspešno. Skozi leta dela za razvoj turizma
in turističnih potencialov v občini smo izpeljali številne po-
pise, naredili študije in organizirali izobraževanja za vse, ki
se znajdejo kot ponudniki v turizmu. Sofinancirali in podprli
smo izdelavo številnega predstavitvenega gradiva o ponud-
bi, naravnih in kulturnih danostih v občini. Danes so zložen-
ke o občini Krško v domala vsakemu lokalu, namenjene do-
mačim ali tujim gostom, ki bi radi spoznali Posavje. Seveda
pa se mora vsak od proizvajalcev in ponudnikov v turizmu
zavedati tudi pomena lastnega trženja in promocije proizvo-
dov in storitev,« je še povedal Franc Černelič.

V občini Krško ob številnem tiskanem gradivu dve turistič-
no informativni pisarni (TIC) skrbita za dober dostop do in-
formacij tako domačim kot tujim obiskovalcem, skupinam
in posameznikom v Posavju. V Krškem opravlja dejavnost
TIC-a Turistična agencija Boom, v Kostanjevici na Krki pa

Galerija Božidar Jakac. V obeh ustanovah so ob bogato zbra-
nih informacijah tudi dobro založeni z obstoječim predsta-
vitvenim gradivom, ki z malo domišljije in radovednosti vsa-
kemu nudi bogato in aktivno preživljanje oddiha v Posavju.

V krški občini se ponašajo tudi s 25 licenciranimi lokalni-
mi turističnimi vodniki, ki svoje znanje z veseljem prene-
sejo radovednim obiskovalcem te največje posavske obči-
ne. Hkrati želijo s svojim znanjem tudi domačinom odkri-
ti čimveč zgodb, ki so in še živijo v naši okolici. Posebej so
pripravili turistično vodenje po starem mestnem jedru Kr-
škega, ki lahko popestri sončen dan in obudi morda že po-
zabljeno znanje o mestu tudi vsakomur izmed nas. Zanimi-
ve pripovedi, ki jih skrivajo stare hiše z obledelimi fasada- .
mi, zgodbe, ki jih je pisalo življenje nekoč in jih piše še da-
nes, oživijo v uro in pol do dve urnem sprehodu skozi me-
sto. Za vse podrobne informacije so vam na voljo v turistič-
rtih pisarnah, kjer jim bo vase zanimanje tudi vzpodbuda za
delo naprej in priznanje, da trud vložen v to panogo v prete-
klosti ni bil zaman.

Star slogan »turizem smo ljudje« je namenjen vsem. Vse
predstavitveno gradivo in prizadevanja turističnih vodni-
kov je namenjeno tudi nam, ki tu živimo in željno pričaku-
jemo grace turistov. Bodimo morda za začetek turisti sami,
prelistajmo kakšno od zloženk, poiščimo še neodkrite kotičke
v okolju, kjer živimo, sprehodimo se po mestu z radovednost-
jo, ne kot pogostokrat slepo strmeč predse s tisoč mislimi, ki
nas begajo ...

M.D.

Posebno »rodovitna« je bila v tem pogledu seveda Kostanjevica
na Krki in njena okolica, od koder izhajajo ali so tu živeli: pesnik in
slikar Jože Cvelbar, slikar Jože Gorjup, avtor prve slovenske ka-
toliške knjige Lenart Pachenecker, slovenski vinarski in sadjar-
ski strokovnjak Ivan Belle, družbeni delavec in mecen Ivan Ora-
žen, pedagoški pisec, publicist in urednik Franc Fabinc, strokov-
ni pisatelj in veterinar dr. France Bučar. Tu so prebivali ter delova-
li tudi župnik in pesnik France Lokar, pisateljica Ilka Vašte, ger-
manist dr. Jakob Kelemina. kipar Tone Kralj in mnogi drugi. Med
najbolj bogate posavske kraje v tem pogledu sodi prav gotovo tudi
Raka, kjer omenjajo Matijo Torkarja, duhovnika in strokovnega
pisatelja, Andreja Reclja, prevajalca gorskih bukev, Frana Grma.
strokovnega pisatelja in defektologa, Lojza Žabkarja, duhovnika
in pesnika, Dragotina Humeka, mladinskega pisatelja in ilustra-
torja, Martina Humeka, sadjarskega strokovnjaka in Antona Tav-
čarja, duhovnika, sicer pa strica pisatelja Ivana Tavčarja.

V sevniški občini je najbolj z osebnostmi bogat kraj Boštanj,
kjer so se rodili pesnik prevajalec Vladimir Premru, pesnik An-
ton Umek - Okiški ter kasneje v Leskovcu pri Krškem živeči ki-
par Vladimir Štoviček. Iz Sevnice je bil razsvetljenec, pisec spi-
sov in razprav Anton Jurij Luby, pisatelj in izumitelj Fridolin Ka-
učič - Sevničan. Se danes živahno kulturno prizorišče Loka pri

Zidanem mostu se ponaša z bivanjem in
delovanjem očeta slovenske knjige Pri-
moža Trubarja, s pisateljem in časnikar-
jem Ludvikom Mrzelom, piscem vzgojnih
člankov Ivanom Fonom in drugimi.

Tb je le nekaj imen iz mnogo širšega in
nikoli dokončanega seznama osebnosti,
ki so soustvarjale bogato kulturno dediščino naših krajev in ce-
lotnega naroda skozi stoletja. Spoznavanje njihovih usod, pred-
vsem pa njihovega ustvarjalnega dela, nam lahko veliko poma-
ga pri seznanjanju z utripom časa, v katerem so živeli. Kljub
mnogim dosedanjim poskusom izdelave posebnih biografskih
pregledov in obširnejših predstavitev posameznih osebnosti ob
njihovih jubilejih ali visokih obletnicah krajev, je bila pot do po-
drobnejših podatkov o bolj ali malo manj znamenitih Posavkah
in Posavcih prepredena s številnimi preprekami, predvsem pa
je zahtevala vedno nova iskanja po najrazličnejših virih. Že v
bližnji prihodnosti pa se naši regiji kot eni prvih v Sloveniji obe-
ta izid biografskega leksikona, v katerem bo sicer na kratko, a z
vsemi potrebnimi podatfci opisanih preko tisoč osebnosti širšega
Posavja od rimskih časov do danes.
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Turistična ponudba
v občini Sevnica

Sevniška občina predstavlja v mozaiku turistične ponudbe Slovenije krajinsko razgiban privlačen prostor
Posavskega hribovja, ki ga po sredi reže ozka dolina Save. Prostor je bogat s kulturnimi in naravnimi zna-
menitostmi. Med kulturnimi pomniki velja omeniti predvsem sevniški grad z bližnjo Lutrovsko kletjo, ar-
heološko najdišče Ajdovski gradec v Vranju in številne cerkve po vsej občini. Med naravne znamenitosti pa
uvrščamo dve avtohtoni rastišči cvetja. Prav v tem času značilno dišeče cveti pontska azaleja (Azalea pon-
tica), ki je botanična redkost Evrope. V Sloveniji so štiri rastišča, od tega se tri nahajajo prav v naši občini,
in sicer v gozdovih med Boštanjem in Tržiščem. Na Lovrencu nad Okroglicami pa je veliko rastišče encija-
na (Clusijev svišč), ki prav tako v maju v svojo kraljevsko modrino odene okoliške travnike.

Z Brega blizu Sevnice se med posavskimi hribi vije pot proti
Lisci. Na odcepu je kažipot, ki vas popelje visoko na Pianino,
na odprt z vikendi posejan svet. Za zadnjo strmino se pred
vami odpre dežela kot iz pravljice. To so Okroglice z ribniki
in s slikovito naravo, kjer se odpirajo možnosti taborjenja, ri-
barjenja in uživanja v naravi. Ce pa se povzpnete na Lisco,
se vam pogled odpre na vse strani in ob lepem vremenu lah-
ko občudujete bližnje in daljne slovenske vrhove. Tu si lah-
ko privoščite piknik v naravi, prijetno smuko pozimi, če pa
ste dovolj pogumni, se lahko z zmajem ali jadralnim pada-
lom spustite v dolino proti Savi.

Tudi turizem na podeželju je ena izmed hitro rastočih dejav-
nosti, ki bo vsekakor dala pomemben delež k razvoju turiz-
ma v naši občini. Preko občine potekata dve vinsko turistič-
ni cesti: Bizeljsko - sremiška vinsko turistična cesta, ki se
začne v Vranju in poteka preko Podvrha, Trnovca in Pokle-
ka, ter Gornje - dolenjska vinska turistična cesta, ki poteka
od Malkovca, Tele do Rovišča mimo vinogradov in zidanic s
tipično arhitekturo tega območja. S spodbujanjem ponudni-
kov na vinskih cestah se oblikujejo različne oblike podežel-
skega turizma (turistične kmetije, vinotoči, osmice, okrepče-
valnice in dopolnilne dejavnosti).

V občini Sevnica so organizirane tudi tradicionalne priredit-
ve, katerih organizatorji so razna društva. Naj omenimo in
vas povabimo na dve v mesecu maju:
• prvomajsko tradicionalno srečanje na Lisci
• avtomobilska gorsko-hitrostna dirka na Impoljci (14. in

15. maj)

Vse informacije o ostalih prireditvah lahko dobite v Turi-
stično informacijski pisarni Sevnica, telefon: 07/81-65-462
ali www.obcina-sevnica.si/koledar. Pripravljamo tudi bo-
gat program sevniškega grajskega poletja. Na grajskem hri-
bu nam je v ponos dodatna ponudba čebelarskih izdelkov in
dobrot iz krušne peči, ki še obogati kulturno zgodovinsko in
arhitekturno ponudbo grajskih stavb.

Turizem smo ljudje in tega se v naši občini dobro zaveda-
mo. Smo v času, ko si ljudje poleg dobre ponudbe želimo tu-
di prijaznosti, ki jo primanjkuje na vsakem koraku ekonom-
ske tekme za dobiček. Poleg predstavljanja bogastev in do-
brin naše občine skrbimo tudi za razvoj ljudi, ki sedanje in
bodoče turiste sprejemajo, kajti gostitelj je nehote navzoč na
začetku in koncu »obiska«.

PRIDITE V OBČINO SEVNICA, KJER VAS ČAKAJO BO-
GATA PONUDBA IN PRIJAZNI LJUDJE!!!

Vabljive izletniške točke
Gornjedolenjska vinska cesta

• Ogled gradu Sevnica in Lutrove kleti
• Obisk industrijskih prodajaln Lisce, Kopitarne, Jutranjke,

Mo-je...
• Sirarna Jelovec; ogled predelave kozjih sirov in kozjereje
• Kosilo; Tržišče
• Ogled sadjarskih kmetij in sodobne mlekarske kmetije v

Šentjanžu
• Degustacija vin z domačo malico; Malkovec, Vodale, Slanč-

ji Vrh, Otavnik, Preska, Studenec
• Frajtonarica za veselo razpoloženje

Za ogled gradu Sevnica in Lutrove kleti ter stalnih razstav v
teh prostorih bomo porabili do ure in pol prijetne razlage o
zgodovini in sedanjosti tega dela Posavja. Nato se popeljemo
skozi mesto Sevnico in si vzamemo čas za oglede industrij-
skih prodajaln po vaši želji. Po desetminutni vožnji ob re-
ki Mirni zavijemo na sončno stran Jelovca in se spoznamo s
kozjerejo in predelavo na manjši sirarni, kjer lahko degusti-
ramo več vrst sira. Naprej nas pot pelje do Tržišča, ki leži na
vzpetini razširjene doline sotočja Hinje in Mirne. Dolina ob-
jema kopast Šentjurjev hrib z lepo baročno pofreskano cer-
kvijo sv. Jurija, ki kot čuvaj bedi nad tem delom Gornjedo-
lenjske vinske ceste.
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Privoščimo si pokrajinsko in letnemu času prilagojeno kosi-
lo v eni izmed dveh domačih gostiln, ki poleg hrane nudita
tudi prenočišča. Ko se hrana umiri in nadgradi s primernim
vinom, se odpravimo v lepo obdelano vinsko gorico Malko-
vec nad Tržiščem. S prešernim pogledom na dolino Krke in
Gorjance se skozi lepo obdelane vinograde in slikovite vasi
popeljemo do ene izmed desetih zidanic ali kmetij. Prepri-
čali se bomo o kakovosti svetovno poznanih vin in spoznali
preizkušene vinogradnike ter prilagodljive kletarje. V to nas
prepriča degustacija šentlovrenke, frankinje, sovinjona, tra-
minca..., seveda se pokažeta v vsej veličini zvrsti tudi CVT-
ČEK in dolenjsko belo. Dobro kapljico, ki je od narave in lju-
di oplemenitena, si v teh malkovških kleteh lahko kupite.

Na sprehodu po goricah si lahko ogledamo preko sto let sta-
ro črno kuhinjo in spoznamo, zakaj je že od davnine prizna-
no srce naših bivalnih prostorov ravno kuhinja. V Jeperje-
ku si lahko ogledate mini muzej vezenin in oblačil ter pred-
metov iz preteklosti. Tu lahko izvemo veliko tudi o zdravil-
nih zeliščih, ki rastejo v teh območjih. Moramo se ustavi-
ti na Preski, v vasi-, ki živi s pesmijo Pantov iz Preske. Tu je
doma Hruškovo vino iz starih visokodebeljnih hrušk, ki ga
ustekleničijo in ga z zanimivimi idejami nadgradijo v daril-
ni izdelek.

Zelo prijetno se združujejo zvoki harmonike s pesmijo za
uho, vinom za dušo in s trto poraslimi grički za oko, kar lah-
ko doživljate na Studencu.

Na tern delu Gornje Dolenjske vinske ceste se organizira-
jo prireditve v organizaciji tod številnih in aktivnih društev.
To so prireditve, ki so povezane z delom in običaji tod žive-
čih ljudi. Prav taka lepa doživetja so potrebna za premago-
vanje življenjskih naporov. Čas, ki ga potrebujete, da si ome-
njene točke ogledate in doživite, je najmanj, kar lahko nare-

dite zase in za svoje prijatelje.
Ob zaključku se je možno do-
govoriti tudi za obilnejši obrok
hrane in popestritev večera s
kakšnim za te kraje značilnim
kmečkim opravilom.

Če vas je katera od zanimivo-
sti pritegnila, lahko več infor-
maciji dobite v TIP Sevnica

Avtomobilska dirka na 07/81 65 462 ali 041/ 951 975 ali
Impoljci www.obcina-sevnica.si

Bizeljsko-sremiška vinska cesta
Pravijo, da kogar pot ponese tod mimo, na Bizeljsko-Sre-
miško vinsko cesto, postane ujet, vsaj za trenutek, v podo-
bo neprikrite, pa še vedno skrivnostne lepote krajine in
prijaznosti preprostih ljudi. Ponosno, a s pristno gostoljub-
nostjo povabijo tukajšnji vinogradniki obiskovalca v svoj
hram, kjer danes zorijo njihova predikatna vina poznih tr-
gatev, izborov jagodnih in suhih jagodnih izborov, ledena
vina, odlične penine, rdeči in beli bizeljčan ter sremičan.
Mnogi med njimi so prejeli že številna priznanja, odličja,
tudi šampione na največjih vinskih ocenjevanjih doma in
v tujini. Pristna domača vina imajo svojo značilno lahkost
in harmoničnost okusa ter ostanejo še dolgo v lepem spo-
minu.

....Odkrivati pa ne odkriti vsega, ker je za en obisk preveč.
Narava je bila tu enostavno preveč radodarna, da bi lahko
opazili in videli vse takoj. Pa vendar je mogoče opaziti in do-
živeti bogato naravno in kulturno dediščino, ki se nam poča-
si razkriva na vsakem koraku. Krajinske znamenitosti, po-
sebnosti in zanimivosti, kot so gradovi, arheološka najdišča,
cerkve in kapelice, zidanice, vinski hrami in samotne doma-
čije na eni strani, pa pestrost, razgibanost in raznolikost po-
krajine z goricami, ki se vijejo od Vranja, Podvrha, Trnovca
in Pokleka v občini Sevnica, znajo preprosto očarati in pu-
stiti občutek izjemnosti in enkratnosti delovanja človeka in
narave.

Zajčja gora je z vrhunskim strokovnjakom za penine dokaz,
da so tu edinstvene vinogradniške lege, ki bogatijo razgled-
ne točke. Prisojne ceste in poti po zabukovškem delu vabijo
družine na sprehode ali kolesarjenje po lepi naravi. Če vam
kondicija dopušča, se lahko povzpnete na kakšno lepo raz-
gledno točko, kot so Veliki Vrh (621 m), Horn (616 m), Mrz-
la Planina (724 m) in Skalca (951 m). Te danosti dopolnjuje-
jo domače gostilne, izletniški turizem in turistična kmetija.
Nudijo tudi možnost večdnevnega bivanja.

Arheološki park Ajdovski Gradec nad Vranjem je največji
ponos teh krajev, saj velja za eno najbolj ohranjenih in naj-
večjih starokrščanskih središč v tem delu Evrope iz 5. in 6.
stoletja. Taka bogata dediščina se še posebej vtisne v spo-
min, če se potem oglasimo na kmetiji, ki nadaljuje bogato
sevniško tradicijo salamijad s svojimi suho mesnatimi izdel-
ki. Tu si lahko tudi ogledate prostore predelave ter degusti-
rate in kupite njihove suho mesnate izdelke.

Opisane možnosti so samo ena od mnogih možnosti, ki so
vam na razpolago. Vi imate tudi možnost po svoji želji obli-
kovati točke izleta. Zato vas prosimo, da pokličete v informa-
tivno pisarno, kjer vam lahko na vašo željo posredujemo ide-
jo, na primer: ogled lipe s sedemmetrskim obsegom, bukev
velikanka, zaključek na poseben način s prikazom pokrajin-
sko značilnih kmečkih opravil ali zaključek izleta na eni od
vaških veselic ...

Ajdovski Gradec
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V labirintu posavskih
vinogradov

Prvi zametki Bizeljsko-sremiške vinsko turistične (Bizeljsko-sremiška VTC) ceste se-
gajo v leto 1980. Strokovno oživljanje ideje se je ponovno začelo leta 1995, ko je začel z
delom Projektni svet BS VTC. Povezovalna cesta, ki vodi iz Sevnice čez Trnovec in Selce nad Blanco, mimo
Brestanice na Sremič, Libno, Anovec in Zdole do Zg. Pohance, preko Sromelj, Silovca, Pišec in Bizeljskega
do Orešja, je skoraj v celoti asfaltirana, opremljena z označevalnimi tablami in predvsem urejena in polna
prijaznih ljudi.

Pod pojmom vinska cesta si lahko predstavljamo marsikaj,
od tehnoloških pridelovalnih enot (vinogradi in kleti), gole
ceste med vinogradi, do podeželske krajine z vsemi naravni-
mi biotopi. Definicija je seveda odvisna tudi od našega sta-
lišča, zato dobi urbanist ob tern pojmu drugo predstavo kot
vinogradnik ali vinarski inšpektor. Kljub vsemu pa je sploš-
na podoba vinske ceste zasnovana predvsem s turističnega
stališča, saj je končni cilj razvoj in oblikovanje prepoznav-
nega zaokroženega podeželskega prostora z imenom vinska
cesta možen le s turizmom kot osnovno gospodarsko usme-
ritvijo.

Pri določanju podobe s stališča turizma velja tudi za vinsko
cesto to, kar velja za turizem sam, da predvsem ljudje, ki bi-
vajo in delajo na območju vinske ceste, oblikujejo turistič-
no ponudbo in sprejemajo obiskovalce vinske ceste ter pro-
izvode svojega dela tržijo. Šele ob pravih ljudeh zaživi kra-
jina, bogata ponudba dobi svojo ceno, vsakdanja hrana in vi-
no, turistični spominki in pokrajinske posebnosti pa posta-
nejo najpomembnejši turistični izdelki. Ker pa so na Bizelj-
sko-sremiški VTC številne kulturne, zgodovinske in narav-
ne zanimivosti, razgledne točke ter ponudba drugih izdel-
kov, lahko pričakujemo, da se bo večina, tudi najbolj zahtev-
nih gostov, pripravljenaviiiiti.

Sedanjih 42 organizirariih pohudnikov je predstavljenih na
novi zloženki Bizeljsko-sremiška VTC in le-ti so gonilna sila
razvoj a ponudbe ob vinski cesti v še do nedavna skoraj ne-
opažehi dejavnosti. Lep primer so znamenite repnice na Bi-
zeljskem. Sprva je bila samo ena urejena za tržno vinarstvo,

kot vinoteka. Sedaj jih je
iz leta v leto več, nekatere
so celo boljše in lepše od
prve. S tekmovalnim ali
podjetniškim duhom pri-
dobiva vinska cesta vse-
bino in pomen.

Skrajševanje strnjenega
časa, namenjenega oddi-
hu, zahtevnost turista, po-
udarjeni produkti, zliti z
naravnim okoljem - temu se prilagaja celoten slovenski turi-
zem. Prav slogan, ki opozarja, da vikend lahko spremenimo
v kratke počitnice in da smo turizem ljudje, kaže na vse več-
ji potencial slovenskega podeželja kot turističnega območja,
ko pa k temu dodamo še potrošniško navado ljudi z zahoda,
da se za nakupovanje izkoristijo vikendi, ne vidimo razlogov
za strah pred prihodnostjo na vinski cesti.

Bizeljsko-sremiška VTC je tudi svetel zgled posavskega so-
delovanja. Združeni na vinski cesti so že prestopili občinske
meje in sevniški vinogradniki z veseljem gostu pripoveduje-
jo o repnici in največji preši v Evropi, ki ju najdemo v dveh
sosednjih posavskih občinah. Ubranost in dobra organizira-
nost se potrjujeta tudi s povezanimi društvi vinogradnikov
vseh treh občin, zbranih na levem bregu reke Save. Kot Zve-
za društev vinogradnikov ob Bizeljsko-sremiški vinski ce-
sti združujejo svoje interese, pridobivajo znanje in si izme-
njujejo dragocene izkušnje, ki jih potrebujejo za svoj vsak-
dan. Tako so v aprilu že pričeli s tradicionalno 10. priredit-
vijo Praznik vina ob Bizelsko-sremiški VTC z zbiranjem in
ocenjevanje vzorcev vin, sledile bodo degustacije in mnoge
družabne prireditve, ki se bodo zvrstile vse do zaključne pri-
reditve konec maja.
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Vsak spominek mora
imeti svojo zgodbo

Center
za razvoj
podeželja
Posavje

Podeželje postaja zaradi svojih ohranjenih naravnih in družbenih vrednot vedno bolj privlačen prostor za
bivanje in preživljanje prostega časa. Če želimo ta prostor negovati, preprečiti beg mladih, znanja in volje
do dela s podeželja, je potrebno začrtati poti, po katerih bodo tisti, ki jih želimo zadržati, lahko hodili. Cen-
ter za razvoj podeželja Posavje s svojimi načrti in aktivnostmi stremi k temu - da postane osrednje jedro za
razvoj, aktiviranje potencialov regije in z znanjem, ki ga združuje, skuša vzpostaviti pogoje za trženje pro-
duktov posavskega podeželja pod skupno blagovno znamko.

Pri Anici Župevc na Ravnah pri Kostanj-
ku se že četrto leto ukvarjajo s predelavo
sadja. Sprva so sadje le sušili, zadnji čas
ga predelujejo tudi v domač kis in sok.
Suho sadje prodajajo v ličnih, že na prvi
pogled privlačnih darilnih zavitkih.

»Društvu Škrija sem se pridružila pred
dvema letoma. Danes se redno srečuje-

* mo in pomen druženja, spoznavanja no-
nica upevc v ^ yU(jj m s t e m m o z n o s t i lastnega raz-

voja je zame neprecenljiv,« nam je povedala Anica Župevc.
Spoznali smo jo namreč na prireditvi ob svetovnem dnevu
knjige in avtorskih pravic, katere soorganizator je bil tudi
Center za razvoj podeželja Posavje. »S Centrom za razvoj po-
deželja Posavje in Društvom Škrija se udeležujemo števil-
nih prireditev, kjer ljudem predstayljamo pomen naših iz-
delkov in velikokrat tudi njihovo vsebino in zgodbo. Želimo
si pridobiti stalen prostor, kjer nas bodo kupci lahko vsak te-
den našli, kjer bomo lahko predstavljali in tržili svoje izdel-
ke. Obe instituciji vse nas tudi spodbujata k povezovanju, ta-
ko da tržimo drug drugega. Mi doma sušimo sadje in jaz ga
ponujam v košaricah, ki jih izdelujejo na Impoljci, lončene
posode za sadje kupim pri posavskih lončarjih. To nadgrad-
njo in odprtost moramo posebej negovati, jo razvijati in v to
vzgajati bodoče rodove,« je še dodala Anica Župevc, ki je to-
krat v posel že privajala svojega sina.

»Velika želja nam je, če bi lahko še v le-
tošnjem letu predstavili košarico spo-
minkov in poslovnih daril posavskega
podeželja. Zavedamo se odgovornosti
tega projekta. Najlažje je narediti kata-
log in potem prodajati. Toda mi želimo
v katalogu predstaviti spominke na na-
čin, ki jim bo dodajal vrednost z etnolo-
škega, zgodovinskega, kakovostnega in
naravnega vidika. Vsak spominek mora
imeti svojo zgodbo in biti dostojno dari- ™a9- Nataša
lo še tako zahtevnemu kupcu,« je pove- ^ e r & e c
dala mag. Nataša Šerbec, svetovalka na Regionalni razvoj-
ni agenciji Posavje, odgovorna za Center za razvoj podeže-
lja Posavje.

»Zavedamo se nujnosti vpetosti posavskega podeželja v šir-
ši regionalni in gospodarski razvoj, še posebej se zavedamo,
kako pomembno je vključevanje mladih v razvojne tokove,

saj se bodo le tako po končanem šolanju vračali domov in
z veseljem gradili na trdnih temeljih in postali novi nosil-
ci razvoj a. Zato vzpostavljamo partnersko mrežo za svetova-
nje, usposabljanje in izobraževanje skupin na podeželju, nu-
dimo pomoč pri zagotavljanju skupne infrastrukture za de-
javnosti, ki imajo bodočnost, želimo vzpostaviti lastno pro-
dajno mesto za produkte s podeželja in nudimo pomoč posa-
meznikom in društvom. Naša vrata so na široko odprta ne le
težavam, tudi klepetu, nasvetu, ali veselju ob podjetniških
uspehih,« nam je še povedala mag.Nataša Šerbec.

Anica Župevc je
ab tem dodala:
»Res je tako. Sami
doma veliko dela-
mo, pridelujemo,
predelujemo, pa-
kiramo in proda-
jamo. Velikokrat
nam zmanjkuje
časa za spremlja-
nje razpisov, spre-
memb v zakonoda-
ji in podobno. Veli-
kokrat se zaiotim, da razmišljam o novih poslih. Na Center
za razvoj podeželja Posavje grem rada - tu najdem prijazno
strokovno osebje, ki mi prisluhne, svetuje, napoti in nas ob-
vešča. Saj se proizvajalci zavedamo, da moramo svoj voz vle-
či sami, toda včasih veliko pomeni, če se lahko z nekom, ki
pozna stroko in probleme, tudi pogovoriš.«

Med pripravljanjem te priloge smo na številnih mestih na-
leteli na zanimivo ponudbo izdelkov Posavja, ki bi jih mno-
ga od posavskih podjetij že lahko vključila tudi v svoj asorti-
man poslovnih daril. To je bilo doslej bolj redkost kot pravilo.
Pa vendar je prav, da razmislimö tudi o tem, da je košarica
suhega sadja, izdelek iz medu, izdelek iz slanega testa in še
mnogi, ki nastajajo za vrati hiš v naši okolici primerno dari-
lo kot veliko darilo ali kot pozornost, ki tudi nas predstavi v
luči, da smo ponosni na okolje, v katerem živimo in iz kate-
rega prihajamo. Stvari v Posavju bodo cenili drugi le, če jih
bomo mi sami opazili in cenili, da jih bomo znali drugim ra-
zodeti. In to je zgodba o uspehu, ki se lahko kaj kmalu odrazi
in v dobrem oplazi vsakogar izmed nas. Ne posameznika. Vse
nas, kajti posameznik v teh zgodbah o regijah ne predstavlja
teže prepoznavnosti.

M.D.
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Izlet po Posavju je bil pravi »odklop«

... V Globokem smo ob potoku Gabernica, ki so ga vodarji z
(premajhnimi) razlagalnimi tablami in zloženko (za katero se
ne ve, kje jo je mogoče dobiti) »nadgradili« v vodno učno pot,
zavili navzgor proti Pišecam, simpatični vasici, rojstnemu
kraju jezikoslovca Maksa Pleteršnika. Ob Gabernici smo spo-
znavali uničujoče in poplave pospešujoče posege agrobiznisa
v strugo in bregove, simbiozo tradicionalnega kmetijstva in
obvodnih habitatov ter okusili osvežujoč hlad in bistrost stu-
denca, ki priteče iz temnega podzemlja. Nekateri peš, drugi s
kolesi smo pririnili tudi na zunaj lepo ohranjen pišečki grad.
Oko se je paslo po razgibanem svetu krško-brežiškega polja,
Gorjancev, Medvednice, bizeljski in obsoteljskih gričev. A na
kolesu pokrajino ne le vidiš, temveč tudi vonjas in dihaš z njo.
V klanec je to slednje dobesedno. Tako smo doživeli tudi v pe-

j sek obrobja nekdanjega panonskega morja vkopano »repni-
co«, v kateri danes namesto repe zori vino, ob Sotli objeli naj-
debelejši hrast v Sloveniji in nasli za kopanje in čofotanje pri-
merne tolmune, zaradi katerih nam ni bilo nič žal, da smo bi-
ll v Čatežu prepozno, da bi se nam še splačalo zaviti na ter-
malno riviero. Obšli smo čudoviti svet Jovsov - naravnega re-
zervata, kjer sta poplavljanje Sotle ter kose in grablje ustvari-
la habitat, v katerem zivi več kot 80 vrst ptic. Od teh jih okoli
60 tudi gnezdi, med njimi nekaj tistih, ki so ogrožene v sloven-
skem in evropskem merilu.
Po takem dnevuje sesti v avto in se spet »priključiti« na zahte-
ve in racionalnost modernega sveta, da varno prides v zavetje
doma, prava kazen. A lepo zleknjeni v stari dobri gomulki smo
do Ljubljane ostali »izštekani« ... (Delo, 9. 6. 2001)
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Nekaj let je sedaj za nami, besede postajajo prepoznavne in
Vrbov Log zna lokalno in tudi širše okolje

povezati s svojim namenom.
V teh dnevih prestopamo mejo, saj iz ideje, koncepta in iskanja
postajamo trdna dejavnost. Postali smo zavod in skozenj bomo
uresničevali svojo vizijo, ki je zelo preprosta — slediti Naravi,
Znanju in Resnici ter rasti iz zemlje, v kateri so rasli tudi naši

predniki — s ciljem, da jo ohranimo tudi za naše otroke.

Za m e s e c maj in junij napovedujemo:
21.-22 maj 2uO5 Delavnica: Osnove keltskega šamanizma

3. - 5. junij 2005: naša prisotnost na Sejmu -
ALTERMED CELJE

11. junij 2005, od 15.00 dalje: Zeleni Festival Vrbovega Loga
24. junij 2005, Lita - Kresna noč 2005...

Med 20. - 25. avgustom 2005 pa vabimo še na
Poletni tabor starih poti.

Dodatne informacije o prireditvah:
v_ www.vrbov-loa.oralkamvus in tel. 07 49 13 505.

Mercator

Vabljeni na
gledalisko - lutkovno
predstavo za otroke:

PALČEK,
ki bo v soboto, 21. maja,
ob 11. uri,

v Hipermarketu Brežice.

Mcrcasor, d.d., Dunajska 107, Ljubljana

ZfVetf
v Posa^ju

Tematska priloga Posavskega obzornika štev. 89: Priloga 5, POČITNICE V POSAVJU

Vodja projekta - urednica priloge: Mojca Lovšin Dostal; odgovorni urednik tiskanih izdaj: Silvester Mavsar;
oblikovanje in postavitev: Grafični studio Neviodunum, Krško; besedila in fotografije: Zavod Neviodunum,
Zavod za turizem Brežice, Obdna Sevnica, Vino Brežice in Zveza društev vinogradnikov.

Naklada: 15.000 izvodov, Tisk: DeloTČR, Ljubljana Krsko, april 2005



kultura

Pesem mladih src 2005
Krški sklad za kulturne dejavnosti je
14. aprila pripravil drugo v nizu Pesem
mladih src 2005. Tokrat so zapeli mla-
dinski pevski zbori iz občine Krško. V
koncertnem programu so se predstavili
pevski zbor OS XIV. divizije Senovo pod
vodstvom Petra Bunetiča in v spremtja-
vi Estere Cetin, pevski zbor OS Raka po
vodstvom Bernarde Božič in v sprem-
Ijavi Sonje Vehovar, pevski zbor OS
Jurija Dalmatina Krško pod vodstvom
Damjane Mlakar in v spremljavi Luci-
jana Cetina, pevski zbor OS Adama Bo-
horiča Brestanica pod vodstvom Stan-
ke Macur in mladinski pevski zbor OS
Jožeta Gorjupa Kostanjevica na Krki v
spremljavi Lucijana Cetina.

Deveti koncert kmečkih
žensk
Članice ženskega pevskega zbora Ak-
tiva kmečkih žensk Pod Gorjanci so v

kostanjeviškem Kulturnem domu pri-
pravile že svoj deveti samostojni let-
ni koncert. 17 pevk pod vodstvom Ka-
tarine Štefanič se je predstavilo pred-
vsem z ljudskimi pesmimi, s skečem
na temo Ko gremo pevke taborit pa so
številno občinstvo tudi nasmejale. Kot
gostje večera so se jim na odru pridru-
žili vokalna skupina Valvasor iz Krškega
in ansambel Dvojčici z Janezom.

PRIREDITVE V MAJU

Nedelja, 1. maj
KONCERT K.U.T. GAS,
MC Brežice, ob 21.30

SREČANJE, POHOD IN
GORSKI TEK,

Lisca

Četrtek, 5. maj
ODPRTJE LIKOVNE RAZSTAVE BLA-

ŽAVEHOVARJA, OB 18. URI,
Dvorana v parku v Krškem

Petek, 6. maj
OTVORITEV SLIKARSKE RAZSTAVE

FFFIRE ROBERTA LOZARJA,
Lamutov Ukovni salon
Kostanjevica na Krki

Sobota, 14. maj
SREČANJE ZASAVSKE
PLANINSKE MLADINE,

Lisca

Sobota, 14., in nedel ja, 15. maj
AVTOMOBILSKA GORSKO-

HITROSTNA DIRKA,
Impolca Studenec

Sreda, 18. maj
MEDNARODNI DAN MUZEJEV,

Galerija Božidar Jakac
Kostanjevica na Krki

MED 16. IN 18. URO USTVARJAL-
NICA ZA OTROKE

Petek, 20. maj
DAN POHODNIŠTVA IN

PRIREDITVE OB 100-LETNICI
PD LISCA SEVNICA,

Sevniška planinska pot ali Pot
Lojzeta Motoreta in PL zavet.

pod sv. Rokom

Nedelja, 29. maj
SEVNIŠKI KOLESARSKI MARATON

PO SEVNICI IN OKOLICI,
Sevnica

UspeM mladih glasbonikov
Državnega tekmovanja mladih glasbenikov (TEMSIG), na katerega so
se uvrstili po odličnih rezultatih z regijskega tekmovanja, so se ude-
ležili tudi učenci Glasbene šole Krško. Njihovi rezultati kažejo, da se
kljub slabim pogojem dela z vztrajnostjo in trdim delom veliko dose-
že. S tekmovanja sta zlato plaketo prinesla rogist Marko Arh in nje-
gov učitelj Drago Gradišek. Srebro so priigrali Žan Tkalec na pozavni
in učitelj Jaka Jankovič, Maša Žveglič na tolkalih in učitelj Mitja Ku-
selj ter kitarski duo Andrej Bon in Kiemen Škrabec z uäteljem Ivanom
Bakranom. Bronasti so bili Gašper Vodeb na tolkalih z učiteljem Mitjo
Kusljem in kitarski duo Ornela Urbane in Samo Štajner ter uätelj Ivan
Bakran. Korepetiral je Martin Šušteršič. V krški Glasbeni šoli so z dose-

ženimi rezultati za-
dovoljni. P.P.
Na fotografiji: Ekipa
Glasbene šole Krško

KRŠKO, CKŽ 26; Tel.: 490 4000,
Izposojevališče VIDEM,

C. 4. julija 59; Tel.: 07/490 30 70,
Izposojevališče KOSTANJEVICA,

Ljubljanska 7; Tel.: 07/49 86 210

Kgj alvasorjeva
Ifilknjižnica

Krško •

Praznik knjige v Valvasorjevi knjižnici
Deset let je že minilo odkar je UNESCO razglasil 23. april za svetovni dan
knjige in avtorskih pravic. In veliko ljudi v več kot sto državah ga je že
sprejelo za svojega. Tudi slovenski dnevi knjige so v desetletju doživeli
skoraj nesluten razcvet. Iz enodnevnega dogodka so se razvili v dogaja-
nje, ki močno pomaga pri razvoju bralne kulture slovenskega naroda.
Vodilo priprave praznovanja dneva knjige v Valvasorjevi knjižnici nam
je bil katalonski običaj, ki je tudi ideja za nastanek tega praznika. Ka-
talonci imajo namreč na praznik svetega Jurija posebno obdarovanje:
fantje dekletom podarijo rožo (lepoto), one pa njim knjigo (znanje).
Tako smo v petek 22. aprila šli ven, v park pred knjižnico.

Podarjali smo knji-
Se in rože. Veseli smo
bili velike$a sodelo-
vanja krajanov. Mar-
sikdo je prinesel svo-
jo knjigo in si na stoj-
nici izbral drugo knji-
go. Mi smo mu dali še
roio.

Kupiti se je dalo knjige
po znižani ceni na stoj-
nici Mladinske knjige iz
Novega mesta, zpnimi-

vo je bilo tudi posta-
ti pri stojnicah, kjer

se je z rokodelskimi iz-
detki predstavilo Dru-

štvo Škrija.

Tiho, tukaj beremo!
Malčki so pri Muriju in
Minki prisluhnili pravlji-
ci s čisto posebne kme-
tije, kjer živali uiivajo
ob branju knjig. Tudi v
soboto je bil v knjiinici
pravi ustvarjalni diren-
daj, MC direndaj, ko so
otroci izdelovali bralna
znamenja in ovitke za
knjige.

Pri organizaciji prireditve smo se povezali z Mladinskim centrom iz Kr-
škega, Centrom za razvoj podeželja Posavje, rože smo dobili v Cvet-
ju Čatež.
Menim, da smo vsi skupaj preživeli lepo popoldne in da se je ponovno po-
kazalo, da knjige so »in«.

Na koncu še povabilo v izposojevališče na Senovo, kjer bomo imeli v če-
trtek 12. maja ob 19. uri japonski večer. Z nami bo Seiko Araki, ki nam
bo predstavila svojo kulturo, spregovorila bo o haikuju in japonski pisavi.
Gotovo bo to poseben in zanimiv večer, zato prijazno vabljeni!

Alenka Žugič Jakovina
Foto: Milena Vodopivec
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sport in rekreaoija

Srebro Marije Jeler v zlati fgi
Tri tekmovalke Kluba borilnih športov Rajhenburg so se kot članice dr-
žavne reprezentance Slovenije v italijanskem Milanu udeležile druge-
ga od štirih tekmovanj zlate lige. V kategoriji članic sta nastopili sestri

Jasmina in Danijela Grilc.
Slednja je pokazala izjem-
no pripravljenost in ugnala
tekmovalki iz Walesa ter iz
Združenih Arabskih Emiratov,
klonila pa je proti kasnejši
zmagovalki iz Hrvaške. V bo-
ju za medaljo je v podaljšku
izgubila s svetovno prvakinjo
iz Nemčije in končala na sed-
mem mestu. Pri kadetinjah
pa je blestela Marija Jeler,
ki je osvojila edino žensko

Marija Jeler na stopničkah v MUanu reprezentančno odličje na
tekmovanju. Do finala se je

prebila brez izgubljene točke. V prvem krogu je premagala domačinko,
v drugem krogu Belgijko, v tretjem krogu Nemko in v polfinalu kar s 7:
0 Romunko. V finalnem boju je izgubila proti italijanski tekmovalki in
osvojila srebrno medaljo.

Trojna zmaga krških ratioamaterk
V Radomljah je 23. aprila potekalo prvo letošnje tekmovanje Zveze ra-
dioamaterjev Slovenije v amaterskem radiogoniometriranju oziroma v
"lovu na lisico", ki sta se ga udeležila tudi posavska Radioklub Krško in
Amater iz Sevnice. V ženski kategoriji so Krčanke Cvetka Mavsar, Ma-
ja Marušič in Eva Mirtič (na fotografiji) dosegle trojno zmago, med pi-

onirji pa so se Krčani Matej Haf-
ner, Kiemen Mavsar in Žan Levi-
čar zvrstili takoj za zmagovalcem.
Med mladinci je bil Sevničan Gre-
ga Ceglar drugi, Krčana Ivan Lep-
ki in Jaka Bernardič pa tik za
njim, med veterani pa je bil krški
tekmovalec Janko Kuselj četrti.

Šest medalj Brežičanov,
ana Lesknvčannv

Brežiški in leskovški strelci so se udeležili državnega prvenstva v stre-
Ijanju z zračnim orožjem v Lendavi. Brežiški strelci z zračno pištolo so
domov prinesli tri zlate, eno srebrno in dve bronasti medalji. Vesna Kr-
žan je na svojem pr-
vem članskem držav-
nem prvenstvu z oseb-
nim rekordom deklasi-
rala tekmice, povsem
nepričakovano je v
konkurenci starejših
mladink zmagala tu-
di Kristina Grubeša,
prav tako tudi breži-
ški pionir Peter Krš-
lin. Srebro je osvojila
brežiška ekipa mla-
dincev v postavi Sreč- Vesna Krian< driavna članska prvakinja
ko Vidmar, Miha Ze>'-

nik in Davor Mrkič, Vidmar pa je bil med posamezniki tret j i . Bron je
osvojila tudi brežiška ekipa mlajših mladincev v postavi Marko Pšenič-
nik, Tadej Sečen in Martin Pešec. Z medaljo se je iz Lendave vrnila tu-
di ekipa leskovških strelcev z zračno puško. V konkurenci mladink jo je
osvojila Jelica Majstorovič.

Tina in Denis državna prvaka
Judoisti Olimpije iz Krmelja so se v Celju udeležili državnega prvenstva
za mladince. Tina Kukec v absolutni kategoriji nad 78 kg in Denis Štih
v kategoriji do 90 kg sta osvojila naslov državnega prvaka, Pika Mirt pa
je bila v kategoriji do 63 kg tretja. V kategoriji do 66 kg je bil Mitja Vid-
mar peti, prav tako peti je bil Gašper Kostrevc, Jessica Metelko je bi-
la sedma. Na državnem prvenstvu za starejše dečke in deklice v Sloven-
ski Bistrici pa je Anja Kostrevc v kategoriji nad 57 kg osvojila srebrno
medaljo, v kategoriji do 60 kg je bil Urban Dimec prav tako drugi, Aljaž
Hočevar pa je bil v kategoriji do 66 kg tret j i .

rw k/lcCtfco
Mladi plavalcl prastal tek-
movalnikrst
V ljubljanskem bazenu Tivoli je pote-
kalo tradicionalno srečanje najmlajših
plavalcev - pokat Ježek. Med kar 338
udeleženci iz štirih držav so bili tudi
plavalci Plavalnega kluba Celulozar iz
Krškega, za katere je bilo to sploh prvo
plavalno tekmovanje na njihovi športni
poti. Tekmovalni krst so prav vsi uspeš-
no prestali, saj so brez večjih težav
preplavali 25 metrov v vseh štirih pla-
valnih tehnikah, rezultati in uvrstitve
pa tokrat niso bili v ospredju.

Voter ŽB 40. prvak
Sevniški atleti so se v Ravnah na Ko-
roškem udeležili državnega prvenstva
v dolgih tekih in osvojili kar štiri
medalje, dve zlati ter' po eno sre-

brno in bronasto. Pri članih je dr-
žavni naslov na 10000 m osvojil Bo-
rut Veber, kar je že njegov 12. clan-
ski in jubilejni 40. naslov prvaka Slo-
venije v vseh kategorijah. Zlato me-
daljo je na 5000 m med mlajšimi mla-
dinkami osvojita tudi Maja Teraž, zelo
se je z drugim mestom na 10000 m
izkazal mlajši mladinec Tadej Mirt,
bronasto medaljo pa je med pionirji
na 5000 m osvojil Vid Zevnik. V tej ka-
tegoriji je bil Miha Povšič peti, Lucijan
Sinkovič pa sedmi.

Brežiškarokometašice
mordacetoviJUifli
Rokometašice ŽRK Europrodukt Brežice
so končnico tekmovanja v 1.B državni
ženski ligi končale na drugem mestu in
se potegujejo celo za vstop v 1.A ligo.
V prvem delu tekmovanja so Brežičan-

ke v 14 krogih zabeležile 12 zmag in le
dva poraza in tako uvodni del sezone
prepričljivo zaključile na prvem me-
stu. Z dobrimi predstavami so nadalje-
vale tudi v končnici, od domačega ob-
činstva pa so se poslovile z zmago proti
ekipi Škocjana s 35:33, na zadnji tek-
mi pa so izgubile v Kranju. Drugo me-
sto v ligi naj sicer ne bi peljalo v viš-
j i rang tekmovanja, ob morebitni širit-
vi 1.A lige iz 10 na 12 ekip pa bi v njej
avtomatsko pristale tudi brežiške roko-
metašice. Za mlado ekipo bi bil to se-
veda velik uspeh.

Dvedirkiodpovedani
Druga letošnja dirka spidvejistov za dr-
žavno prvenstvo posameznikov, ki naj
bi jo 9. aprila izvedli na krškem šta-
dionu Matije Gubca, je bila po deve-
tih vožnjah B programa zaradi močne-
ga dežja prekinjena. Dirko so najprej

prestavili na naslednjo soboto, nato pa
dokončno odpovedali. Prav tako pa v
Krškem ne bo dirke za evropsko prven-
stvo parov, ki je bila predvidena za 7.
maj. Naslednja dirka v Krškem bo tako
Grand Prix 28.maja.

Junija plesni tumir
Krškoopan
Plesno glasbeni center Lukec Krško bo
v okviru letošnjega krškega občinske-
ga praznika v sodelovanju z Mladinsko
športno zvezo Posavje 12. junija orga-
niziral prvi mednarodni plesni tumir v
standardnih in latinsko ameriških ple-
sih Krško Open. Pričakujejo okrog 80
parov iz slovenskih klubov, pa tudi pare
iz sosednjih držav, s tumirjem, ki naj
bi postal tradicionalen, pa želijo popu-
larizirati pies v Posavju ter zagotoviti
nekaj sredstev za delovanje kluba.
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šport in rekreacija

Zmaga Katie Krejan
Posavski alpinistični klub se je s šestimi tekmovalci udeležil zadnjih
dveh tekem pokala vzhodne Slovenije v športnem plezanju v Ravnah
na Koroškem. Med cicibani je bil Tin Rabzelj peti in šesti, skupno pa je
zasedel peto mesto.
Ambrož Novak je le-
tos prestopil v kate-
gorijo mlajših dečkov
in bil na zadnjih dveh
tekmah osmi in sedmi,
skupno pa je ligo kon-
čal kot šesti. Družbo v
kategoriji mu je delal
Nik Škrlec, ki je bil
tokrat deseti in deve-
t i , skupno pa enajsti.
Starejša dekltca Kat-
ja Krejan je na prvi
tekmi stala na najviš-
j i stopnički, druge pa se ni udeležila in je ligo zaključila kot peta. Prav
tako se druge tekme ni udeležil Anže Zupančič, ki je bil na prvi šesti,
skupno pa sedmi.

Katja Krejan na zmagovalni stopnički

nasal v bol in v Trrinjm
10 članov Plesno glasbenega centra Lukec se je v Izoli udeležilo državnega
kvalifikadjskega tekmovanja v show plesih in stepu. Matic Drakulič in Sabi-
na Štajner sta prvič tekmovala med mladinci in zmagala, Matic pa je zmagal
še med mladinci solo. Med člani solo je debitiral tudi Luka Vodlan in prav ta-
ko zmagal. Kot debitantki sta zmagali tudi Špela Petrovič in Špela Lenič, na
drugo mesto pa se je uvrstila mala skupina v sestavi Sebastijan Vodlan, Ur-
ška Klakočar, Andreja Malus, Sarah Berkovič in Anja Oštrbenk.
Štirje Lukčevi pari pa so se v Trebnjem udeležili državnega kvalifikacijskega
turnirja v standardnih in latinsko ameriških plesih. Pri mlajših pionirjih D sta
bila Jan Gajski in Anja Bobnič tretja v ST in sedma v LA plesih, pri mlajših
mladincih C sta bila Edi Rostohar in Nina Rabzel tretja v ST in četrta v LA
plesih, pri mlajših mladincih B sta bila Jan Bahar-Petek in Tina Gajšek-Mur-
ko tretja v ST in četrta v LA plesih, pri mladincih A pa sta bila Simon Cerjak
in Maja Omerzel četrta v LA plesih.

Totavadke zaeete sezono
Selekcijske telovadke Gimnastičnega društva Rain Krško so se v Maribo-
ru udeležile prve tekme v letošnji tekmovalni sezoni. V kategoriji deklic
je obetavna Ana Vodeb v mnogoboju osvojila tretje mesto. V kategori-
j i mladink je ekipa v postavi Štus, Močivnik in Mižigoj ekipno zmagala.
V posamični mladinski konkurenci je bila Urška Štus v mnogoboju tret-
ja, Nika Močivnik je bila peta, zabeležila pa je tudi drugo oceno tekmo-
vanja na preskoku in bradlji ter tretjo oceno na parterju, Urška Mižigoj
pa je bila v mnogoboju osma.

Na tekmovanju v Ru-
šah pa se je najbolj
izkazala Ana Vodeb,
ki je v kategoriji de-
klic A1 programa v
mnogoboju osvoji-
la srebrno kolajno. V
kategoriji cicibank A
programa je bila La-
ra Žibert v mnogobo-
ju 19., Urška Ašič je
bila 24., Maruša Me-
telko 35., Vita Mo-
čivnik pa 36, ekipno
je bila ekipa cicibank

osma. V kategoriji mladink A1 programa je bila Rainova ekipa v posta-
vi Štus, Močivnik in Mižigoj ekipno druga, v posamični mladinski konku-
renci je bila Urška Štus v mnogoboju osvojila peta, Nika Močivnik šesta,
Urška Mižigoj pa osma.

Rainove telovadke na tekmovanju v Rušah

Lukčev par nad m t o v n alta
Lukčeva plesalca Luka Vodlan in Amadeja Plevel sta se udeležila ne-
uradnega svetovnega prvenstva za mladince v angleškem Blackpoolu.
Prvi dan sta uspešno nastopila v dunajskem valčku in bila med 186 pa-
ri dosegla 25., drugi dan sta bila v sambi med 221 pari 45., tretji dan
sta bila v standardnih plesih med 219 pan 38., četrti dan sta v tatinsko
ameriških plesih med kar 252 pan zasedla 68. mesto, zadnji dan pa sta
zelo dobro odplesala jive in se med 214 pan uvrstila na 40. mesto.

Atom Krškov U l g i
Po 18 zmagah in le dveh porazih v letošnji sezoni se je članski ekipi
Rokometnega kluba Atom Krško dva kroga pred koncem uspelo uvr-
stiti v 1.B rokometno ligo. V končnico so Krčani prišli s polnim izku-

pičkom točk in su-
vereno opravili s
prvima nasprotni-
koma, nato pa v
Kočevju izgubili
prvo tekmo v sezo-
ni. Naslednja pri-
ložnost za potrdi-
tev napredovanja
se jim je ponudila

čez dva kroga v Železnikih, a prav tako ni šlo, saj so Atomovci prika-
zali najslabšo igro v sezoni in izgubili. Na predzadnji domači tekmi
pa so vendarle premagali ekipo Kočevja in se uvrstili v 1.B ligo, kjer
jim bosta družbo delali še ekipi Sevnice in Dobove.

PrasenatiH vodOno Nafto
Nogometaši NK Krško Posavje so po
treh zaporednih porazih konec apri-
la dosegli dve zaporedni zmagi. Naj-
prej so v 24. krogu 2. SNL z golom Go-
rana Lazareviča z 1:0 premagali Dravi-
njo iz Slovenskih Konjic, nato pa so pri-
jetno presenetili še z zmago na gosto-

vanju pri vodilni drugoligaški ekipi Naf-
te iz Lendave s 4:2. En gol je prispeval
Damir Panic (skupno je v sezoni zadel
že osemkrat), kar tri pa Lazarevič, ki
je v sedmih spomladanskih tekmah za-
del že devetkrat. S 30 osvojenimi toč-
kami je krška ekipa na devetem mestu
na lestvici, do konca pa je še osem kro-
gov. Z zmago proti Livarju bi se prebili
na osmo mesto.

fl-HT
cenTER

Obrtna cona Leskovec

www.bfit.si
Informacije: 041 762001, www.bfit.si
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okolje in prostor

Eko tržnica v občini Krško Kostak
V šolah mladi pod vodstvom prizadevnih koordinatorjev raziskujejo, proučujejo in skrbijo za urejeno in čisto okolje v soli in okrog
nje. Kako to vemo? Veliko z njimi sodelujemo in v veselje nam je. Z različnimi dejavnostmi in skupnimi močmi skušamo vplivati na
starše in na ostale predstavnike krajevnih skupnosti, občin in širše okolje. Še posebej uspešni smo, kadar znamo svoje dejavnosti in
zaključke projektov posredovati širši javnosti. S takšno naravnanostjo lahko pomembno vplivamo na dosedanje razmišljanje in delo-
vanje ter pomagamo graditi sonaravni razvoj Slovenije in Evrope. Trajnostni razvoj, kot način življenja, pomeni graditev človekovih
vrednot, veliko mero strpnosti, medsebojnega spoštovanja ter sožitja z okoljem in naravo.

Naša vloga je iz'redno pomembna
predvsem pri ohranjanju okolja
in narave. Namenoma prevzema-
mo pomembno mesto pri izobra-
ževanju in ozaveščanju. Kako po-
teka naš čas z osnovnimi in sred-
njimi šolami v Občini? Predavamo
otrokom na solan in pomagamo z
gradivi tudi dijakom v srednjih so-
lan. V naravovarstvenih krožkih
se organizirajo ekološke ure, kjer
učenci pišejo, rišejo in se pogo-
varjajo o obravnavani problemati-
ki. Ob različni okoljevarstveni te-
mi nas pokličejo, da jim pri tern
pomagamo, omogočamo tudi kraj-
še ekskurzije, analize, oglede ob-
jektov in naprav na področju va-
rovanja okolja (čistilne naprave
v Kostanjevici in Brestanici, zbir-
ni center Spodnji Stari Grad, čr-
pališča pitne vode,...) V bodoče se
bomo še bolj potrudili in otrokom
ter njihovim mentorjem omogočili
naravoslovne delavnice, več pre-
davanj, izlete, obiske na dnevih
odprtih vrat, kjer se spoznavajo
z našimi dejavnostmi, med drugim

tudi usposabljanja za elektronsko
poslovanje.
Otroci radi sodelujejo pri zbiranju
odpadkov, torej pridno ločujejo
že na izvoru. Ena večjih je akcija
zbiranja plastičnih in kovinskih za-
maškov. V lanskem letu so jih sku-
paj zbrali kar celo tono. Na dan
zemlje, 22. aprila, je veliko sol
zbralo na tone papirja in temelji-
to očistilo okolico svoje sole s či-
stilno akcijo. Pozivamo vse zain-
teresirane institucije ali posamez-
nike, da se nam priključijo.

Če vas skrbi za okolje, če želite to jasno in glasno tudi izraziti, vas
pozivamo, da se nam v soboto, dne 28. maja 2005, pridružite pred
PC TA-BU Krško. Vse od 9.00 ure do 12.00 ure boste lahko z nami.

Udeležence vabimo, da se opremijo s plakati, transparenti in ta-
blami, ter da s seboj prinesete gradiva (npr. kratki opis okotjskega

problema, zgibanke, brošuri-
ce, pamflete, razglednice, sli-
ke...), ki j ih boste lahko deli-
li mimoidočim. Ker bo za ozvo-
čenje poskrbljeno, lahko pred-
stavniki lokalnih iniciativ pri-
pravijo tudi kratke (res krat-
ke) nagovore o svojih težavah.
Za glasbo in zabavo bo poskrb-
ljeno. Organiziran je tudi sre-
čolov, zato vas vljudno vabi-
mo, da se nam pridružite. Shod
vsekakor nudi eel kup možno-
sti, da se spoznamo med sa-
bo in mogoče celo organizira-
mo kakšne skupne akcije v pri-
hodnje.

Za zaključek do-
brega ' sodelova-
nja, nagrado učen-
cem in vzpodbu-
do za še tesnej-
še in prepotrebno
sodelovanje, vsa-
ko leto organizira-
mo izlet izbranih
učencev iz osnov-
nih šol naše obči-
ne, ki so se iz po-
dročja ohranjanja
okolja še posebej

izkazali. Tako bo tudi letos. Otro-
ci nam prinašajo veselje in doda-
ten zagon.

V letu 2004 je bil plod našega so-
delovanja projekt, katerega smo
poimenovali: »Koga okolje bri-
ga?«. 22. maja lani smo pred pod-
jetniškim centrom TA-BU Krško
predstavili javnosti EKO TRŽNICO.
Otroci iz vseh šol v občini Krško so
po stojnicah razstavili svoje izdel-
ke iz narave in ob glasbi ter s po-
vezovalko plesali, peli, igrali, re-
citirali, skratka veselo rajali na
temo varovanje okolja in skušali
osvestiti mimoidoče obiskovalce.
Prepričani smo bili, da je učinko-
vaia, okoljevarstveno izobraževa-
la, zato je postala tradicionalna.
Tržnica tudi letos nosi naslov »Ko-
ga okolje briga?«.

Zakaj so potrebne takšne akci-
je, kot je EKO TRŽNICA? Otroci
bi poudarili sledeče:

• ker želimo odraščati in žive-
ti v cistern, zdravem in prijet-
nem okolju,

• ker se želimo naučiti skrbeti
za zdravo in prijetno okolje,

• ker nam okolica naše sole da-
je veliko možnosti povezano-
sti z naravo in to želimo ohra-
niti zase in svoje potomce,

• ker želimo imeti vsi v naši šoli
dobre medsebojne odnose, ki
temeljijo na strpnosti, med-
sebojnem spoštovanju, prija-
teljstvu, priznavanju drugač-
nosti in lepem EKO jeziku

• ker imamo radi nove izzive.

POSVETILO ZEMLJI!

Zemlja je:

... morda edini planet v ve-
solju, na katerem je iiv-
Ijenje,

... lepa vila, ki želi, da jo
spoznamo in vzljubimo
njene krasote,

... oder, na katerem igra har-
monija življenja in pleše-
ta voda in zrak.

Mnogi od nas smo se na dan
zemlje, 22. aprila 2005, z raz-
nimi čistilnimi akcijami po-
svetili okolju in namenili te-
mu dnevu posebno pozornost.
Upam, da tudi vi.
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Bagradna križanka

Sava avto d.o.o.
Dolenji boštanj 60A
8294 BOŠTANJ
SLOVENIJA

Telefon: +386 (0) 78 16 33 20
Fax: +386 (0)78 16 33 25

E-pošta: sava. avto@siol. net

Poleg tehničnih pregledov, prodaje avtomobilskih
rezervnih delov in servisa
odsiej še nova ponudba -

vse za sport in prosti čas
v trgovini Intersport.

AVTOR:
MATJAZ
HLADNIK

ZMLETO
Ž1T0

LETALSKO
OPORlSČE

ZVEZE NATO
VITALUI

JOSIP
IPAVEC

5. MESEC

ČRNA
P U A C A

GLAS
SOVE

NAS
GLASBENIK

(ČARU)

VEZNIK

ZASUK,
OBRAT

Z U T O
JABOLKO

KRATEK
POŽIREK

GORA NA KOROŠKEM,
PODKATEROSPI

KRAU MATJAZ

PRETEPAČ,
RVAČ

JUŽNO-
AMERIŠKI
INOIJANEC

STEVILO
3,14...

PREBIVAL-
KAIRSKE

VELIKO
MORJE

KARAKTER.
CUD

QL. MESTO
MORAVSKE

ZASTOPNICA
PRIKRSTU,

KUMA
ALOJZ

GRADNIK

SPONKA

TEKOC
BOJNI
STRUP

N A D A L J E - 1 "
VANJE
GESLA

PRIVLAC-
NOST, MIK

PRODAJNI
IZDELEK

LOSČILO,
EMAJL

ODPRTINA
VSTENI

PRISTAS GI8ANJA.
KISEZAVZEMANA

NAQOTO PRI KOPANJU
IN ŠPORTU

[

ZACASNA
VLADAIZ

OFICIRJEV

IZTREBKI
ZWINE

KOSTUMO-
GRAFKA

VOGELNIK

CtOVEKZ
VEUKIMI

0ČMI
SMUCARK/T

EPER

NAJSLABŠA
SOLSKA
OCENA

PREIZKUS
ZNANJA

CEŠKO
OOROVJE

IGRAZ
LOPARJI,

PERJANICA

IT. MESTO
NA VODI

BIBUJSKI
OČAK

4. MESEC

RAČJI
SAMEC

DRZAVA
KOT

LASTNIK
PREMO-
ŽENJA

CARGO
IVAN

SLADEK
JUŽNI

SADEŽ

PODLAGA
ZATISK

ROMULOV
BRAT
ZBOR

DEVETIH
PEVCEV

MOSTV
BENETKAH

IVAN
SIVEC

IZVEDENEC,
EKSPERT

ANTON
TRSTENJAK

VOH

NEUMNICA

DARE
ULAGA

UStČJI
SAMEC

FRIDOUN
(KRAJŠE)

ZNAMKA
IT. VOZIL

FRAN
RAMOVŠ

KATOLISKA
ZGRADBA

VZKLIK PRI
BIKOBORBL

" DANSKA
IGRALKA
NIELSEN

IVO
ANDRlC

ENICA

*

OSEBNI
ZAIMEK

(MNOŽINA)

KUHALNICA
ZAMESANJE

POLENTE

ISAAC
NEWTON

CEPUI-
VOST

GL. MESTO
ZVEZNE

DRZAVE ZDA
GEORGIE

NIKOLA
TESLA

PERO
LOVSlN

KONTAKTI

SILVO
TERŠEK

GORAV
SRBIJI

ILOVICA

KREMA

ZNAMKA
BOAERJEV

GORENJE

KNJIGA
ZNANJA

PREPREKA,
BARIERA

PONOŠENA
CUNJA

SMILJAN
ROZMAN

FANT,
DEČEK

KNJIZEVNA
JUNAKINJA
KARENINA

BOJAN
ADAMlC

Geslo križanke pošljite do 20. maja 2005 na naslov: Posavski
obzornik, p.p. 288, 8270 Krško s pripisom »KRIŽANKA«. Med
reševalci s pravilnimi rešitvami bomo izžrebali dobitnike na-
slednjih nagrad, ki jih podarja Sava avto:

1. bon v vrednosti 5.000 SIT
2. bon v vrednosti 3.000 SIT
3. bon v vrednosti 1.000 SIT

Nagrajenci 88. številke:
1. Peter Simonišek, Pečice 5,

8272 Zdole
2. Stanka Krevelj, Vranje 16,

8290 Sevnica
3. Renata Vene, Gubčeva 8,

8270 Krško

Geslo 88. številke:

PIZZERIA
FONTANA
VNOVI
PODOBI
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okolje in prostor

V postopku izbora lokacije za odlagališče
NSRAO bo sodelovalo osem obcin

agenciia5arab

Na povabilo Agencije za radioaktivne odpadke (ARAO) je lokacijo za odlagališče nizko in srednje radioaktivnih odpadkov (NSRAO) na
svojem območju ponudilo osem občin: Krško, Brežice, Sevnica, Šmartno pri Litiji, Zavrč, Lenart, Velika Polana in Trnovska vas. Sa-
ma prijava za občino še ne pomeni nikakršnih obveznosti, saj občine lahko iz postopka izstopijo vse do trenutka, ko j e za lokacijo z
njenim soglasjem izdelan predlog državnega lokacijskega načrta.

ARAO je v začetku decembra 2004 povabila vse slovenske občine, razen
treh, ki so že vnaprej odklonile sodelovanje, da ponudijo lokacijo za od-
lagališče NSRAO na svojem območju in se vključijo v postopek izbora lo-
kacije. Do roka za oddajo prijav, torej do 5. aprila, je to storilo osem
naštetih lokalnih skupnosti.

Maja izürane najvec tri lokacijo
Do druge polovice maja letos bo ARAO izvedla primerjavo potencialnih
lokacij v prijavljenih občinah. Pri lokacijah bodo upoštevali njihovo pa-
sivno varnost, funkcionalno-tehnični, ekonomski, okoljski in prostorski
vidik ier vidik družbene sprejemljivosti. Postopek prostovoljnega pri-
javljanja občin omogoča, da naj bi med potencialnimi lokacijami ne bi-
lo družbeno nesprejemljivih lokacij, saj so bile izločene že pri razmisle-
ku o prijavi. Med kriteriji, ki naj med potencialno družbeno sprejemlji-
vimi lokacijami omogočijo vrednotenje pasivne varnosti, funkcionalno-
tehničnega (v tern okviru tudi aktivne varnosti), okoljskega, prostorske-
ga vidika in družbene sprejemljivosti so tudi taki, ki lahko potencialno
lokacijo izločijo iz nadaljnjega postopka kot nesprejemljivo. Pri med-
sebojnem primerjanju v vseh ozirih sprejemljivih lokacij pa bodo naj-
pomembnejši primerjalni vidiki stopnja družbene sprejemljivost, raven
pasivne varnosti in funkcionalno-tehnična ustreznost.
Izmed osmih prijavljenih občin oziroma njihovih ponujenih potencialnih
lokacij bo ARAO izbrala do tri občine, za katere bo ocenila, da je ver-
jetnost uspešnega zaključka lokacijskega postopka in dokončne potrdit-
ve lokacije odlagališča največja. Ostale občine ostajajo v postopku, le
da aktivnosti mirujejo.

Lokalno partnerstvo in raziskavo
Z do tremi lokalnimi skupnostmi z ocenjeno največjo verjetnost-
jo uspeha bo ARAO vzpostavila lokalno partnerstvo, kar bo obči-
nam omogočalo sodelovanje pri odločanju o izbiri lokacije odlaga-
lišča na svojem območju. 0 obliki dela, vsebini in načinu odloča-
nja, časovnem poteku in rezultatih sodelovanja na posameznih ko-
rakih se bosta dogovorili lokalna skupnost in ARAO. V teh občinah
bodo nato približno tr i leta potekale obsežne geološke raziskave, ki
bodo dale dodatne informacije o primemosti lokacij za gradnjo od-
lagališča ter informacije za projektiranje objekta, za izvedbo var-
nostne analize in presoje vplivov na okolje. Lokacija bi morala bi-
t i v skladu z Zakonom o varstvu pred ionizirajočimi sevanji in jedr-
ski varnosti potrjena do leta 2008, odlagališče pa mora začeti obra-
tovati do leta 2013.

Pravice jzbranih občin
Sama prijava k sodelovanju v postopku izbora lokacije za odlagališče
NSRAO za občino še ne pomeni nikakršnih obveznosti, dan je le prista-
nek za-začetek razgovorov z ARAO, za začetek vrednotenj in nato vzpo-
stavitev lokalnega partnerstva ter začetek raziskav in monitoringa oko-
Ija na območju občine.
ARAO bo začela obširne raziskave in monitoring okolja v največ treh
občinah. Vključitev drugih prijavljenih občin bi bila možna le ob more-
bitnem izstopu ene izmed prvih do treh izbranih občin ali pa ob iz te-
renskih raziskav izhajajoči ugotovitvi, da lokacija (oz. lokacije, če j ih

je več) v eni od občin ne ustreza-
(jo). Občine, v katerih bodo pote-
kale raziskave in iz njih izhajajoči
postopki, bodo pridobile določene
pravice: pravico do letnega nado-
mestila zaradi omejene rabe pros-
tora že v fazi izvajanja operativnih
terenskih raziskav (globinska vrta-
nja, jamska dela, ugotavljanje nič-
elnega stanja okolja) v višini tolar-
ske protivrednosti 233.118 EUR,
pravico do finančnih sredstev, ki j i
v času obravnave lokacije na nje-
nem območju kot potencialne lo-
kacije za odlagališče zagotavlja-
jo izvedbo neodvisnih študij, sve-
tovanj in preverjanj. Ob tern imajo
vse skupine in posamezniki pravi-
co predlagati svoja vrednostna iz-
hodišča, ki se j ih preveri v postop-
ku in ovrednoti rezultate, pa tudi
občina, v kateri se bodo raziska-
ve že začele, ima pravico kadarko-
li umakniti prijavo do trenutka, ko
je za lokacijo z njenim soglasjem
izdelan predlog driavnega lokacij-
skega načrta.Karta potencialnih območij za iskanje lokacije odlagališča NSRAO z vrisanimi prijavljenimi obänami
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Izredna seja občinskega sveta o Rudniku Senovo
Krško, 29. 3. 2005 - Občinski svet občine Krško je na svoji 4. izredni seji obravnaval poročilo o izvajanju programa zapiranja Rudni-
ka Senovo. Izredne seje so se udeležili tudi minister za gospodarstvo mag. Andrej Vizjak, poslanec DZ RS iz občine Krško Stane Pajk,
svetnik Državnega sveta RS Štefan Teraž, direktor rudnika Senovo v zapiranju Herman Kunej, predsednik sveta KS Senovo Jože Ribič,
predsednica civilne iniciative za Senovo Olga Košir ter člani komisije za pregled izvedenih del na rudniških površinah.

Prvotno poročilo o izvajanju programa zapiranja Rudnika Senovo v za-
piranju je Obänski svet občine Krško obravnaval na 20. seji, dne 8. 7.
2004. Obravnava nadaljevanja poročila je bila predvidena že na febru-
arski seji Občinskega sveta Občine Krško, vendar je bila točka umaknje-
na z dnevnega reda. Občinski svetniki so takoj po umiku točke iz dnev-
nega reda predlagali sklic izredne seje. Gradivo za nadaljnjo obravnavo
je pripravila Komisija za pregled izvedenih del na rudniških površinah,
ki jo je 22. 9. 2004 imenoval župan. Komisijo so sestavljali predstavniki
Občine Krško, KS Senovo, Rudnika Senovo v zapiranju, Savaprojekta Kr-
ško ter predstavnik Civilne iniciative za Senovo.

Po uvodni prestavitvi poročila komisije in daljši razpravi so svetnice in
svetniki sprejeli več sklepov, ki so jih razdelili po vsebinskih sklopih in
jih v nadaljevanju v celoti objavljamo. Ob tern so svetnice in svetniki
dodali še sklep v katerem od pristojnega ministrstva pričakujejo, da bo
upoštevalo predloge sklepov k osnutku Novelacije krovnega programa
Rudnika in da bo obänskemu svetu dostavilo predlog novelacije, in sicer
še preden ga bo sprejemala Vlada Republike Slovenije. Na osnovi pred-
loga novelacije želijo svetniki ugotoviti ali so zahteve obänskega sveta
upoštevane ali pa bodo potrebne še dodatne aktivnosti.

Izredne seje občinskega sveta so se udeležili tudi predstavniki KS
Senovo in senovske civilne iniciative.

Sklepi izradne soje oböinskoga sveta glada izvajanja programa Rudnika Senovo v zapiranju
Sanacija degradiranih površin
1. Področje degradiranih površin

naj se uredi tako, da bo podro-
čje omogočalo varno prehod-
nost za ljudi in živali, kar po-
meni, da je potrebno zagotovi-
ti tudi sanacijo udornin, ki so in
bodo nastajale kasneje.

2. Področje Reštanja z izvoznim
jaškom in strojnico ter ustrezno
površino, za morebitno postavi-
tev muzeja ali razstave tehnič-
nih predmetov, ki predstavljajo
posebnost Rudnika Senovo v za-
piranju d.o.o. (v nadaljevanju:
Rudnik), je potrebno urediti ta-
ko, da bodo omogočali varne
množične oglede.

3. Po prenehanju delovanja Rud-
nika je potrebno predati zem-
Ijišča novemu lastniku (verjet-
no Skladu kmetijskih zemljišč
in gozdov RS) tako, da bo za-
gotovljeno izvajanje in sredstva
za sprotno sanacijo območja.
Predvideno označevanje s ta-
blami in trakovi sicer predstav-
tja minimalni ukrep, ki ga odo-
bravamo, vendar pa ne moremo
nanj pristati, kot na edino mož-
no rešitev.

4. Območje Jalovišča - predviden
ukrep dokončne sanacije v sklo-

pu programa novelacije je v re-
du. Potrebno je izvesti dokonč-
no sanacijo in rekultivacijo.

5. Likvidacija rudniške železnice
mora potekati tako, da bo del
opreme, ki je značilna za to že-
leznico prenesena in postavlje-
na kot podlaga za razstavo na
področju Reštanja.

6. Področje Raven - funkcionalna
zemljišča je potrebno sanirati
tako, da bodo omogočala funk-
cionalno izrabo poslovnih pros-
torov, ki so namenjena proiz-
vodnji.

7. Pokrivanje škode na infrastruk-
turi na področju premikov zem-
Ijin.

Javna infrastruktura in prenosi
zemljišč ter zgradb v last Obä-
ne Krško
I.Vsa javna infrastruktura (ceste

in dostopne poti), ki je potreb-
na za vzdrževanje degradirane-
ga območja, mora biti izvede-
na pred prenehanjem delovanja
Rudnika. Ta javna infrastruktu-
ra mora po zaprtju rudnika pre-
iti na novega lastnika tega ob-
močja.

2. Ceste, ki so lokalnega značaja
in potekajo po zemljišču, ki je v

lasti Rudnika naj se, v kolikor to
še ni storjeno, dokončno brez-
plačno prenesejo na Občino Kr-
ško.

3.V last Občine Krško naj se po
zaprtju Rudnika dokončno pre-
nese tudi upravna zgradba Rud-
nika.

4. Za prenos zemljišč na Občino
Krško so bile predlagane 103
parcele. 42 jih je še spornih
in jih je potrebno po hitrejšem
postopku še rešiti.

Ohranitev kulturne dediščine
nekdanje dejavnosti Rudnika
1. Država, ki je lastnik Rudnik mo-

ra zagotoviti, da Ministrstvo
za kulturo strokovno opredeli
opremo, ki je specifična za to
rudarsko področje in jo je po-
trebno ohraniti.

2. Rudnik mora poskrbeti, da se
tako opredeljeni strojni ele-
menti prestavijo na področje
Reštanja, se konzervirajo in za-
ščitijo pred vremenskimi vplivi
(začasno pokritje).

3. Izvozni jašek in strojnica naj se
ohranita v skladu s programom
osnutka dopolnitve novelacije
(točka 57/1, prvi odstavek).

4. Celoten kompleks (izvozni ja-

šek, strojnica in območje na ka-
terem bodo deponirani tehnični
predmeti) naj ostane v lasti dr-
žave, z možnostjo uporabe za-
interesiranim organizatorjem
razstave ali muzeja.

Področje podzemnega dela rud-
niškega kompleksa
1. Obänski svet ne more strokov-

no obravnavati sanacije rudni-
ških podzemnih rovov, zato o
tern ne more dati svojega mne-
nja.

2. Obänski svet Občine Krško
predlaga, da strokovne institu-
cije opredelijo možnost črpanja
pitne vode in vode za ustekleni-
čenje tudi po zaprtju Rudnika,
zato mora biti omogočena var-
na in preprosta dostopnost v ja-
mo za te namene tudi po zaprt-
ju rudnika.

Nadomestna delovna mesta
1. Lastnik Rudnika mora v progra-

mu zapiranja rudnika opredeliti
sredstva za razvoj trajnih nado-
mestnih delovnih mest na Seno-
vem z okolico, ki bodo zagotav-
Ijala nadaljnji gospodarski raz-
voj kraja. Od lastnika Rudnika
zahtevamo, da vodstvo Rudnika

ObzorniK april 2005 21



iz občine Krško

s pomočjo Občine Krško in Kra-
jevne skupnosti Senovo izvaja
aktivnosti za vzpostavljanje no-
vih delovnih mest, s katerimi bi
trajno nadomestili ukinjena de-
lovna mesta, kar je eden od ne-
obhodnih pogojev za nadaljnji
razvoj Senovega.

2. Na področju Raven mora Rud-
nik omogočiti, da bodo zgrad-
be, namenjene proizvodni de-
javnosti, čimprej oddane v tra-
jen najem oziroma odkup.

Odškodnine za nepopravljive
škode
1. Občinski svet zahteva, da se za-

radi sožitja s krajani čimprej
ocenijo in izplačajo nepoprav-
ljive škode, ki so nastale kot

posledica rudarjenja.
2. Lastnik Rudnika mora zagotoviti

potreben trajen vir sredstev za
odškodnine tistih škod, ki bodo
zaradi posledic rudarjenja na-
stale po zaprtju rudnika.

Ostalo
1. Vladi Republike Slovenije pred-

lagamo, da ustanovi neodvis-
no izvedensko komisijo za pre-
gled izvedenih del na objektih
in infrastrukturi z namenom,
da ugotovi ali so izvedena de-
la kvalitetno in v celoti dokon-
čana.

2. Novelacijski program, ki ga
je predlagal Rudnik ne zaje-
ma vseh elementov začetne-
ga krovnega programa o zapi-

ranju in sanaciji, zato zahteva-
mo da se izdela »nov novelacij-
ski program« za dokončanje sa-
nacije Rudnika na osnovi začet-
nega krovnega programa. Pro-
gram naj vsebuje terminski in
finančni del.

Kot ključnega pomena je Občin-
ski svet Občine Krško sprejel na-
slednje sklepe:
1. Lastnik Rudnika mora v progra-

mu zapiranja rudnika opredeliti
sredstva za razvoj trajnih nado-
mestnih delovnih mest na Seno-
vem z okolico, ki bodo zagotav-
Ijala nadaljnji gospodarski raz-
voj kraja. Od lastnika Rudnika
zahtevamo, da vodstvo Rudnika
s pomočjo Občine Krško in Kra-

jevne skupnosti Senovo izvaja
aktivnosti za vzpostavljanje no-
vih delovnih mest, s katerimi bi
trajno nadomestili ukinjena de-
lovna mesta, kar je eden od ne-
obhodnih pogojev za nadaljnji
razvoj Senovega.

2. Novelacijski program, ki ga
je predlagal Rudnik ne zaje-
ma vseh elementov začetne-
ga krovnega programa o zapi-
ranju in sanaciji, zato zahteva-
mo da se izdela »nov novelacij-
ski program« za dokončanje sa-
nacije Rudnika na osnovi začet-
nega krovnega programa. Pro-
gram naj vsebuje terminski in
finančni del.

Qbcinski svet o lokaciji nove knjižnice in o HE Krško
Krško, 20. 4. 2005 - Svetnice in svetniki Občinskega sveta občine Krško so na 28. redni seji sprejeli sklep o izboru lokacije za gradnjo
nove knjižnice v Krškem. Po seznanitvi s študijo, v kateri je bila ocenjena primernost lokacij, je bila sprejeta varianta A3, ki pred-
videva novogradnjo na območju med Hočevarjevim trgom in Šofersko ulico ter za objekti ob CKŽ in pobočjem Trške gore. Obdnski
svet je občinsko upravo zavezal, da zemljišča za gradnjo knjižnice pridobi do 31.12.2005. Rešitve za umestitev objekta knjižnice v
prostor, oblikovanje le-tega ter ureditev okolice, bodo izbrane z javnim natečajem. Izbrana rešitev bo osnova za izdelavo prostor-
skega akta.

Občinski svet občine Krško je potrdil tudi stališče k variantni rešitvi -
varianta 2, ki predvideva gradnjo Hidroelektrarne Krško pri Sotelskem.
Izbrana variantna rešitev - varianta 2 mora upoštevati sklep Občinskega
sveta Občine Krško, s katerim je bila na prejšnji seji potrjena varianta
poteka cestnega omrežja sever - jug na območju mesta Krško (obvozni-
ca Krško) in da se izbrana varianta vključi v Državni lokacijski načrt za
Hidroelektrarno Krško. Državni lokacijski načrt za Hidroelektrarno Kr-
ško mora vsebovati tudi prostorskö rešitev v Zatonu, in sicer v skladu z
rešitvami, ki so opredeljene v Ureditvenem načrtu Zaton.

V okviru dnevnega reda je občinski svet obravnaval in sprejel porod-
lo o vamostni problematiki v občini Krško za leto 2004 in podprl pbbu-
do za ustanovitev skupnega posvetovalnega telesa za varnost občanov
občine Krško.

Občinski svet je izdal soglasje k ceni storitve Pomoč na domu v letu
2005, ki je izračunana po določbah Pravilnika o metodologiji za obliko-
vanje cen socialnovarstvenih storitev za vodenje pomod na domu in za
neposredno izvajanje storitve pomoč na domu. Ob tem so svetnice in
svetniki sprejeli tudi sklep o dolodtvi subvencije iz sredstev proračuna
občine Krško k ceni storitve.

V nadaljevanju seje se je Obdnski svet obdne Krško seznanil z vsebino
dopolnjenega predloga Ureditvenega načrta Senovo, ki ga je izdelal na-
črtovalec Topos Dolenjske Toplice, in se strinjal, da se predlagana vse-
bina dopolnjenega predloga Ureditvenega načrta Senovo ponovno javno
razgrne za čas 15 dni ter v času javne razgrnitve organizira ponovna jav-
na obravnava. Pripombe in predloge k ponovno javno razgrnjenemu do-
polnjenemu predlogu Ureditvenega načrta Senovo se lahko podajo pisno
ali ustno na javni obravnavi, kot zapis v knjigo pripomb in predlogov na
mestu javne razgrnitve ali posredujejo v pisni obliki Obdni Krško, Od-
delku za urejanje prostora in varstvo okolja, CKŽ 14, Krško.

Svetnice in svetniki so odločali tudi o prerazporeditvi proračunskih sred-
stev in zagotovili dodatna sredstva v posebnem delu proračuna Obdne
Krško zä leto 2005, in sicer za nakup zemljišča za zaokrožitev IC Vrbina
in nakup zemljišča na območju PC Drnovo.

Obdnski svet je še sprejel dopolnitev odloka o merilih za določanje
plač direktorjev javnih zavodov, katerih ustanovitetjica je Obdna Kr-
ško in sklep o izdaji soglasja k predlagani določitvi količnika za določi-
tev osnovne place direktorja javnega zavoda Galerija Božidar Jakac Ko-
stanjevica na Krki.

Pred glasovanjem o delovni uspešnosti direktorjev javnih zavodov s po-
dročja družbenih dejavnosti je bila seja prekinjena.

Valvazorjeva knjiinica v Krškem
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Ustanovitev Lokalne akcijske skupine za proprečevanje zasvojenosti
v občini Krško

- % ^

»Droge? Ah, kje pa. To se dogaja drugim, nam ie ne/« Vam zveni
znano?
Če bi to držalo, potem lahko preprosto zaključimo, da ni nikjer osebe,
ki bi imela tovrstne težave. Lepo, problem rešen. Nam se to ne dogaja,
zato tega ni in nam o tern ni treba govoriti. Lepa pravljica, ni kaj. A ro-
ko na srce, to se dogaja tudi našim mladostnikom, partnerjem, prijate-
Ijem, znancem, sosedom ali someščanom, zato je skrajni čas, da si ne-
hamo zatiskati oči in priznamo, da se lahko zgodi tudi nam.

Živimo namreč v svetu, ki narekuje hiter tempo življenja, ki izredno
preferira materializem in individualizem za ceno medosebnih odnosov
in dejstvo je, da so v tej družbi ravno mladi najbolj dovzetni za različ-
ne sugestije, saj so izpostavljeni številnim pritiskom okolja. Ker želimo
v občini Krško mladim omogočiti čimbolj kvalitetno in razgibano odra-
ščanje, ki jim bo v pomoč pri oblikovanju samozavesti in pozitivne sa-
mopodobe, je bila s strani nekaterih strokovnjakov podana pobuda za
ustanovitev koordinativne skupine, ki bo usklajeno delovala na podro-
čju preprečevanja zasvojenosti.

Iz tega razloga je bila s sklepom župana, 16. 2. 2005, imenovana lokal-
na akcijska skupina za preprecevanje zasvojenosti v občini Krško (v na-
daljevanju LAS), ki je pooblaščena za koordinacijo, svetovanje in spod-
bujanje aktivnosti na lokalni ravni, s ciljem preprečevanja zasvojenosti
in zmanjševanja škode zaradi uporabe drog. LAS sestavljajo predstav-
niki devetih institucij (Občina Krško, CSD Krško, PP Krško, ZD Krško, MC
Krško, Osnovne šole, srednja šola, ZD Brežice ter ZZV Novo mesto), ven-
dar so k sodelovanju vabljeni tudi predstavniki drugih vladnih in nevlad-
nih organizacij ter vsi zainteresirani posamezniki, saj je pri celostni ob-
ravnavi problematike potrebno sodelovanje širše lokalne skupnosti.

V začetku aprila je bila sklicana prva seja LAS, na kateri je bila za pred-
sednico izbrana Zdenka Junkar Žveglič, socialna delavka pri CSD Krško,
za njenega namestnika pa Robert Ostrelič, direktor MC Krško. Nadalje
so se člani dogovorili tudi o planu dela, v okviru katerega so bili oprede-
Ijeni naslednji kratkoročni cilji LAS:
1. Izvedba raziskovalne dejavnosti.
2. Nabor obstojeäh preventivnih in kurativnih programov.
3. Promocija ter osveščanje širšega lokalnega prebivalstva.
4. Predlogi kratkoročnih aktivnosti in projektov, ki bi se jih LAS lotil v so-

delovanju s posamezno organizacijo članico in ostalimi institucijami.
5. Na podlagi opravljene raziskave doloätev konkretnih ciljev in pripra-

va akcijskega načrta za prihodnje leto.

Sedež LAS se nahaja v Mladinskem centru Krško, CKŽ 105, 8270 Krško,
kamor se lahko obrnete po informacije glede delovanja LAS. Prav tako
se lahko z morebitnimi vprašanji obrnete na elektronski naslov :
miriana.klinec@mc-krsko.si ali telefonsko številko 07/48 82 287 (Mir-
jana Klinec).

Za vsa vprašanja in težave povezane s problematiko dovoljenih in
nedovoljenih drog se lahko obrnete tudi na elektronski naslov:
namserola@mc-krsko.si. kjer vam bo odgovarjala Zdenka Junkar
Žveglič, dipl. soc. delavka. Vsa vprašanja in odgovori so zaupne na-
rave.

Mirjana Klinec, Zdenka Junkar Žveglič,
koordinatorka LAS predsednica LAS

ob 1. maju -prazniku dela!
Župan občine Krško Franc Bogovič s sodelavci

PRVOMAJSKO SREČANJE S KRESOVANJEM

Vabimo krajanke in krajane že na
22. tradicionalno praznično srečanje

ob prazniku dela, 1. maju,
ki bo v soboto, 30. aprila 2005,

s pričetkom ob 18.00 uri
pri Lovskem domu na Trški gori v Krškem.

Za praznično razpoloženje ob poskrbel Pihalni orkester Videm in
ansambel MARJANA KOČEVARJA, člani Lovske družine Krško pa bodo
pripravili srnin gotaž ter ostalo pestro ponudbo hrane in pijače.

Čestitamo ob prazniku dela, 1. maju.

KRAJEVNA SKUPNOST MESTA KRŠKO
LOVSKA DRUŽINA KRŠKO

ObzorniK april 2005 23



iz oboine Krško

VARNOST V CKSINEM PROMITl
j Svet za preventivo

in vzgojo v cestnem prometu
občine Krško

Kako varno kolesariti?
Prihaja sezona kolesarjenja po javnih cestah in aktualno je vpraša-
nje, ali smo dovolj pripravtjeni za varno vožnjo. Osnovni pogoj za
varno udeležbo s kolesom v cestnem prometu je ustrezna oprema ko-
lesarja in brezhibno kolo. Za opremo po zakonskih predpisih se šte-
je, da je kolesar opremljen z ustrezno vamostno čelado. Seveda pa
je tudi pomembno, da ima ustrezno obutev in oblačilo, po možnosti
svetle barve, eventuelno tudi z odsevajočimi našitki. Kolo moramo
pred uporabo vedno pregledati in preveriti njegovo tehnično stanje.
Obvezno mora biti brezhibno, kar pomeni, da ima pravilno nastavlje-
ni obe zavori, luč za osvetljevanje ceste in pozicijsko luč. Zelo pri-
poročljivi so tudi odsevniki na prednjem in zadnjem delu kolesa tudi
na pedalih ali celo na kolesih ter zvočna naprava.
Kolesar v javnem prometu naj bi bil poučen o prometnih prepisih,
kar pomeni, da če nima vozniškega dovoljenja, da ima vsaj potrdilo
o opravljenem kolesarskem izpitu, sicer pa mora neukega kolesarja
spremljati usposobljen kolesar. Na javni cesti mora kotesar spoštova-
ti prometno zakonodajo tako kakor vsi ostali udeleženci v cestnem
prometu. Voziti mora po za to zgrajenih kolesarskih površinah, kjer
teh ni, pa voziti ob desnem robu smernega pasu, največ en meter
od roba vozišča. Skupina kolesarjev je dolžna voziti v kotoni drug za
drugim na ustrezni varnostni razdalji, to je najmanj toliko metrov,
kolikor je njihova hitrost v m/s.

Najnevarnejša vožnja je med drugim vožnja skozi križišča, zaradi
česar j i moramo nameniti posebno skrb. Pred križiščem moramo bi-
ti posebno zbrani, da registriramo prometno signalizacijo in se pra-
vočasno pripravimo ob doslednem upoštevanju prometnih pravil ter
postavljenih znakov. Če v križišču brez prometnih pasov zavijemo le-
vo, moramo na ustrezni razdalji kakšnih deset do petnajst metrov
pred zavijanjem opazovati promet za seboj in v kolikor je vozilo v
neposredni bližini, nadaljujemo z vožnjo ob desnem robu (ne spre-
minjamo smeri), takoj za njim (če je zagotovljena varnost) pa na-
kažemo svojo namero s pravokotno iztegnjeno roko in se postopno
usmerimo proti sredini cestišča. Pred samim zavijanjem naj bi pre-
vozili še dva do tri metre naravnost, pri tej vožnji pa še enkrat usme-
rili pozornost nazaj (vzvratno). Tako se prepričamo, če je zagotov-
ljena varnost in v pravem loku zavijemo na desno stran vozišča in na-
daljujemo z vožnjo. Enak postopek velja tudi za desno zavijanje, s
tern da pred samim zavijanjem opazujemo desno in nadaljujemo z
vožnjo. V križiščih, kjer so označeni prometni pasovi, je vožnja ne-
koliko enostavnejša, vendar je kljub temu potrebno pred usmerja-
njem opazovati promet in se varno usmeriti na ustrezen prometni
pas. Če je prometni pas namenjen eni smeri vozil, se usmerimo na
sredino, če pa je za dve smeri, se držimo tistega roba prometnega
pasu, v katero smer zavijamo. Za vsakega udeleženca v prometu je
bistveno, da vozi zbrano, da dosledno upošteva prometno signaliza-
cijo in pravila ter da je predvidljiv v svojih namerah, ki morajo biti
razumljive za ostale udeležence v prometu.

V svojem vsakodnevnem življenju smo navajeni, da napake lahko
popravljamo, v prometu j ih, žal, ne moremo, zato je toliko bolj po-
membno, da smo vedno in povsdd strpni, preudarni ter odgovorni
udeleženci v cestnem prometu.

Predsednik SPV Občine Krško
Ivan Petrišič

Izlet v Ptaiico
Pred nekaj dnevi nas je gospa ravnateljica sklicala na skupni sestanek.
Zbrali smo se učenci iz različnih razredov. Razložila nam je, da nam
je Zavarovalnica Triglav omogočila nagradni ogled smučarskih skokov v
Planici. Zelo smo se razveselili in komaj pričakovali petek. Že zgodaj
zjutraj smo se toplo oblečeni zbrati pred šolo. Polni pričakovanj smo
se vkrcali v avtobus, kjer smo se najprej prešteli in udobno namestili.
Vožnja je bila zelo dolga, a smo se v avtobusu zabavali z glasbo in sa-
lami. Po nekaj prometnih zastojih nas je šofer uspešno pripeljal na že-
leni ci l j.
Že na začetku so nas razveselili sonce in veliki oglaševalni baloni. Ko
smo izstopili, smo nekateri v skupinah skušali priti do velikega šotora,
kjer so nam podarili rdeč šal, ki je bil kasneje tudi vstopnica za priredi-
tev Z glavo na zabavo. Postregli so nam s hrenovkami in prilogo, odže-
jati pa smo se s toplim čajem. Še pred začetkom kvalifikacij smo si lah-
ko na bližnjih stopnicah kupili rekvizite za navijanje ali razne spomin-
ke. Ko so se skoki začeli, smo si našli dobro opazovalno mesto in nestrp-
no čakali naše skakalce. Videli smo lahko kar nekaj dobrih skokov in se
na koncu veselili ob uvrstitvi petih stovenskih »orlov«. Bilo je zelo vroče
zato se nismo prav nič veselili gneče, ki je sledila pred šotorom, kjer se
je odvijala prireditev. V šotoru so nam podarili pijačo in tudi prigrizek.
Ogledali smo si lahko nastop skupine Five, znamenite Alye z njenim ben-
dom in na koncu nas je razveselila Generacija nula, nula. Ker se je bli-
žal čas odhoda, smo se odpravili proti našemu avtobusu. Ko smo bili vsi
zbrani, smo se polni vtisov vrnili v Sevnico.
Ta dan je bil krasno doživetje, zato upam, da bo naša sola še kdaj de-
ležna takšne nagrade.

Maja Bojič, 8.d
Osnovna sola Sava Kladnika Sevnica

Učna ur a v prometu
Policisti policijske postaje Brežice so 5. in 6. aprila skupaj z Združe-
njem šoferjev in avtomehanikov (ZŠAM) sodelovali pri izvedbi preven-
tivne akcije Učna ura v prometu, ki se je je udeležilo 210 učencev tret-
jih razredov devetih osnovnih šol občine Brežice: Artiče, Bizeljsko, Bre-
žice, Cerklje, Dobova, Kapele, Globoko, Pišece in Velika Dolina. Akcija
je odziv ZŠAM in policije na problematiko vamosti otrok v cestnem pro-

metu, sestavljena pa
je bila iz treh sklopov:
varna udeležba v pro-
metu kot pešec, kjer
so se učenci v sprem-
stvu vodje policijske-
ga okoliša (VPO) spre-
hodili po mestnih uli-
cah, obnovili pozna-
vanje prometnih pra-
vil, prometnih zna-
kov in praktično izve-
dli prečkanje različnih

tipov križišč; ogled avtobusne postaje Brežice in praktična udeležba v
prometu kot potnik v avtobusu, med katero so jih opozorili na obnaša-
nje na avtobusu, pravilno vstopanje in izstopanje, uporabo varnostnih
pasov; predstavitev policijske opreme na PP Brežice, kjer so jim poli-
cisti razstavili in pokazali različno policijsko opremo, se z njimi pogo-
varjali o vamosti, obnašanju v prometu, samozaščitnem obnašanju in
jim tudi razdelili zloženke s preventivnih materialom. Ob zaključku so
si lahko ogledali še praktično uporabo policijskega psa. ZŠAM je vsem
udeležencem razdelil kresničke, po končani akciji pa so učence pova-
bili, da narišejo risbe na temo Učna ura v prometu. Odbor za izvedbo
akcije bo izdelke pregledal in pet najboljših nagradil s praktičnimi na-
gradami. P.P.

Varno prečkanje ceste v spremstvu poli-
cista
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mladi

Mlatim ni varan za okoQe
Ob dnevu Zemlje, ki ga obeležujemo 22. aprila, sta Klub posavskih štu-
dentov in Agencija za mlade Punkt s pomočjo podjetja Kostak in ob so-

delovanju Mladinske
športne zveze Posav-
ja in Dijaške skup-
nosti Posavja izvedla
čistilno akcijo Mladi
za čisto Krško. Drugo
tovrstno akcijo - lani
so čistili staro mest-
no jedro Krškega -
so namenili športnim
igrisčem ter temeljito
očistili okolico igrišča
Šajspoh in igrišča pod

krškim MC-jem, t . i . ŠRC Milka. Akcije se je udeležilo 24 mladih, ki so ta-
ko pokazali, da j im ni vseeno za okolje, v katerem živijo. P.P.

Materinski dan v Podbočju
Na OŠ Podbočje smo pripravili prireditev, s katero smo želeli obeležiti
materinski dan. Starši so pajprej prisluhnili predavanju z naslovom Ču-
stvena inteligenca, nato pa so si ogledali program, v katerem so sode-
lovali vsi učenci od 1. do 8. razreda. Zgodba je pripovedovala o pikapo-
lonici, ki je izgubila svojo mami-
co. Na papir je narisala svojo ma-
mico in jo kazala drugim. Najprej
je pevski zbor zapel pesmico, na-
to so plesalke zaplesale svoj pies,
nekateri učenci so peli in plesali,
drugi pa recitirali in igrali na raz-
lična glasbila, a ko jih je pikapo-
loniea vprašala, če so videli njeno mamico, so vsi odkimali. Pikapolo-
nica je bila žalostna in je raztrgala zelo lepo risbico, saj je mislila, da

njene mamice ni nihče prepoznal,
ker jo je tako grdo narisala. Kma-
lu zatem so prišli otroci in j i pove-
dali, da so našli njeno mamico. Pi-
kapolonica je našla svojo mamico
in otroci so j i še zapeli lepo pes-
mico. Na prireditev je prišlo veli-
ko mamic in babic. Na koncu smo
vsi učenci poiskali svoje mamice
in j im poklonili rožice.

Maja Lamovšek,
Maja Urbane in Katarina Šutar

Novinarski krožek OŠ Podbočje

Oästtno svoj kraj
V Podbočju smo pripravili čistilno
akcijo, ki je potekala pod naslovom
»Očistimo svoj kraj«. Pobudnica ak-
cije je bila osnovna sola, ki je k so-
delovanju pritegnila vsa društva v
kraju. Učenci od prvega do osmega
razreda so se skupaj z uäteljicami
razdelili v skupine in se tako podali
v vse vasi celotne krajevne skupno-
sti Podboqe. Kljub slabi vremenski
napovedi smo se dela lotili z veliko

Planica
V skupini radi se dobimo,

se druženja veselimo,
radi se smejimo in igramo

ter veselo klepetamo.

Najbolj nas razveseli,
ko slovenska himna zadoni,

ko skoči naš junak,
na ves glas

vsi zakličemo prvak.

Vsak od nas je zgodba zase,
vsak ima pač svoje špase,

eni so gledali skoke ves čas,
drugi pa zapeli z Aljo na ves

glas.

A na koncu vsi .smo srečni bili,
da smo v Planici se znašli.

Janja Račič
8. c devetietke

Osnovna sola Sava Kladnika
Sevnica

dobre volje in trdno odločeni, da odstranimo predvsem vse smeti, ki so se
nabrale skozi leto. Otroci so pridno pobirali in odstranjevali vso navtako, ki

je kvarila okolico.
Naše zadovoljstvo je bilo popol-
no, ko so se pred nami zvrstile
nabito polne plastične vrečke za
smeti. Navdušenja nad oprav-
Ijenim delom nam niso pokvari-
le niti dežne kapljice, ki so obe-
tale deževno soboto. Pričakovali
smo le veeji odziv krajanov, saj
pravijo, da se otroci lepih navad
nauäjo od starejših.

Janja Rostohar

0 prostovommii delu madh
Zveza prijateljev mladine (ZPM) Krško je v okviru festivala prostovolj-
stva mladih in ob mednarodnem dnevu mladih prostovoljk in prostovolj-
cev v Mladinskem centru Krško pripravila okroglo mizo na temo pros-
tovoljno delo mladih.
Na njej so se s ples-
no-glasbenim nasto-
pom predstavili mla-
di prostovoljci krške
ZPM, v družbi gene-
ralne sekretarke ZPM
Slovenije Majde Štruc
ter izkušenih prosto-
voljcev Primoža Jam-
ska in Saša Kroneger-
ja pa so govorili o mo-
tivih, ki mlade ženejo
k prostovoljnemu de-
lu, predstavili so se
organizatorji in men-
torji prostovoljnega dela ter javni zavodi, društva in zveze, ki v svo-
je programe in projekte vključujejo mlade prostovoljce, izmenjali pa
so tudi izkušnje, kako nagovarjati mlade k prostovoljstvu in kako jih pri
tern obdržati. P.P.

Prostovoljci Zveze prijateljev miadine Kr-
ško med glasbenim nastopom

Aljaž in Andraž mod p r v M š t i r M
Aljaž Novak in Ar.draž Pacek iz vrtca pri OS Raka sta se pod mentor-
stvom Renate Jenkole udeležita državnega tekmovanja mladih tehnikov
v Ljubljani, ki je bilo letos prvič namenjeno tudi tekmovalcem iz vrtca
in prve triade osnov-
nih šol, mladi pa so
konstruirali kopno vo-
zilo po lastni izbiri iz
lego kock. Med dva-
najstimi udeležen-
ci, ki so imeli uro in
pot časa za sestavlja-
nje vozila, sta Aljaž in
Andraž osvojila tretje
oziroma četrto mesto.
Otroci iz raškega vrtca
pa so tudi izvirni risar-
j i , saj si je Andraž Pa-
cek pod mentorstvom Tatjane Bajc februarja z risbo Plesoča krava pri-
dobil naslov "Naj slikar meseca".

ObzormK

Mentorici Tatjana Bajc in Renata Jenkole
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TRÜRSTVO

PODALJŠEVANJE LAS
UTRJEVANJE NOHTOV
MODNO LIČENJE

HHHRICE

^HnB^uimDek s.p.

•BM-SMS: 031 428 258

nLOTggiBsHilen, nntancen' i >

f ;>* » www. AISfiJcinSTOtBo com
e -mail: alenua@dlBiMnstudio.com

E IN _*••

BIP*
*̂1 *

IZKORISTITE
KUPON

-10% prviobisk

•a
"INZENIRING *

- novogradnje ,^
- 3radbeni servis

• izvedbe na ključ
- fasade

- zunanja ureditev
- ostala sradbena dela

/Artiče 10a/ 8 9 5 3 Artiče
Tel./Fax: 07/49 56 909

qsm: 070 464 955

^MM\
Z VAMI ŽE 40 LET

CKŽ 65A, 8270 KRŠKO,
Tel.:07/49 02 560,
Fax:07/49 02 571

Poslovalnica SENOVO:
Tel.: 07/49 79 121

- Bogat darilni program
- Rezano cvetje, lončnice in enoletnice
- Poročna in žaina dekoracija
- Semena, gnojila in vse vrste substratov

OBIŠČITE NAS IN PRESENEČENI BOSTE NAD PONUDBO!

- okulistični pregledi
- kontaktne leče
- korekciski okvirji

Mloovo 1 „S250 @7®ž9c®
1 Tel.: 07/499-22-33

"TWMMMä^pM,

- BTV-VT1DEÄ SERVIS

- ALJ^KMPn SlSTEi^Il

www.tel8at.sl, e-mall: telsat@siol.n8t
CPB 20,8280 BPestanlca, tal.: 07/49-73-5UD

MICRA
VODENJE POSLOVNIH KNJIG

Tel.: 07 / 30 82 680, Fax: 07/ 30 82 681
^ Gsm: 041/773 456 ^

Irena Colarič s.p., Novomeška cesta 11,
Šentjernej (stavba nasproti tovarne Krka)

EUROPRODUKT
Ik. GRADBENI CENTER Ä

VSE ZA GRADNJO

[NAJNIŽJE CENE V APRILU:
- ŽAGAN LES IN OPAŽ
- TONDACH strešne opeke
- TIM fasade demit *

-CEMENT 50kg, 1.190,00 SIT |Globoko 50a, 8254 Globoko
Tel.: 49 94 602, gsm: 051 344 565

Kupljeno blago vam na vašo željo tudi dostavimo.

IÜS BREŽICE d.Q.o,

1 - izdelava hidravli^mi%ev| 1
- prodaja in sei*Vls motorniti •

kosäuggiag in škropilnicV

IBJLeii. ^ M ^ ^ I T y I * ' T^M * ^ 1 I B V I

^ekin
\ULKAMZERSTV0,

AVTOMARKET, BAR,
R0CMAVT0PRALWCA

CKŽ 132 B, 8270 KRŠKO » ^
TEL: 07/490 34 70, FAX: 07/490 34 71,

GSM: 041/697 839

Raiffeisen
KREKOVA BANKA

Ugodni krediti
Potrošniški do 6 let
Stanovanjskl do 15 let
Hipotekarni do 20 let

Nizke obresti, poplačilo
starih neugodnih kreditov!
Svetovanje na domu ali kjer se dobro počutite!
Hitre in enostavne rešitve finančnih zadreg!

050 633 918
Pokličite vašega mobilnega bančnika
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www-kovintrade-si
www•kz-krsko•si
www-nusaderenda-com
www-mlinkatic.com
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www•inobrezice-com
www-mlinarstvo-com
www-pivnicaapolon.com
www•ski ad-nek•si
www•rbresman • si
www-delta-team-com
www-rikoribnica-com
www-alenkinstudio-com
www-zobozdravstvo.com
www-vinamastnak-com
www-balonarstvo-cora
www-majdaarh.com
www-brestanica.com

^INTERNET GSM: 0 3 1 / 3 3 3 4 9 5
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,Imate poškodovane,
stare,zbledele
fQtografije?

REŠITBVj^

Foto Asja w

SUSWww.foto-asja.si ^

F O T O O R A F I J K
VE LI KEG A FORM ATA

60 cm x 80 cm = 3.200 sit | 80 cm x 120 cm = 6.500 sit

SPLETNI FOTO LAB
Najugodnejše pošiljanje fotografij
v izdelavo prek spleta!

www.foto-asia .s[

POR/^fNAVA

PE KRŠKO
Cesta krških žrtev 135c
(JOB CENTER)

STE BILIPOŠKODOVANI
V PROMETNINEZGODI?

ŽELITE PRIMERNO
DENARNO ODŠKODNINO?

POKLIČITE BREZPLAČNO
ŠTEVILKO

080 1314
www.poravnava.si
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Aparat za poliranje avtomobila
Workers Best WB-240APM .
+ gratis avtošampor, Adut 11 J g
120 W, premer plošče za poliranje je 24 cm H

Mešalec za beton
Pevec, 1251 I

| d a n e s

12.635,- |3F

LaJ

99,00 Kn

I d a n e s ;

34.578,-
1299,00 Kn

TPP Motorna kosilnica
MTD 53 SPB
motor B&S 5,0 ks, šlrlna reza 5>cm, koš prostomine 75 I

i

1 p r o d a i » ^ ' ^

KIO OREH. Ploščice Tamara
1. klasa _ _ - _ ^ _ _ _ _ . „-

jiik
o

li!

I d a n « s

79.831,-I
2999röWÜ

Id a n e s i

[1.062,-
3^9PrfPP J**

E R A
ADUT Samobor

Era center
Tel: 01/337-80-49

del.čas: pon-sob 8-21 h
ned 8-18 h

|ADUT Karlovac
I Era center
| Tel: 047/63-85-07

del.čas: pon-sob 8-21 h
ned 8-13 h

ADUT Čakovec
Center Trgohit

del.čas: pon-sob 7-20 h
ned 8-13 h
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